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Hude nepravilnosti ali kazniva dejanja pri upravljanju večstanovanjskih stavb?

So računi Atrija Fise 
nezakoniti?

Že konec lanskega poletja 
smo prvi poročali o domnev-
nih nepravilnostih pri delo-
vanju nekaterih upravnikov 
na Celjskem. O tem, da pri-
haja do neplačila skupnih 
obratovalnih stroškov do-
baviteljem energije, čeprav 
lastniki te stroške plačajo 
na položnicah upravniku, 
in o tem, da prihaja do ne-
namenske uporabe sredstev 
iz rezervnega sklada. Že 
takrat nam je celjska polici-
ja potrdila, da že preiskuje 
nekaj takšnih primerov. Po 
neuradnih, a zanesljivih in-
formacijah se je v tej preiska-
vi znašlo podjetje Atrij Celje.

Da naj bi šlo za nepravil-
nosti, ki sivijo lase predvsem 
etažnim lastnikom, kažejo naši 
pogovori s številnimi v Celju, ki 
kot po tekočem traku upravni-
ke že menjujejo. V popolnoma 
enakem položaju se je znašel 
celjski odvetnik Rok Trbovc, 

ki je tudi predstavnik stanoval-
cev v enem od stanovanjskih 
blokov v Zoisovi ulici v Celju. 
Med svojim raziskovanjem je 
naletel na kar nekaj informa-
cij, ki kažejo na hude nepra-
vilnosti, zaradi česar bo, tako 
pravi, Atrij Celje prijavil policiji 
in tožilstvu.

Računov ne 
plačuje
Kot dodaja Trbovc, vsaj v 

njegovem večstanovanjskem 
objektu stanovalci niso nikoli 
dali soglasja ali sprejeli skle-
pa, na podlagi katerega bi po-
godbo o upravljanju sklenili z 
Atrijem Fiso. Takšno soglasje 
in sklep sta glede na stano-
vanjski zakon nujna za 
ureditev upravniškega 
razmerja. Imajo pa 
stanovalci to pogod-
bo z Atrijem Celje.

»Vsebine te po-
godbe in njenega 

izvrševanja ni mogoče pre-
nesti na tretjo pravno osebo, 
tudi zato ne, ker se mora vsak 
upravnik predhodno registri-
rati in za registracijo predlo-
žiti pogodbo o upravljanju. 
Priložiti mora tudi sklep eta-
žnih lastnikov, a mi takšnega 
soglasja nismo dali. Z more-
bitno pogodbo o poslovnem 
sodelovanju nismo seznanje-
ni. Zato menim, da so računi, 
ki jih je izdala družba Atrij 
Fisa, brez pravne podlage in 
nezakoniti,« opozarja Trbovc, 
ki teh računov zdaj sploh ne 

Če so, etažnih lastnikov ta družba ne 
more terjati za denar

plačuje. Zato ga, vsaj glede na 
zakonodajo, Atrij Fisa sploh 
ne more terjati za denar.

»Za etažne lastnike to po-
meni, da so plačali denar, ki 
ga podjetje Atrij Fisa ni bilo 
upravičeno ne prejeti ne zah-
tevati od etažnih lastnikov. 
Sam računov ne bom plačal, 
dokler ne bodo izdani na ve-
ljavni osnovi,« je jasen Trbovc.

Vprašanja brez 
odgovorov
Trbovc se je v preteklih te-

dnih neštetokrat že obrnil na 
Atrij Celje za pojasnila. »Pri 
pregledu javno dostopnih 
evidenc sem ugotovil, da je di-
rektor obeh družb dosedanji 
direktor Atrija Celje Radovan 
Cink. Zato sem njega in uprav-
nika našega objekta prosil za 
pojasnilo, na kakšni podlagi 
so sploh izstavljeni računi za 
opravljanje storitev, glede na 
to, da z Atrijem Fiso nimamo 
sklenjene pogodbe o upravlja-

nju. Po šestih elektronskih 
sporočilih mi nihče ni 

odgovoril. Nihče mi 
ni poslal niti pogod-
be o poslovnem 
sodelovanju med 
tema družbama, 
čeprav imam kot 
predstavnik sta-
novalcev do vpo-
gleda pravico po 
veljavnem stano-
vanjskem zakonu. 
Nato sem zahteval 

od Atrija Celje tudi 
potrdilo banke o sta-

nju rezervnega sklada, 
ki ga prav tako nisem 
prijel, kljub temu da 
sem direktorja osebno 

pravi, Atrij Celje prijavil policiji 
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Misel tedna

(Bird Johnson)

Otroci pogosto postanejo prav takšni, za kakršne jih 
imate. 

»Pri nas smo lani zaposlili 35 novih 
sodelavcev,« je bilo mogoče slišati izza 
ene od stojnic morebitnih delodajal-
cev, ki je bila postavljena minuli petek 
ob informativnih dneh v telovadnici 
Šolskega centra Celje. To je vsekakor 
podatek, ob katerem so celo prihodnji 
dijaki, ki se še odločajo, kateri pro-
gram izbrati za nadaljevanje šolanja, 
zastrigli z ušesi in se radovedno pri-
družili skupinici, ki je že srkala vablji-
ve informacije. Podobno je bilo tudi 
pred stojnicami drugih morebitnih 
zaposlovalcev, kjer so uporabili raz-
lične metode prepričevanja. Nekateri so vabili s privlačnimi 
izdelki, ki so otroke privabili že na daleč, drugi z domiselno 
postavitvijo lastnih oglaševalskih panojev, tretji z besednim 
prepričevanjem. Prav vsi pa so skušali mladim predstaviti, 
s čim se ukvarjajo, kakšni poklici so pri njih dobrodošli in 
kateri so najbolj iskani. Tudi naša medijska hiša.

Po pričakovanjih je zdaj še osnovnošolce in njihove starše 
zanimalo zlasti, kakšne so možnosti za pridobitev kadro-
vske štipendije in kako bo kazalo čez nekaj let, ko bo šolanje 
pri koncu, z zaposlitvijo. Zanimalo jih je tudi, ali lahko pri 

teh podjetjih že 
zdaj opravljajo 
tudi počitni-
ško prakso. 
Iskreno lahko 
povem, da so 
prišli oborože-
ni s »pravimi« 
vprašanji in na 
informativni 
dan zelo dobro 

pripravljeni. Spraševali so predvsem starši, kar za prehod iz 
osnovne v srednjo šolo ni nič nenavadnega. Ker so tudi pri-
hodnji dijaki z zanimanjem poslušali odgovore. In postavili 
tudi kakšno podvprašanje.

A preden bodo prejete informacije povsem vsrkali in po 
posvetu z zanje najpomembnejšimi ljudmi v življenju spre-
jeli dokončno odločitev, jih čakajo zimske počitnice, ki so 
že nekaj let umeščene namesto na konec ocenjevalnega 
obdobja, kot bi bilo najbolj »logično«, na sredino začetka 
novega ocenjevalnega obdobja. Ne glede na to časovnico se 
vrsta občin potrudi s primerno počitniško ponudbo, zlasti 
za tiste otroke, ki za tisti teden ne odpotujejo na smučanje 
ali v terme. Tudi celjska občina, ki s Športno zvezo Celje in 
Fundacijo za fi nanciranje športnih organizacij v RS pripravlja 
program brezplačnih aktivnosti za osnovno- in srednješolce 
ter študente. Prihodnji teden bodo lahko mladi brezplačno 
plavali, drsali, kegljali, plezali, igrali badminton in namizni 
tenis ter se preizkusili v borilnih športih. Namen je, da otroci 
preživijo zimske počitnice aktivno namesto sede ali leže, ko 
»delajo« zgolj prsti na tablici ali pametnem telefonu.

Aktivne naj bodo počitnice tudi doma. Nič ni narobe, če 
svojo mladež zaposlimo tudi z gospodinjskimi opravili. Prav 
v teh dneh po spletu kroži ilustracija, ki kaže, da če znajo 
otroci uporabljati vse sodobne elektronske pripomočke, bi 
morali znati uporabljati tudi metlo in krpo. Se zelo strinjam. 
Te veščine jim lahko dajo pomembno popotnico. In tudi če jim 
za prihodnji teden ne načrtujemo prav vseh minut dneva do 
potankosti, ne bo nič narobe. Tudi to, da se bodo znali sami 
spopadati z dolgčasom, je za nekaj dobro. Če ne drugega, 
spodbuja ustvarjalno razmišljanje.

Počitniško

Če znajo otroci uporabljati 
vse sodobne elektronske 
pripomočke, bi morali 
znati uporabljati tudi
metlo in krpo.

Vse kaže, da bodo oškodovani 
in kaznovani v tej upravniški 
sagi predvsem etažni lastni-
ki v večstanovanjskih in 
poslovnih stavbah. Elektro 
Celje lastnike že obvešča o 
neporavnanih dolgovih in 
tudi o izklopih.
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V zadnjem letu se je na področju upravljanja stavb v 
Celju močno zapletlo in mnogi trdijo, da se poleg neustre-
znega upravljanja in gospodarjenja dogajajo tudi številne 
nezakonitosti. Oškodovani in kaznovani bodo na koncu 
predvsem etažni lastniki v večstanovanjskih in poslovnih 
stavbah. Ljudje so zaskrbljeni, nekateri dobavitelji zaradi 
neporavnanih obveznosti že grozijo tudi z odklopi. Prejšnji 
teden je tako številne Celjanke in Celjane razburila najava 
Elektra Celje, ki je začelo lastnike obveščati o neporavna-
nih dolgovih in tudi o izklopih. Kako je to mogoče, če imajo 
lastniki plačane vse položnice?

Že dolgo ni več skrivnost, da je nekdaj največji upravnik 
na Celjskem Atrij Celje zabredel v hude težave. Zaradi tega 
je pred časom ustanovil tudi novo podjetje Atrij Fisa, ki naj 
bi prevzelo osnovno dejavnost in poskrbelo, da uporabniki 
njegovih storitev ne bi bili oškodovani. Kljub obljubam, da 
bo Atrij Celje poravnal zapadle obveznosti do dobaviteljev, 
se to ni zgodilo. Prav tako je izpuhtel tudi denar, ki so ga 
lastniki vplačevali v rezervni sklad. Mnogi so se tako že od-
ločili za menjavo upravnika, a kot kaže prepozno. A težav s 
celjskim upravnikom nimajo zgolj uporabniki, temveč tudi 
drugi upravniki, ki so ali naj bi od njega prevzeli skrb za po-
samezne stavbe.

O neljubi situaciji in težavah, s katerimi se srečujejo, je kot 
eden redkih javno spregovoril direktor podjetja Upra-stan, ki 
ima sedež v Mariboru in katerega poslovna enota že dve leti 
deluje tudi v Celju. Jure Lisica pravi, da so ljudje upravičeno 
zaskrbljeni.

»Konkretna problematika povzroča težave celotni dejavno-
sti upravljanja v celjski regiji. Vanjo smo zelo aktivno vklju-
čeni tudi mi, saj je za upravnike, ki prevzemamo stavbe v 
upravljanje od upravnika v težavah, v prvi vrsti pomembno, 
da pomagamo etažnim lastnikom in jim svetujemo v okvi-
ru zakonodaje. Težave se iz dneva v dan stopnjujejo, lahko 
poudarim, da smo stalno v pogajanjih z različnimi dobavi-
telji, ki oškodovanim etažnim lastnikom želijo odklopiti na 
primer električno energijo, kljub temu da so vse obveznosti 
poravnali. Narediti moramo vse, kar je možno, da bi bili naši 
novi uporabniki čim manj oškodovani. Situacija je resna in 
dolgovi Atrija so ogromni, rezervni sklad etažnih lastnikov 
je popolnoma prazen. To meče slabo luč na vse upravnike v 
Sloveniji, ki si prizadevamo delati transparentno in odgovor-
no. Na tovrstne težave smo opozarjali že pred letom, vendar 
nas etažni lastniki niso jemali resno.«

Kaj za vas pomeni dobro in kakovostno upravljanje in 
kakšen mora biti odnos med upravnikom in etažnimi la-
stniki, da so lahko vsi zadovoljni?

Kakovostno upravljanje stavb temelji na tem, da upravnik 
deluje po načelu stroškovne varčnosti in racionalnosti, se-
veda je pri tem ključno, da deluje v skladu s stanovanjskim 
zakonom in vzajemno z etažnimi lastniki, ki o vsem odločajo. 
Upravnik o ničemer ne more odločati sam. Primerno je, da 
za svoje uporabnike pripravlja rešitve, ki dolgoročno ohranijo 
ali celo povišajo vrednost njihove stavbe. Pri tem je ključno 
medsebojno zaupanje in sodelovanje. Če so etažni lastniki 
pasivni, upravnik ne more biti aktiven. Vzdrževanje stavbe 
je navsezadnje odgovornost oziroma obveznost etažnih la-
stnikov.

Kakšne izkušnje imate s podjetjem Atrij Celje?
Naše izkušnje s podjetjem Atrij Celje so vse prej 

kot pozitivne. Naša družba še vedno ni prejela sred-
stev rezervnega sklada za več stavb, ki smo jih pre-
vzeli v upravljanje v obdobju od leta 2015 do danes. 
Kolikor sem seznanjen, imajo drugi upravniki po-
polnoma enake težave. Kar se tiče stavb, ki smo jih 
prevzeli v upravljanje, so v teku pravde na okrajnem 
sodišču. Ključno je, da takoj, ko prevzamemo 
stavbo, usmerimo poglavitne aktivnosti v 
pravni službi in zunanji odvetniški druž-
bi, da zaščitimo etažne lastnike in po-
skušamo pridobiti njihova sredstva, 
vplačana v rezervni sklad. Poudar-
jam, da gre, če upravnik ne prena-
kaže sredstev rezervnega sklada, 
za nezakonito in protipravno 
razpolaganje s temi sredstvi. 
Če upravnik kljub vsem 
pozivom teh sredstev ne 
prenakaže na fi duciarni 
račun novega upravnika, 
takšno ravnanje vsekakor 
izpolnjuje znake kazni-
vega dejanja poneverbe 
in neupravičene uporabe 
tujega premoženja. Vsem 
etažnim lastnikom, ki so 
za novega upravnika iz-
brali naše podjetje, bomo 

brezplačno zagotovili vso pomoč pri vlaganju morebitnih 
kazenskih ovadb.

Kako je s temi privarčevanimi sredstvi etažnih lastnikov?
Če je družba Atrij Celje prenesla sredstva rezervnega sklada 

na račune tretje nepooblaščene osebe družbe Atrij Fisa, gre v 
celoti za nezakonitost in po mojem mnenju tudi za kaznivo 
dejanje. Z denarnimi sredstvi rezervnega sklada gospodari 
upravnik in ne tretja oseba, na katero bi upravnik želel pre-
nesti to dolžnost. Upravnik mora zagotoviti, da se vsa vplačila 
etažnih lastnikov v rezervni sklad vodijo na posebnem tran-
sakcijskem računu, ki ga upravnik odpre za etažne lastnike 
za sredstva rezervnega sklada in se imenuje fi duciarni račun. 
Glede na celotno do zdaj znano situacijo je ravnanje obeh 
pravnih subjektov mogoče razumeti kot poskus prenosa terja-
tev in strank na družbo Atrij Fisa ter pri tem družbi Atrij Celje 
pustiti samo dolgove, kasneje pa družbo poslati v stečaj, s 
čimer bi seveda odpisali oziroma izbrisali dolgove in večletno 
slabo poslovanje.

Kako lahko vi zagotovite varen rezervni sklad? Kakšno 
je jamstvo?

Prvi v Sloveniji smo začeli poslovati z likvidacijskimi fi -
duciarnimi računi. S tem je takoj zagotovljeno, da sredstva 
naših uporabnikov vodimo in hranimo izven obsega poslo-
vanja naše družbe. Banka pri tovrstnih transakcijskih računih 
ne sprosti sredstev tako dolgo, dokler njihovega črpanja ne 
potrdijo pooblaščeni etažni lastniki s svojim podpisom in 
upravnik. S Hranilnico Lon smo kot prvi uspeli doseči dogovor 
o sistemu likvidacijskega računa. Pri hranilnici imamo odprte 
likvidacijske fi duciarne račune za vsako stavbo posebej in ne 
enega skupnega računa za vse stavbe. Sredstev tako upravnik 
ne more prenakazovati brez podpisa etažnih lastnikov, ki so 
v pogodbi opredeljeni kot podpisniki. Na ta način je pri nas 
rezervni sklad popolnoma varen. Imamo vse strokovno zna-
nje in izkušnje na področju upravljanja. S to dejavnostjo se 
ukvarjamo že dvajset let in predvsem nam je jasna ena stvar 
– svojim strankam nikakor ne želimo povzročiti kakršnekoli 
škode, nasprotno. Delujemo izključno v korist uporabnikov 
v večstanovanjskih in poslovnih stavbah.

Kako se sploh lahko zgodi, da upravnik zabrede v takšne 
fi nančne težave in dolgove, če večina lastnikov obveznosti 
redno poravnava?

Tako kot sicer v gospodarstvu je vse odvisno od (ne)jasno 
zastavljene vizije, poslanstva in ciljev podjetja. Če ne deluješ 
odgovorno in resno, ne moreš pričakovati dobrih rezultatov 
in rasti podjetja. Pri upravljanju ne moremo govoriti o visokih 
dobičkih v določenem poslovnem letu zaradi narave dejav-
nosti. Je pa pri nas tako, da skoraj ves dobiček vložimo v 
naprednejši tehnološki razvoj, zaposlovanje novih kadrov in 
orodja, s katerimi lahko upravičujemo svoj slogan naprednega 
skrbnika okolja.

Težave, o katerih govorite, sicer niso ravno nove in nezna-
ne, a vendar mnogi o tem javno ne želijo govoriti. Kako to, da 
ste se odločili, da boste javno podali mnenje glede delovanja 
celjskega upravnika? Vseeno je vaše podjetje hkrati tudi kon-
kurent Atriju Celje in bi to lahko kdo razumel tudi drugače?

V Sloveniji vedno raje govorimo o drugih kot o sebi. Ampak 
v tem primeru sem v spregovoril za celotno družbo, ki je 

že in bo še oškodovana. Svoje prednosti in slabosti 
ima vsak, tudi mi. Vendar se je pri delu treba zave-
dati, kdo je stranka in da ne sme biti žrtev nekih 
osebnih interesov ali žrtev interesov družbe, ki 
jo zastopa. Upravljamo poslovno-stanovanjske 
stavbe, ki imajo na primer tudi do 450 enot na 
enem mestu, zato se dela in novih uporabnikov 
ne bojimo. Sami nas poiščejo in prosijo za pomoč 
v tej situaciji. Podporo v lokalnem okolju celjske 

regije pridobivamo predvsem s svojim 
delom in pristopom v skladu s 

predpisano zakonodajo. Na 
novo tudi zaposlujemo ljudi 

iz okolja, kakor hitro po-
večujemo število stavb v 
upravljanju. Imamo moč-
no pravno in strokovno 
službo, ki je odprta za 
nove izzive. Dobavite-
lji v nas prepoznavajo 
resnega partnerja.

LEA KOMERIČKI
Foto: Upra-stan

»Dolgovi so ogromni«
Dogajanje v Celju je začetek revolucije na področju upravljanja stavb v
Sloveniji – Bo politika zaostrila zakonodajo na tem področju?

Pri večstanovanjskem objektu, kjer je Trbovc predstavnik stanovalcev, 
Atrij Celje ni plačeval skupnih obratovalnih stroškov za dobavo električne 
energije že dlje časa. Po informacijah, ki jih ima, obstaja velika verjetnost, 
da Atrij Celje dolguje tudi celjski Energetiki.

Kakšne izkušnje imate s podjetjem Atrij Celje?
Naše izkušnje s podjetjem Atrij Celje so vse prej 

kot pozitivne. Naša družba še vedno ni prejela sred-
stev rezervnega sklada za več stavb, ki smo jih pre-
vzeli v upravljanje v obdobju od leta 2015 do danes. 
Kolikor sem seznanjen, imajo drugi upravniki po-
polnoma enake težave. Kar se tiče stavb, ki smo jih 
prevzeli v upravljanje, so v teku pravde na okrajnem 
sodišču. Ključno je, da takoj, ko prevzamemo 
stavbo, usmerimo poglavitne aktivnosti v 
pravni službi in zunanji odvetniški druž-
bi, da zaščitimo etažne lastnike in po-
skušamo pridobiti njihova sredstva, 
vplačana v rezervni sklad. Poudar-
jam, da gre, če upravnik ne prena-
kaže sredstev rezervnega sklada, 
za nezakonito in protipravno 
razpolaganje s temi sredstvi. 
Če upravnik kljub vsem 
pozivom teh sredstev ne 

že in bo še oškodovana. Svoje prednosti in slabosti 
ima vsak, tudi mi. Vendar se je pri delu treba zave-
dati, kdo je stranka in da ne sme biti žrtev nekih 
osebnih interesov ali žrtev interesov družbe, ki 
jo zastopa. Upravljamo poslovno-stanovanjske 
stavbe, ki imajo na primer tudi do 450 enot na 
enem mestu, zato se dela in novih uporabnikov 
ne bojimo. Sami nas poiščejo in prosijo za pomoč 
v tej situaciji. Podporo v lokalnem okolju celjske 

regije pridobivamo predvsem s svojim 
delom in pristopom v skladu s 

predpisano zakonodajo. Na 
novo tudi zaposlujemo ljudi 

iz okolja, kakor hitro po-
večujemo število stavb v 
upravljanju. Imamo moč-
no pravno in strokovno 
službo, ki je odprta za 
nove izzive. Dobavite-
lji v nas prepoznavajo 
resnega partnerja.

Direktor podje-
tja Upra-stan 
Jure Lisica

klical in mi je zagotovil, da 
bom potrdilo dobil,« dodaja 
Trbovc.

Trbovca je zmotila tudi infor-
macija Atrija Celje, da je 30-od-
stotni lastnik družbe Atrij Fisa, 
katere večinski lastnik je druž-
ba Fisa Nepremičnine. Deleži 
naj bi bili razdeljeni tako, da 
naj bi Atrij Celje imel v lasti 30 
odstotkov družbe, družba IAG 
poslovne fi nance 10-odstotni 
delež, ostalo pa Atrij Fisa. Toda 
Trbovc je iz javno dostopnih 
evidenc videl, da to ne drži. 
»Lastnika družbe Atrij Fisa sta 
samo družba Fisa Nepremič-
nine (60 odstotkov) in podjetje 
IAG poslovne fi nance (40 od-
stotkov). To pomeni, da nima 
Atrij Celje nobene povezave z 
Atrijem Fiso. Razen pogodbe o 
poslovnem sodelovanju, s ka-
tero pa ne razpolagam, saj mi 
je ne dajo v vpogled, in poveza-
ve preko zakonitega zastopni-
ka, torej skupnega direktorja.«

»Čas je, da zadevo preveri 
tudi inšpekcija, predvsem po-
slovno povezavo med Atrijem 
Celje in družbo Atrij Fisa in to, 
ali so bili ti postopki prenosa 
upravljavskih storitev pravilni, 
predvsem pa, ali ima Atrij Fisa 
sploh ustrezno dovoljenje za 
upraviteljske storitve. Vpraša-
nje je še, ali je vpisana v regi-
ster upravnikov,« zaključuje 
Trbovc.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA
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Nadzorni svet ostaja isti
Nadzornemu svetu Cetisa se bo prihodnji mesec izte-

kel mandat. Vodstvo družbe je zato za 10. marec sklicalo 
sejo skupščine, na kateri bo lastnikom predlagalo, da 
vsem dosedanjim članom nadzornega sveta podeli še en 
4-letni mandat.

To pomeni, da bodo poslovanje družbe še naprej nadzirali 
Marko Mohar, Davor Vlahek, Tina Bačič in Anton Černič. 
Vsi štirje so zaposleni v večinski lastnici Cetisa družbi MSIN 
ali pa so z njo povezani. Ista dva predstavnika kot do zdaj 
bodo v nadzornem svetu imeli tudi zaposleni. Poleg družbe 
MSIN sta pomembnejši lastnici celjskega podjetja še Kovi-
noplastika Lož in država, ki ima preko kapitalske družbe in 
SDH malo več kot 15-odstotni delež.

Cetis, ki sodi med vodilna evropska podjetja za varnostne 
in komercialne tiskovine, rezultatov lanskega poslovanja še 
ni objavil. Zadnji znani podatki so za prvo polletje, v katerem 
je skupina Cetis imela malo manj kot 30 milijonov evrov 
prihodkov od prodaje in dva milijona evrov čistega dobič-
ka. Približno polovico čistih prihodkov je ustvarila matična 
družba, ki je v prvem polletju imela 960 tisoč evrov čistega 
dobička. Lani je Cetisu, ki različne varnostne tiskovine pro-
daja v skoraj 40 državah, uspelo skleniti dolgoročno pogodbo 
z državo o dobavi potnih listov ter prav tako dolgoročno 
pogodbo za izvajanje volitev.

JI

Bosio ruskim kupcem 
prodal osem peči
S poslom, vrednim sedem milijonov evrov, je celjsko podjetje zapolnilo svoje 
proizvodne zmogljivosti do konca leta

»Štiri leta smo si prizade-
vali, da bi s podjetjem Orme-
to-Yumz podpisali pogodbo. 
Nato je napovedan obisk 
predsednika Boruta Pahor-
ja v Rusiji predstavnike tega 
podjetja spodbudil, da so po-
hiteli in v samo treh tednih 
smo zaključili vse potrebne 
aktivnosti ter podpisali po-
godbo,« je po vrnitvi iz Mo-
skve povedal Hugo Bosio, di-
rektor in solastnik celjskega 
podjetja Bosio. Poleg Bosia 
so bili v 43-članski gospo-
darski delegaciji, ki se je na 
nedavnem uradnem obisku 
v Ruski federaciji pridružila 
slovenskemu predsedniku, 
tudi predstavniki nekaterih 
drugih podjetij s Celjskega.

Hugo Bosio je s podjetjem 
Ormeto-Yumz, ki je hčerin-
ska družba enega največjih 
ruskih proizvajalcev žele-
zniških vagonov Rail Trans 
Holding, podpisal pogodbo o 
dobavi osmih peči. Vrednost 
pogodbe je sedem milijonov 
evrov. Ormeto-Yumz bo z 
novimi pečni posodobil svoje 
kovačnice. Bosio bo večino 
peči dobavil letos, manjši 
del pa v začetku prihodnjega 
leta. »Podpis pogodbe je velik 
uspeh, saj smo si z njo do kon-
ca leta zagotovili zapolnitev 
svojih proizvodnih zmoglji-
vosti. Vsekakor zdaj dihamo 
lažje,« pravi Hugo Bosio.

Zaradi novega posla z Rusi 
in še nekaterih drugih naro-

Hugo Bosio je z ruskim podje-
tjem Ormeto-Yumz iz kraja Orsk 
na jugu Urala podpisal sedem 
milijonov evrov vredno pogodbo. 
Gre za velik uspeh, saj si je celj-
sko podjetje za sodelovanje s to 
družbo prizadevalo kar štiri leta. 
Bosio upa, da bodo z njo v priho-
dnje sklenili še kakšen posel.

čil bodo v Bosiu letos tudi 
na novo zaposlovali. V pro-
jektantskem oddelku so že 
zaposlili nekaj ljudi, dodatne 
zaposlitve načrtujejo tudi v 
proizvodnji. »Trenutno dela-
mo na treh trgih, poleg Rusije 
še na območju Evropske unije 
ter na Bližnjem vzhodu in v 
Indiji. Na vseh teh trgih smo 
že lani pridobili toliko naročil, 
da jih z 80 delavci, kolikor jih 
zaposlujemo zdaj, ne bi mogli 
izpolniti. Zato predvidevam, 
da bomo kmalu zaposliti še 

deset do petnajst ljudi,« na-
poveduje Hugo Bosio.

Tudi v 
avtomobilski 
industriji
Podjetje Bosio je svoj prvi 

posel v Rusiji sklenilo leta 
2004. Za livarno iz mesta 
Kushva na Uralu je izdelalo 
štiri peči za termično obde-
lavo valjev. Danes v različnih 
krajih Rusije, večinoma v že-
lezarski in vojaški industriji, 
stoji že 240 Bosievih peči. Od 
leta 2008 ima v Moskvi tudi 
hčerinsko podjetje.

Bosio s pomočjo svoje 
večinske lastnice, avstrijske 
družbe Aichelin, utrjuje svoj 
položaj tudi v avtomobilski 
industriji. »V zadnjih letih 
smo svoje aktivnosti v Ru-
siji nekoliko zmanjšali in 
jih povečali v Evropi, kjer je 
avtomobilska industrija med 
večjimi vlagatelji,« pojasnjuje 
Hugo Bosio in poudarja, da 
so do zdaj že pridobili zelo 
dobre reference. Lani so v 
Škodi na Češkem postavili 
skoraj 70 metrov dolgo lini-
jo peči, uspešno so zagnali 
peč tudi v Fordovi tovarni v 
Franciji. Sodelujejo z ugle-
dnima nemškima družbama 
Hirshvogel in Thyssenkrupp, 
pogodbo so podpisali tudi z 
najmočnejšo francosko že-
lezarno Aubert&Duval, ki je 
največja proizvajalka delov 
za Airbus.

Za nove posle in še 
več gostov
Poleg Huga Bosia sta bila s 

Celjskega v gospodarski dele-
gaciji, ki je spremljala pred-
sednika Boruta Pahorja, tudi 
predstavnika podjetij Tajfun in 
Hotel Sava Rogaška. Podjetje 
Tajfun, ki izdeluje gozdarske 
vitle in rezalno-cepilne stroje, 
je na ruskem trgu prisotno že 
dlje časa in ima od leta 2008 
v Moskvi tudi predstavništvo. 
Z izvozom v Rusijo ustvari na 
leto približno 10 odstotkov 
prihodkov. Ob tokratnem 
obisku je podjetje z ruskim 
partnerjem Vektor podpisalo 
memorandum o sodelovanju.

Lastnik družbe Hotel Sava 
Rogaška Stanislav Pšeničnik 
se je obiska v Moskvi udeležil 
predvsem zaradi želje, da bi 
v svoje hotele v Rogaški Sla-
tini spet privabil več ruskih 
gostov. Povedal je, da so bili 
pogovori s predstavniki turi-
stičnih agencij uspešni in da 
si letos lahko obeta povečan 
obisk iz Rusije. Pred uvedbo 
sankcij so ruski gosti predsta-
vljali 60 odstotkov vseh gostov 
v Pšeničnikovih hotelih, lani 
je bil njihov delež malo več 
kot 50-odstoten. Pšeničnik je 
v Grand hotelu Sava, da bi pri-
vabil še več gostov, decembra 
odprl nov spa center, v kate-
rega je vložil 2 milijona evrov.

JANJA INTIHAR
Foto: arhiv NT (SHERPA)

Voc Ekologija 
kmalu lastnica 
Simerja?
Roman Moškotevc želi odkupiti terja-
tve slabe banke – V reševanje Simerja 
se je vključila tudi celjska občina

Družba za upravljanje terjatev bank (DUTB) želi celj-
sko podjetje Simer poslati v stečaj, a je direktorju Simonu 
Erjavcu uspelo pridobiti še nekaj časa, da bi to preprečil. 
Na nedavnem naroku, na katerem je sodišče obravnavalo 
ugovor slabe banke proti vodenju postopka prisilne po-
ravnave, je prepričal sodnico Petro Giacomelli o pridobitvi 
mnenja izvedenca fi nančne stroke, ki naj bi ugotovil, ali 
obstaja več kot 50-odstotna verjetnost, da bo Simer po pri-
silni poravnavi spet plačilno sposoben. V DUTB pravijo, 
da gre le za zavlačevanje postopka in ne za ugotavljanje 
dejstev. To najverjetneje tudi drži. Terjatve, ki jih ima 
slaba banka do Simerja, želi namreč kupiti podjetje Voc 
Ekologija, vendar pogajanja o odkupu še niso končana.

Zato Simer in Voc Ekologija potrebujeta še nekaj časa, 
da bosta lahko uresničila svojo namero. Ta »čas« bo Simer-
ja stal 1.500 evrov, saj mora sam založiti denar za stroške 
izvedenca, ki ga bo določilo sodišče. Denar mora nakazati 
najkasneje do prihodnjega tedna. Zaradi sklepa o pridobitvi 
izvedenskega mnenja je sodnica narok za obravnavo ugo-
vora slabe banke proti vodenju postopka prisilne poravnave 
preložila za nedoločen čas.

Slaba banka ne verjame
DUTB, ki ima do Simerja za 2,2 milijona evrov terjatev, je 

ugovor vložila novembra lani. V ugovoru je navedla, da je 
stopnja verjetnosti, da bo Simer s prisilno poravnavo rešil 
svoje fi nančne težave, manjša od 50 odstotkov. Poleg tega 
meni, da bi bili upniki, če bi šlo podjetje v stečaj, bolje popla-
čani. DUTB je stečaj predlagala že februarja lani. A je Simer 
kmalu zatem vložil predlog za uvedbo prisilne poravnave, ki 
ga je celjsko okrožno sodišče potrdilo in s tem ustavilo odlo-
čanje o stečaju. DUTB se je na takšen sklep pritožila in med 
drugim tudi navedla, da Simer zelo očitno zlorablja pravna 
sredstva. Ker je višje sodišče ugotovilo, da v postopkih ni 
bilo storjenega nič nezakonitega, je slaba banka na celjsko 
sodišče poslala ugovor. V istem času je v odkup ponudila 
tudi svoje terjatve do Simerja, vendar takrat ni izbrala nobe-
nega ponudnika. Očitno se zdaj s podjetjem Voc Ekologija 
dogovarja posebej, brez javnega razpisa za zbiranje ponudb.

O ceni se še pogaja
V pismu sodišču je namreč direktor družbe Voc Ekologija 

Roman Moškotevc zapisal, da je v začetku februarja na račun 
DUTB poslal 10 tisoč evrov varščine, ki je pogoj, da lahko 
opravi skrbni pregled dokumentacije o terjatvi. Kot je dodal, 
postopek še ni končan, saj se s slabo banko še ni pogodil o 
ceni, ki bi jo plačal za terjatev.

Moškotevc je tudi navedel, da namerava družba Voc Ekolo-
gija v postopku prisilne poravnave terjatve pretvoriti v kapital 
ter v obratni kapital in posodobitev Simerja vložiti še dodaten 
milijon evrov. S tem Voc Ekologija Simerja ne bi samo rešila 
fi nančnih težav, ampak bi postala tudi njegova lastnica.

Župan pisal DUTB
V reševanje podjetja Simer se je vključil tudi župan Mestne 

občine Celje Bojan Šrot. Družbi za upravljanje terjatev bank 
je konec januarja poslal pismo, v katerem jo je pozval, naj 
ohrani obstoj in poslovanje te družbe. Kot je navedel, se za 
ohranitev Simerja zavzema zaradi nadpovprečne brezposel-
nosti na Celjskem in tudi zato, ker gre za družbo s 25-letno 
tradicijo, ki trenutno zaposluje 48 ljudi. »Za Mestno občino 
Celje je dragoceno vsako delovno mesto,« je poudaril župan in 
v pismu še dodal, da tudi mestna občina sodeluje s Simerjem 
in da je družba korekten ter zaupanja vreden poslovni partner.

Na naše vprašanje, ali je župan že kdaj prej podobno po-
budo poslal DUTB še za katero drugo celjsko podjetje, nam v 
njegovem kabinetu niso odgovorili. Je pa predstavnik DUTB 
na naroku Rok Vehovec dejal, da takšne pobude v slabi banki 
doslej niso dobili še od nobenega drugega župana. Vehovec 
je tudi pripomnil, da Šrotovo pismo ne bo ničesar spremenilo 
in da se stečaji »pač dogajajo«. JANJA INTIHAR

Cena Riemerjeve vile pada
Stečajnemu upravitelju konjiškega podjetja Gradir, ki 

je bilo v lasti Franca Riemerja, še vedno ni uspelo prodati 
774 kvadratnih metrov velike vile v Slovenskih Konjicah.

Sodišče je v teh dneh sprejelo sklep o že tretji javni draž-
bi, na kateri bo izklicna cena za vilo in zemljišče okoli nje 
568 tisoč evrov. Na prvi dražbi, ki je bila septembra lani, je 
izklicna cena znašala 823 tisoč evrov.

JI

Gorenje najboljša tuja znamka
Gospodarska zbornica Srbije in srb-

sko ministrstvo za trgovino, turizem in 
telekomunikacije sta v akciji Najboljše 
iz Srbije kot najboljšo tujo znamko, 
izdelano v Srbiji, izbrala Gorenje.

V akciji se je za nazive najboljših po-
tegovalo 140 družb s 196 blagovnimi 
znamkami.

Gorenje ima v Srbiji tri tovarne, v kate-
rih izdeluje aparate za dom, ter tovarno 

za proizvodnjo orodij za avtomobilsko 
industrijo in industrijo bele tehnike. V 
vse štiri tovarne, ki skupaj zaposlujejo 
2.500 ljudi, je Gorenje doslej vložilo že 
137 milijonov evrov. JI
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Najboljša kava v družbi odlične domače hrane
Ta konec tedna, 18. in 19. februarja, lahko na celj-

skem sejmišču obiščete 2. Festival kave Slovenija in 
2. Festival hrane in pijače Kulinart.

Pričakujejo vas ponudba bogate slovenske kulinarič-
ne dediščine, degustacije ter največja ponudba za vse 
ljubitelje kave. Festivala bosta v soboto odprta med 9. 
in 19. uro, v nedeljo pa med 9. in 17. uro. Vstop je prost!

Pričakuje vas več kot 30 ponudnikov in še več različ-
nih blagovnih znamk kave ter vsega, kar potrebujemo 
za njeno odlično pripravo. Na Kulinartu bo več kot 70 
ponudnikov, večinoma iz Slovenije, poskusiti pa bo 
mogoče tudi kulinarične dobrote mednarodne kuhinje.

Več o ponudnikih in programu na www.ce-sejem.si
Promocijsko besedilo

Videz je pomemben – tudi ko 
gre za cepilne stroje
Uniforest v Nemčiji dobil prestižno nagrado za industrijsko oblikovanje

Podjetje Uniforest iz Pe-
trovč, ki se ukvarja z goz-
darsko mehanizacijo, je 
pred dnevi v Frankfurtu v 
Nemčiji dobilo eno najvišjih 
in najbolj cenjenih medna-
rodnih nagrad na področju 
oblikovanja German design 
award special. Cepilnik Ti-
tanium 23 je samo eden od 
modelov v novi seriji, ki se 
od konkurence loči tudi po 
izstopajočem videzu. »Ko gre 
za gozdarsko mehanizacijo, 
so vprašanja varnosti, upo-
rabnosti in kakovosti osnov-
ni pogoj, če hočeš preživeti 
na trgu. Pod svojo blagovno 
znamko vse našteto nadgra-
jujemo tudi z do-
vršenim obli-
kovalskim 
videzom,« 
je dejal la-
stnik in di-
rektor Dra-
go Pintar.

»V panogi 
gozdarskih 

Cepilniki z udarno močjo od 11 do 26 ton, imajo serijsko vgrajeno 
pobiralko za dvigovanje cepljencev in ročico za njihovo pridržanje, kar 
omogoča varno in natančno cepljenje. Domišljeno oblikovanje upo-
rabniku ponuja tudi površino za odlaganje dodatne opreme. Cepilnike 
poganja bencinski pogon ali elektromotor ali kombinacija obojega. Razvojni oddelek je med najpomembnejšimi v podjetju.

»Ko se primerjamo z razvitimi država-
mi, nas Slovence prehitevajo predvsem v 
inovativnosti in učinkovitosti. Zato prav 
temu področju posvečamo še posebno 
pozornost. Inovativnost v podjetju spod-
bujamo tudi tako, da je vsak predlog de-
ležen priznanja. Najbolj izvirno rešitev 
vsak mesec tudi izdatno fi nančno na-
gradimo. To lahko pomeni tudi tretjino 
plače, kar je že kar lepa spodbuda.«

jujemo tudi z do-
vršenim obli-
kovalskim 
videzom,« 
je dejal la-
stnik in di-
rektor Dra-
go Pintar.

»V panogi 
gozdarskih 

prepoznavnimi. »Blagovna 
znamka je zelo pomembna. 
Dosegli smo, da smo prepo-
znavni že s samo obliko stro-
jev, tudi brez logotipa, kar 
veliko pomeni,« pravi Pintar. 
Več kot osemdeset odstotkov 
proizvodnje prodajo v tujino. 
Njihov trg se širi po celotni 
Evropski uniji, od Irske do 
Portugalske, na Balkan, v Ru-
sijo, Belorusijo in Ukrajino, 

Turčijo, ZDA in Kanado, pa 
tudi v Južno Ameriko, pred-
vsem v Čile. Svojega progama 
v prihodnje ne nameravajo ši-
riti, bodo pa tako kot zdaj še 
več vlagali v kakovost in ra-
zvoj posameznih modelov. Ko 
gre za ceno, s kakovostnimi 
modeli in z inovativnimi reši-
tvami ne moreš in ne želiš biti 
najcenejši. A kot pravi Pintar, 
znajo kupci to ceniti. »Seveda 

strojev te nagrade še nismo 
zasledili. In prav zato smo še 
toliko bolj ponosni nanjo.« 
Podjetje deluje od leta 1992. 
Danes so Uniforestovi stroji 
vedno bolj zanimivi tudi za 
profesionalne uporabnike, 
kar potrjuje, da gre podjetje 
pri razvoju v pravo smer. Novi 
cepilniki se tako ponašajo z 
najsodobnejšo tehnologijo, 
varno in enostavno uporabo, 
hkrati pa so še privlačni za 
oko. »Naš razvojni oddelek že 
približno desetletje sodeluje s 
priznanim industrijskim obli-
kovalcem Ernestom Bevcem. 
Gre za človeka, ki ima poleg 
izjemnega estetskega čuta 
tudi velik smisel za strojni-
štvo, kar je dober obet za naj-
boljše rešitve tako na ravni 

uporabnosti kot videza.«

Levji delež poslov 
v tujino

Podjetje Uniforest zapo-
sluje približno petdeset ljudi 

in ima letno med dvanajst 
in trinajst milijonov 

evrov prometa. 
To ga sicer ne 

uvršča med 
n a j v e č j e , 
vsekakor pa 
je s svojim 
pristopom 
med bolj 

moraš ostati konkurenčen, 
ampak kot običajno rečejo 
naši tuji poslovni partnerji – 

pri tako pomembnih rečeh ne 
smeš varčevati!«
SAŠKA T. OCVIRK, foto: GrupA

D i r e k t o r 
p o d j e t j a 

Uniforest Drago 
Pintar s prestižnim 

priznanjem za obliko-
valske dosežke.
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Pred odločitvijo
Mladi so informacije o nadaljnjem šolanju zbirali na infor-
mativnih dnevih

CELJE – Informativna dneva v petek in soboto sta bila 
priložnost, da so mladi pred odločitvijo o nadaljevanju šo-
lanja pridobili v srednjih in višjih strokovnih šolah ter na 
fakultetah še vse tiste podatke o programih, ki jih doslej niso 
našli, in vprašali vse, kar jih zanima.

Moč je v podatkih
Ministrstvo za javno upravo je predsta-
vilo portal odprtih podatkov Slovenije

hoparni, se zadnja leta šole 
predstavljajo na zelo zani-
mive načine, dijaki uprizo-
rijo predstave, nastopajo 
z glasbenimi in s plesnimi 
točkami … Srednja šola za 
strojništvo, mehatroniko in 
medije ŠCC je letos pripra-
vila še karierni sejem, na 
katerem so se predstavila 
nekatera podjetja s Celjske-
ga, v katerih bodo mladi, 
ko bodo končali programe 
v šoli, morda našli delo. 
Predstavila se je tudi naša 
medijska hiša NT&RC.

Nekatera podjetja so mla-
dim ob tej predstavitvi po-
nujala štipendije. Hermi iz 
Celja na primer vsako leto 
podeli vsaj eno štipendijo 
za poklic obdelovalca kovin 
ali orodjarja. Manja Rajh, 
vodja splošnega področja v 
podjetju, je povedala, da je 
teh kadrov na trgu premalo. 
Prednost štipendiranja je, da 
se v času počitniškega dela 
in prakse mladi in deloda-
jalci dobro spoznajo. Dijak 
se pri njih veliko nauči, tako 
da ob zaposlitvi ne potrebuje 
uvajalnega obdobja.

Podobno razmišlja Dušan 
Donko, lastnik in direktor 
Kovinarja iz Celja. Podjetje 
ponuja štipendije za strojne 
tehnike in strugarje, saj je 
ta kader težko dobiti, zato 
si bodo skušali s štipendira-
njem zagotoviti podmladek.

In kaj si želijo osnovnošol-
ci, ki smo jih ujeli na infor-

mativnem dnevu? Nekateri 
so vedeli, kaj bi želeli početi 
v življenju, drugi so bili še 
negotovi in so menili, da jim 

Državni portal Odprti podatki Slovenije - OPSI, ki so ga na 
ministrstvu za javno upravo vzpostavili decembra, na enem 
mestu ponuja zbirke podatkov (ali povezavo do njih), omogo-
ča pripravo analiz, infografi k, obdelavo podatkov, interpreta-
cijo, vizualizacijo ter predstavlja pot do koristnih zaključkov. 
Z objavo odprtih podatkov državljanom in podjetjem omogo-
čajo bolj aktivno vključevanje v spremembe zakonodaje ter 
argumentirano javno razpravo, so prepričani na ministrstvu.

bo gimnazijski čas to odloči-
tev olajšal.

TATJANA CVIRN 
Foto: SHERPA

torja dati na voljo v kar najve-
čji meri, vedno, kadar zaradi 
varstva osebnih ali poslovnih 
interesov to ni sporno, tako za 
nepridobitni kot pridobitni na-
men.«

Podatki kot knjige
»Če imamo neurejene kupe 

knjig, ne pomeni, da imamo 
veliko znanja. Če pa knjige 
uredimo po zvrsteh, avtorjih 
in drugih kriterijih, imamo 
pregledno urejeno znanje, 
ki mu rečemo knjižnice in 
je dostopno prav vsakemu. 
Podobno je s podatki. Ti so 
kot knjige. Če jih uredimo v 

pregledno, uporabno in široko 
dostopno bazo znanja, z nji-
mi lahko pripravimo analize, 
zaključke, aplikacije,« je ob 
predstavitvi portala pred dne-
vi povedal minister za javno 
upravo Boris Koprivnikar.

V času digitalizacije in sve-
tovnega spleta je po navedbah 
ministrstva postalo pomemb-
no ne le to, da podatke, s ka-
terimi razpolagajo javne usta-
nove, posredujejo javnosti, 
temveč tudi, v kakšnih forma-
tih jih posredujejo. OPSI omo-
goča, da so ti v strojno berljivi 
obliki in odprtih formatih.

LK

Ali to priložnost najbolje 
izkoristijo, je vprašanje, saj 
kot pravi Gabrijela Fidler, 

psihologinja v Šolskem centru 
Velenje, se ji zdi, da so priho-
dnji dijaki premalo radovedni. 

Predvsem mladim svetuje, naj 
sledijo srcu in izberejo poklic, 
ki ga bodo radi opravljali.

Informacije in 
štipendije
Če so bili včasih informa-

tivni dnevi bolj uradni in su-

Na kariernem sejmu v Šolskem centru 
Celje se je predstavila tudi naša medij-
ska hiša. Na fotografiji radijski tehnik 
Mitja Tatarevič in odgovorna urednica 
Radia Celje Bojana Avguštinčič

Nekateri vedo, drugi še ne

Damjana Mansuti iz Slivnice pri Celju je s sinom Gre-
gorjem prišla v Šolski center Celje, saj sin želi postati teh-
nik mehatronik ali elektrotehnik. Sam je povedal, da bo na 
odločitev vplival tudi vtis o šoli, mama pa želi, da bi izbral 
poklic, ki ga bo veselil, zaradi česar bo z veseljem zjutraj 
vstal in šel na delo.

Veronika in Mia Marguč iz Malih Dol sta si ogledali 
Gimnazijo Lava. »Obiskoval jo je že sin in je pridobil veliko 
znanja,« je povedala Veronika, Mia pa je dodala, da se še 
odloča, katero gimnazijo bo izbrala.

Igor in Timotej Raus iz Letuša sta si ogledala evropski 
oddelek gimnazije, kjer je po njunem mnenju velika mo-
žnost učenja jezikov. Kaj bo Timotej izbral na koncu, še 
ni vedel, saj se veliko ukvarja tudi s športom. Njegov oče 
želi predvsem to, da bi ostal pozitiven in da bi našel sebe.

Podatki javnega sektorja so 
sestavni del digitalne infra-
strukture države. Predstavlja-
jo temelj za transparentnost, 
odgovornost, javne storitve in 
poslovne inovacije ter so hkra-
ti nepogrešljivo orodje za za-
gotavljanje transparentnega in 
odprtega delovanja organov, 
so prepričani na ministrstvu 
za javno upravo. Prav zaradi 

tega so konec minulega leta 
vzpostavili nov podatkovni 
portal in ob tem zapisali: »Sta-
tistični, prostorski podatki ali 
poslovni izkazi nam pomaga-
jo, da sprejemamo odločitve 
bolj utemeljeno in da gradimo 
inovativne storitve ter pridobi-
mo nova spoznanja o javnih 
zadevah. Prepričani smo, da 
je treba podatke javnega sek-

Podatki so razdeljeni na štirinajst področij: energetika, 
fi nance in davki, gospodarstvo, izobraževanje, kultura in 
šport, kmetijstvo, ribištvo, gozdarstvo in prehrana, medna-
rodne zadeve, okolje in prostor, pravosodje, pravni sistem in 
javna varnost, prebivalstvo in družba, promet in infrastruk-
tura, sociala in zaposlovanje, vlada in javni sektor, zdravje, 
znanost in tehnologija.
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Pri Pošti Slovenije se raz-
mere, povezane s poznejšo 
dostavo nekaterih poštnih 
pošiljk, izboljšujejo. Zamuja 
namreč dostava pisemskih 
pošiljk in reklam, poštarji pa 
trdijo, da prejemniki redno 
prejemajo pakete, naslovlje-
ne časopise in hitro pošto. Za 
zamudo je kriva predvsem 
bolniška odsotnost številnih 
pismonoš. Po drugi strani se 
med njimi pojavlja nezado-
voljstvo, povezano s poveča-
nim obsegom dela.

Pošta Slovenije ima pribli-
žno 5.500 zaposlenih. Od teh 
jih je bilo v petek bolniško 
odsotnih kar desetina, od tega 
več kot tristo delavcev na po-
dročju dostave in dvesto de-
lavcev, ki delajo za poštnimi 
okenci. Toliko težav zaradi 
odsotnosti ni imela pošta že 
vse od leta 1994, ko so bile 
prav tako posebne razmere. 
Poslovna enota Celje, ki de-
luje na območju naše regije, 
dela Dolenjske in Bele kraji-
ne, omenja, da so najhujše 
težave zaradi bolniške odso-
tnosti na treh poštah. To je 
na glavni celjski pošti, kjer 
je bilo v ponedeljek odsotnih 
petnajst pismonoš, v Vojniku 
in Slovenskih Konjicah, kjer 
so manjkali kar po štirje pi-
smonoše. Slabo stanje je tudi 
v Velenju. Bolniške odsotnosti 
so povezane tako s povečanim 
številom prehladnih obolenj 
kot tudi s posameznimi po-
škodbami pismonoš na de-
lovnem mestu.

Po drugi strani se je prav 
tako pojavilo nezadovoljstvo 
nekaterih zdravih pismonoš, 
ki morajo opraviti poleg svo-
jega še delo svojih kolegov, ki 
so zboleli. Zato morajo delati 
več kot osem ur. Na nekaterih 
poštah na Koprskem je tako 
prišlo sredi prejšnjega tedna 

Številni pismonoše so v zadnjem času bolniško odsotni. Zato morajo ponekod drugi, ki so zdravi, začasno delati več kot osem ur.

Več kot dvajset partnerjev 
– občine in zdravilišča – ki 
tvorijo Regionalno destina-
cijsko organizacijo (RDO) 
Dežela Celjska, je na sejmu 
Natour Alpe-Adria 2017 na 
Gospodarskem razstavišču v 
Ljubljani skupno predstavilo 
turistično ponudbo celjske 
regije.

Skupna predstavitev na 
edinem tovrstnem speciali-
ziranem sejmu v Sloveniji za 
aktivno preživljanje prostega 
časa in doživetja v naravi sodi 
v okvir promocijskih aktivno-
sti, ki jih izvaja Zavod Celeia 
Celje kot nosilec projekta De-
žela Celjska.

Zanimanje obiskovalcev za 
sejem je bilo po oceni Urše 
Dorn, svetovalke za turizem 
v Zavodu Celeia Celje, dobro, 
čeprav sta prvi dan tudi sla-
bo vreme in nevarna poledi-
ca krojila obisk. Z nastopom 
na letošnjem sejmu so tako 
v zavodu Celeia zadovoljni. 
»Sejem Natour Alpe-Adria 
je edini turistični sejem v 
Sloveniji in redka tovrstna 
priložnost, da domači jav-
nosti predstavimo aktualno 
turistično ponudbo. Če ne bi 
pričakovali dobrih učinkov 
na tem sejmu, se ga seveda 
ne bi udeleževali,« je poveda-
la Urša Dorn.

Tudi letos je bil nastop za-
snovan v obliki tako imeno-
vanih subregijskih dni, na 
katerih so se na skupni stoj-
nici predstavljala posamezna 
območja: prvi dan subregiji 

Proti izključenosti, 
ki jo prinašata 
starost in revščina

BISTRICA OB SOTLI – V sklopu projekta Medgenera-
cijski center Posavje bodo podporno mrežo za najbolj 
izpostavljene starostne skupine vzpostavili tudi v Bistrici 
ob Sotli. Aktivnosti projekta bodo prednostno namenjene 
pomoči, svetovanju in ostalim aktivnostim za mlade in 
starejše. Projekt bodo izvajali do konca leta 2021.

Poleg Brežic ima Bistrica ob Sotli med posavskimi občina-
mi najvišji delež starejših (več kot petino) in najnižji delež 
mladih (manj kot 15 odstotkov). V projektu Medgeneracijski 
center Posavje, ki je bil uspešen na razpisu ministrstva za delo, 
družino, socialne zadeve in enake možnosti, sodelujejo trije 
partnerji – Ljudska univerza Krško (za Krško in Kostanjevico 
na Krki), Zavod za podjetništvo, turizem in mladino Brežice 
(za Brežice in Bistrico ob Sotli) ter Družinski inštitut Zaupanje 
iz Sevnice (za Sevnico in Radeče). Ministrstvo je za projekt 
odobrilo 575 tisoč evrov, večino iz evropskega socialnega skla-
da, dodatnih skoraj 200 tisoč evrov bodo za projekt prispevale 
še posavske občine. Župan Bistrice ob Sotli Franjo Debelak je 
nad projektom navdušen. »Gre za dobro zastavljen koncept, ki 
je namenjen predvsem izpostavljenim starostnim skupinam. 
Gre za različne družbene aktivnosti proti socialni izključeno-
sti, pa naj bodo za to krive starost ali materialne razmere.« V 
kraju bodo vključili različna društva in javne službe. Začetek 
aktivnosti je predviden kmalu. V okviru projekta so predvi-
dene tudi tri in pol zaposlitve. StO

Aduti Dežele Celjske na sejmu 
Natour Alpe-Adria
Turistična predstavitev občin in zdravilišč v regiji dobro uveljavljena

Predstavitev turistične ponudbe Dežele Celjske na sejmu Natour Alpe-Adria v Marmorni dvorani Gospo-
darskega razstavišča v Ljubljani

Osrednje Celjsko in Šentjur, 
sledila je predstavite Spodnje 
Savinjske doline in Dravinj-
skega, zadnji dan sejma sta 
svojo turistično ponudbo 
prikazala še Obsotelje in Koz-
jansko.

Eden od turističnih produk-
tov, ki je bil letos kot novost 

predstavljen v okviru pred-
stavitve subregije Osrednje 
Celjsko in za katerega je bilo 
izkazano veliko zanimanje 
obiskovalcev, prihaja s podro-
čja kulturnega turizma: gre za 
odmeven muzikal Veronika 
Deseniška, ki bo po lanskem 
uspehu na celjskem gradu 

letos doživel ponovitve. Prvi 
dan so ustvarjalci muzikala 
tudi obiskali stojnico Deže-
le Celjske na Gospodarskem 
razstavišču. Velik odziv je po 
pričakovanju doživela tudi 
predstavitev žalske fontane 
piva.

V Zavodu Celeia Celje 
bodo letos izvedli še nekaj 
promocijskih predstavitev, 
predvsem na ciljnih trgih v 
sosednjih državah, Avstriji, na 
Hrvaškem in v Italiji. Deželo 
Celjsko bodo predstavili tudi 
na turistični borzi v Berlinu, 
ki je eden največjih in naju-
glednejših dogodkov v panogi 
na svetu.

ROBERT GORJANC
Foto: ZCC

celo do tako imenovane bele 
stavke. V pogodbi o zaposlitvi 
pismonoš je neenakomerna 
porazdelitev delovnega časa si-
cer predvidena. Pismonoše so 
tako zavezani, da lahko delajo 
tudi do trinajst ur na dan ozi-
roma največ 56 ur na teden. Vi-
šek ur lahko pozneje izkoristijo 
oziroma dobijo plačane. Poleg 
tega vodstvo pošte omenja, da 
je objavljen razpis za 55 novih 
delavcev na področju dostave. 
Napoveduje še en razpis, in si-
cer za 57 zaposlenih. Zaenkrat 
je v celotni Sloveniji zaposle-
nih 2.400 pismonoš.

Zaradi zadnjih razmer, pove-
zanih z bolniško odsotnostjo 
pismonoš, se je pošta v začet-
ku tega meseca odločila, da bo 
ponekod po Sloveniji začasno 
dostavljala nekatere pošiljke 
zgolj vsak drugi dan. Pošta 
Slovenije trdi, da naslovniki 
prejemajo vse pošiljke v za-
konsko določenem toku, to je 
v treh dneh po oddaji pošiljke. 
»Trenutno je položaj na kadro-
vskem področju in posledično 
na področju dostave pošiljk 
že nekoliko boljši, kot je bil v 
preteklih dneh,« je v začetku 
tega tedna povedal direktor 
celjske poslovne enote Cvetko 
Sršen. »Bolniške odsotnosti 
spremljamo dnevno in vsak 
dan delo na posameznih po-
štah organiziramo temu stanju 
primerno,« je še povedal direk-
tor. V začetku tega meseca je 
bilo v celjski poslovni enoti v 
»bolniški« devetdeset delavcev 
v dostavi, v začetku tega tedna 
75. V začetku tega tedna je bila 
na našem območju dostava 
nekaterih poštnih pošiljk vsak 
drugi dan še na šestih poštah. 
»Računamo, da bomo že v pri-
hodnjih dneh prišli na zeleno 
vejo,« računa direktor v Celju.

BRANE JERANKO
Foto: SHERPA

Dostava pošte kmalu po starem?
Najslabše razmere v delu Celja, Vojniku, Slovenskih Konjicah in Velenju

Na skupnem razstavnem prostoru Dežele Celjske na sejmu 
Natour Alpe-Adria so turistično ponudbo že sedmič zapored 
predstavile občine Celje, Dobrna, Vojnik, Štore, Zreče, Slo-
venske Konjice, Vransko, Braslovče, Tabor, Polzela, Prebold, 
Žalec, Šmarje pri Jelšah, Rogaška Slatina, Rogatec, Podče-
trtek, Kozje, Šentjur in Dobje. Poleg občin so v predstavitvi 
Dežele Celjske sodelovala še partnerska zdravilišča – Rimske 
terme, Terme Olimia, Terme Zreče in Turistično gospodar-
stvo Rogaška Slatina (GH Sava in Hotel Zagreb Rogaška).
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O kolesarskih poteh 
najprej lastniki zemljišč

Občine in direkcija predstavile projekte državnih kolesarskih povezav

Manj javnih del
ŠMARJE PRI JELŠAH – V občini so letos dobili 

odobrenih manj javnih del, kot so sprva predvideva-
li, tako za področje športa kot za področje urejanja 
okolice.

Pristojni v občini so se nadejali dvanajstih zaposlitev 
prek sistema javnih del. Žal se jim ni izšlo po načrtih. 
Za eno leto bo na tak način občina zaposlila le šest 
brezposelnih oseb z II. stopnjo izobrazbe, za devet me-
secev pa štiri brezposelne osebe s to stopnjo izobrazbe. 
Kljub temu je župan Občine Šmarje pri Jelšah Stanko 
Šket prepričan, da bo delo potekalo nemoteno in bodo 
uspeli postoriti vse, kar so si zadali za letos. Vsi delavci 
bodo skrbeli za košnjo javnih površin v vseh krajevnih 
skupnostih, pozimi za čiščenje snega, prav tako bodo 
skrbeli za okolico ob občinskih stavbah.

Brez javnih del je letos ostal muzej baroka, kjer je bila 
lani preko javnih del zaposlena ena oseba. Za javno delo 
v muzeju baroka se je prijavila knjižnica, ki opravlja z 
muzejem. Na to, kako bodo nadomestili delavko, ki 
je lani delo opravljala ob koncih tedna, župan Stanko 
Šket odgovarja, da »to ni občinska zadeva«. Direktor 
knjižnice in Kulturnega doma Šmarje pri Jelšah Jožef 
Čakš poudarja, da bodo v muzeju baroka zaradi manj-
šega števila zaposlenih imeli velike težave, a se bodo 
trudili, da bo delovni čas muzeja ostal nespremenjen.

EP

Podpora kandidaturi za Apimondio
Svetniki sprejeli tudi letni program športa

CELJE – Na prvi letošnji 
kratki seji mestnega sveta so 
svetniki največ časa in razpra-
ve namenili pokroviteljstvu 
občine ob kandidaturi za or-
ganizacijo svetovnega čebelar-
skega kongresa, za katerega 
se poteguje Čebelarska zveza 
Slovenije. Pripravili naj bi ga 
na Celjskem sejmu leta 2021.

Čebelarska zveza Sloveni-
je se bo za izvedbo kongresa 
Apimondia v Celju potegovala 
na letošnjem kongresu v Is-
tanbulu. Projekt je ocenjen na 
približno 85 tisoč evrov, kot je 
svetnikom predstavil dr. Peter 
Kozmus iz Čebelarske zveze. 
Mestna občina Celja bi za po-
kroviteljstvo kandidature na-
menila 25 tisoč evrov. Iz razpra-
ve na odborih je bilo razvidno, 
da svetniki projekt podpirajo, 

imeli so nekaj pomislekov in 
vprašanj glede vloge države 
pri tem projektu, ki bi po nji-
hovi oceni morala biti večja, 
predvsem vloga kmetijskega 
ministrstva, Slovenske turistič-
ne organizacije in Kmetijsko-
gozdarske zbornice Slovenije. 
Čebelarska zveza Slovenije bo 
za projekt promocije kandida-
ture prispevala 20 tisoč evrov.

Največ 
sofinanciranih 
vsebin za otroke in 
mladino
Mestni svet je sprejel letni 

program športa v občini, ki je 
podlaga za pripravo javnega raz-
pisa za sofi nanciranje delova-
nja športnih društev in klubov, 
vzdrževanje športnih objektov 
in površin ter projekta Meseca 

športa v Celju. V različne sofi -
nancirane programe športa je 
sicer vključenih več kot 16 tisoč 
udeležencev. V letošnjem pro-
računu občine bo za te vsebine 
in projekte namenjenih več kot 
877 tisoč evrov, največ sofi nan-
ciranih vsebin bo namenjenih 
otrokom in mladini.

Ključni cilji priprave letnega 
programa športa so redno in 
nemoteno obratovanje špor-
tnih objektov in njihova cenov-
na dostopnost, uresničevanje 
programov športnih društev in 
klubov, ki se uspešno prijavijo 
na javni razpis, izvedba dogo-
vorjenih občinskih in nacional-
nih projektov športa, uvajanje 
novih programov na področju 
športne vzgoje otrok in mladine 
ter rekreacija za starejše občane 
in invalide.

Za področje športa in rekre-
acije je sicer v letošnjem pro-
računu Mestne občine Celje v 
celoti namenjenih 2,7 milijona 
evrov, poleg denarja za razpis 
za sofi nanciranje programov še 
1,8 milijona evrov za gradnjo 
telovadnice v I. osnovni šoli v 
Celju.

Nove cene najema 
občinskih poslovnih 
prostorov
Mestni svetniki so tudi pod-

prli nov pravilnik o oddajanju 
poslovnih prostorov v občin-
ski lasti v najem: namenjen je 
preglednejšemu izračunavanju 
in prerazporeditvi višine naje-
mnin po poslovnih dejavnostih, 
ki bolj ustrezajo trenutnim go-
spodarskim razmeram.

ROBERT GORJANC

O kolesarskih poteh 
najprej lastniki zemljišč

Občine in direkcija predstavile projekte državnih kolesarskih povezav

Ko se kolesarska pot konča takole …

V minulih dneh so v okviru projekta Kolesarske povezave v Savinj-
ski regiji občine s Celjskega in direkcija za infrastrukturo lastnikom 
zemljišč predstavljale idejni projekt kolesarske poti na območju 
teh občin. Za umestitev trase je namreč treba pridobiti soglasje 
lastnikov zemljišč, kar je tudi pogoj za nadaljevanje postopkov 
in kasnejšo gradnjo.

Projekt usklajuje pod-
jetje Simbio v okviru 
Območnega razvojnega 
partnerstva Osrednje 

Celjsko. Načrtovane so 
regijske kolesarske po-

vezave državnega in 
tudi mednarodne-

ga kolesarske-
ga omrežja. 

Namen in 
cilji gradnje 

kolesarske 
poti so zagota-

vljanje prometne 
varnosti kolesarjev, 
razvoj kolesarske-

ga turizma, spodbujanje trajnostne 
mobilnosti, zmanjševanje izpustov 
toplogrednih plinov, spodbujanje 
športno-rekreativnih dogodkov, iz-
boljšanje kakovosti življenja lokal-
nega prebivalstva in spodbujanje 
zdravega načina življenja.

Najprej so župani in predstav-
niki direkcije za infrastrukturo 
(DRSI), ki jo je sicer na vseh pred-
stavitvah zastopal Tomaž Willen-
part, vodja sektorja investicij za 
ceste in upravljanje investicij, v 
Šentjurju predstavili idejni projekt 
11-kilometrske kolesarske poti G15 
Celje–Štore–Šentjur. Kolesarska 
trasa pa je v vseh treh občinah 

v glavnem speljana ob železnici 
in Voglajni, proč od glavnih cest. 
»Dogodka se je udeležilo približno 
petdeset lastnikov zemljišč. S tem 
odzivom smo lahko zadovoljni,« je 
povedala Bojana Stopinšek, vodja 
območnega razvojnega partner-
stva pri podjetju Simbio, ki uskla-
juje projekt kolesarske povezave.

»Naredili bomo vse, kar je v naši 
moči, da bi zavrteli pedala po trasi 
morda že prihodnje leto,« je pove-
dal šentjurski župan Marko Diaci. 
»Soglasja so nekakšne vstopnice za 
nadaljevanje projekta, brez katerih 
ne moremo nadaljevati projekta, 
zato si že prizadevamo za pridobi-
vanje soglasij,« je poudaril štorski 
župan Miran Jurkošek. Miran Ga-
beršek, ki je zastopal celjsko občino 
v odsotnosti župana Bojana Šrota, 
je dodal, da si kot kolesar čimprej 
želi to traso, ker bo povezala Celje 
z njegovim domačim krajem. Oce-
njena vrednost odseka kolesarske 
poti Celje–Štore–Šentjur znaša štiri 
milijone evrov.

Od Celja do Žalca … 
po levem bregu 
Savinje
Odsek 12-kilometrske kolesar-

ske poti Celje–Žalec je v obeh ob-
činah večinoma speljan po levem 
bregu Savinje, je povedal projek-
tant Domagoj Bačič. Na območju 
celjske Špice so pripravljavci pri-
pravili dve različici, bolj primerna 
je po mnenju večine tista, ki ka-
jakaški center nekoliko zaobide. 
Na nekaj težav so naleteli tudi na 
žalski strani, predvsem pri dotra-
janem mostu v Grižah, zato so 
tam pot speljali mimo ribogojnice 
in po hmeljskih kolovozih, ki jih 
bodo primerno uredili do obstoje-
če kolesarske poti ob lokalni cesti 
Žalec–Griže, mimo ribnika Vrbje 
nazaj na nabrežje Savinje.

A kot je poudaril Tomaž Willen-
part, gre v tem trenutku za idejne 
projekte. Ppravi, da na direkciji 
želijo, da bi v tem letu lahko raz-

pisali razpis za izbiro izvajalca in 
morebiti začeli tudi že graditi na 
vsaj enem odseku. Kje, bo odvisno 
predvsem od tega, kako hitro bo 
mogoče urediti vsa soglasja in pri-
praviti ustrezno dokumentacijo.

Cesta smrti za 
kolesarje
V Rimskih Toplicah sta bila 

predstavljena idejna projekta za 
odseka Laško–Zidani Most in Hra-
stnik–Rimske Toplice. »Upam, da 
posebnih zapletov pri dogovarja-
nju z lastniki zemljišč ne bo,« se 
nadeja župan Franc Zdolšek.

Omenjeni trasi se navezujeta tudi 
na kolesarsko povezavo Celje–La-
ško, pri čemer je Zdolšek poudaril 
predvsem varnostni vidik priho-
dnje kolesarske poti. »Obstoječa 
glavna cesta od Celja do Laškega 
je povsem neprimerna za kolesar-
je in pešce, na nekaterih mestih pa 
je tako ozka, da ob srečanju dveh 
vozil ne omogoča tudi vožnje kole-
sarjem.« Občina Laško je za to kole-
sarsko pot tudi plačala projektiranje 
brvi čez Savinjo v Tremerjih.

V občinah Dobrna in Vojnik 
so prav tako predstavili odseke 
kolesarske povezave Celje–Voj-
nik–Dobrna, ki je speljana v teh 
občinah. »Kolesarska pot bo v na-
šem turističnem kraju dobrodošla 
podporna infrastruktura tako za 
dodatno ponudbo term kot tudi 
naših občanov,« je povedal župan 
Občine Dobrna Martin Brecl.

Kakšni bodo nadaljnji 
postopki?
DRSI bo po pridobljenih soglas-

jih lastnikov izvedla parcelacije in 
cenitve zemljišč, odkupe oziroma 
služnosti in nato pripravila na-
daljnjo projektno dokumentacijo. 
»Prizadevali si bomo tudi za prido-
bitev sredstev EU,« je še povedala 
Stopinškova.

ROBERT GORJANC
LEA KOMERIČKI

Foto: arhiv NT (SHERPA)
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Hipermarket Tuš 
v novi podobi

CELJE – V Planetu Tuš so minuli teden odprli prenovljen 
hipermarket. Najsodobnejši Tuš v Sloveniji so prenavljali 
mesec dni, zaradi spremenjene organizacije dela pa so za-
poslili devet novih delavcev.

žnim oddelkom ter razširjeno 
ponudbo pripravljene hrane. 
Večja je tudi mesnica, ki zaje-
ma prekajevalnico mesa, po 
želji v ribarnici spečejo tudi 
ribe.

Hipermarket Tuš se bo še 
naprej posvečal ponudbi iz-
delkov slovenskih proizva-

jalcev, ki predstavljajo kar 
sedemdeset odstotkov celotne 
ponudbe. Čeprav v trgovini 
dajejo možnost slovenskim 
proizvajalcem, so se pri pre-
novi arhitekturno zgledovali 
predvsem pri italijanskih in 
skandinavskih trgovskih po-
nudnikih.

Sicer je vodstvo prepričano, 
da bo z obnovljeno trgovino 
obdržalo stare in privabilo 
nove potrošnike. To bi lahko 
pozitivno vplivalo tudi na 
celoten nakupovalni center 
Planet Tuš Celje, kjer lahko 
najdemo več praznih prosto-
rov, sicer namenjenih trgovski 
dejavnosti.

EP, foto: SHERPA

Za kako veliko naložbo 
gre, vodstvo podjetja ne želi 
izdati, direktor maloprodaje 
Uroš Žafran pa poudarja, da 
bo prenovljena trgovina potro-

šniku bolj prijazna. Na novo 
so uredili hitre samopostrežne 
blagajne, hladilno komoro za 
pijačo, trgovina ponuja obno-
vljeno pekarno s samopostre-

Direktor maloprodaje Uroš 
Žafran je prerezal trak in tako 
uradno odprl najsodobnejši 
Hipermarket Tuš v Sloveniji.

Odprtja se je udeležilo ogromno potrošnikov, prvi so si 
nakupovalne vozičke rezervirali že dve uri pred odprtjem.

Irena Nunčič 
začasno še na čelu 
zdravstvenega 
doma

ŠMARJE PRI JELŠAH – Z včerajšnjim dnem je Ireni 
Nunčič potekel mandat vršilke dolžnosti na čelu šmar-
skega zdravstvenega doma. Kot je znano, v zadnjih šti-
rih razpisih niso uspeli najti direktorja, s katerim bi se 
strinjalo tudi vseh šest občin soustanoviteljic. Nekateri 
člani sveta zavoda Nunčičevi niso želeli za nekaj mese-
cev podaljšati niti mandata vršilke dolžnosti direktorice. 
Po dolgotrajni razpravi je kljub vsemu prevladal razum.

Vprašanje, ali bodo Ireni Nunčič še za nekaj mesecev 
podaljšali mandat vršilke dolžnosti, se je ob začetku seje 
zdelo retorične narave. A ni bilo tako. Eden od članov 
sveta je predlagal, da za vršilca dolžnosti postavijo ne-
izvoljenega kandidata za direktorja na zadnjem razpisu 
Marjana Dikaučiča. V smislu, če je bil primeren za di-
rektorja, bo tudi za vršilca dolžnosti. Vršilca dolžnosti 
občine soustanoviteljice ne potrjujejo. To je spet sprožilo 
razpravo, kjer so se na okope postavili zagovorniki in 
nasprotniki dosedanje direktorice. Srečko Gobec iz Pod-
četrtka je povzel stališče petih občin soustanoviteljic, da 
trdno stojijo na strani Nunčičeve in na čelu zavoda ne 
vidijo nikogar drugega.

Novo ime bodo morali najti skupaj
Na očitke o slabih odnosih v zavodu je Nunčičeva po-

novno opozorila, da vse sloni na anonimkah in posre-
dnih izjavah. »Na čelo zavoda zgolj za nekaj mesecev 
postavljati nekoga, ki ima še veliko manj izkušenj s tovr-
stnim delom, kot sem jih v začetku imela jaz, se mi zdi 
strokovno povsem neodgovorno.« V razpravi jo je podprl 
tudi strokovni vodja Ali Nassib, ki je dejal, da zdravniki 
niso bili nikoli deležni pritiskov in da so prav oni tisti, 
na katerih sloni delo celotne zdravniške ekipe. Zlatka 
Pilko je dejala, da ne pristaja na nedemokratične pritiske 
in medijske diskreditacije. »Svet zavoda je demokratično 
izvoljen najvišji organ zavoda. Svet odloča o novem di-
rektorju in ne župani. Jaz sem predstavnica občine, kjer 
je sedež zavoda, in občinski svet v Šmarju pri Jelšah je 
Ireno Nunčič že dvakrat zavrnil.«

Na tajnem glasovanju je Nunčičeva dobila devet glasov, 
šest članov sveta bi tudi kot vršilca dolžnosti na čelu zavo-
da raje videlo Dikaučiča. Direktorja s polnimi pooblastili 
sicer z novim razpisom že iščejo. Kot kaže, bodo tokrat 
kandidata iskali bolj usklajeno. Tako svetu zavoda kot 
občinam ustanoviteljicam je namreč jasno, da se mora 
ta burleska čim prej končati.

StO

Čezmejno 
sodelovanje za več 
evropskega denarja

Župani občin Območnega razvojnega partnerstva Ob-
sotelje in Kozjansko so pred dnevi v Krapini podpisali 
sporazum o sodelovanju med subregijo Obsotelje in Koz-
jansko ter Krapinsko-Zagorsko županijo. Na ta način 
bodo tudi v prihodnje lažje črpali sredstva iz skladov 
in programov evropske skupnosti.

Občine Dobje, Kozje, Podčetrtek, Rogaška Slatina, Roga-
tec, Šentjur, Šmarje pri Jelšah in Bistrica ob Sotli bodo na 
ta način še poglobile že zdaj marsikje dobro zastavljeno 
čezmejno sodelovanje s Hrvati. Lokalne skupnosti se bodo 
povezovale predvsem v obliki priprave in izvedbe skupnih 
projektov, uradnih obiskov, študijskih potovanj, konferenc 
ter sodelovanja na sejmih, kulturnih in podobnih dogodkih. 
Združene bodo lahko učinkoviteje pridobivale in upora-
bljale evropska sredstva, izkoriščale sinergijske učinke pri 
razvoju gospodarstva na obeh straneh meje, spodbujale 
moč lokalne samouprave, razvoja podeželja, varstva oko-
lja, turizma, športa, zdravstva, izobraževanja in kulture, 
nenazadnje pa tudi prometa in komunalne infrastrukture. 
V obdobju pretekle evropske finančne perspektive do leta 
2013 so na tem območju izvedli dvanajst čezmejnih pro-
jektov v skupni vrednosti več kot pet milijonov evrov. Kot 
je ob podpisu povedala direktorica RA Kozjansko Andre-
ja Smolej, so v luči nadaljnjega sodelovanja v pripravi že 
novi projektni predlogi za razpise operativnega programa 
Interreg Slovenija–Hrvaška 2014–2020. Prvi se nanašajo na 
področje interpretacije dediščine in razvoja turizma. Rezul-
tati bodo znani v maju. Sporazum so podpisali v okviru 
slavnostnega odprtja področne pisarne v Krapini. Krovni 
sporazum o sodelovanju med Slovenijo in Hrvaško na tem 
področju so podpisali konec januarja letos.

StO

Se znate zaščititi pred 
poplavo?

ROGAŠKA SLATINA – Danes, 16. januarja, se 
lahko ob 17. uri v Kulturnem centru Rogaška Slati-
na naučite, kako se lahko zaščitite pred poplavami.

Predstavnik Agencije Republike Slovenije za oko-
lje bo predstavil hidrološke napovedi in opozorila, 
predstavnik Urada RS za zaščito in reševanje kon-
kretne samozaščitne in vzajemne ukrepe, medtem 
ko bo vodarski strokovnjak Jože Papež povedal več 
o poplavah, predstavil celostno sliko urejanja voda 
in izpostavil nekaj primerov dobre oziroma slabe 
prakse, ki lahko poleg vodarskih ukrepov vplivajo 
na manjšo oziroma večjo poplavno škodo.

Dogodek bo organiziran v sklopu projekta Frisco1, 
strateškega projekta, katerega cilj je zmanjšati po-
plavno ogroženost na porečjih Dragonje, Kolpe, Bre-
gane, Sotle, Drave in Mure in se izvaja v okviru pro-
grama sodelovanja Interreg V-A Slovenija–Hrvaška. 
Slovenski partnerji projekta Frisco1 »S čezmejnim 
sodelovanje do zmanjšanja poplavne ogroženosti« 
so ministrstvo za okolje in prostor, Arso, Direkcija 
za vode RS, Uprava RS za zaščito in reševanje ter 
inštitut za hidravlične raziskave. EP

Kašča Šmarje – priložnost za 
lokalne pridelovalce

ŠMARJE PRI JELŠAH – Kmetijska zadruga Šmarje je ta mesec 
začela prenovo svoje najstarejše živilske prodajalne Kašča Šmarje, 
ki bo odslej temeljila na domačih, lokalnih izdelkih iz Obsotelja in 
s Kozjanskega.

Kašča Šmarje je najstarejša živilska trgovina Kmetijske zadruge Šmar-
je, s katero se je v začetku 90. let začela razvijati tovrstno maloprodajno 
mrežo. Najpomembnejša novost prenovljene trgovine bo nadgradnja 
ponudbe – potrošniki bodo izbirali med lokalnimi in domačimi izdelki, 
ki so bili do zdaj na voljo samo na kmetijah. Kašča Šmarje bo tako po-
stala prva trgovina, ki bo kupcu ponudila domače in lokalne izdelke iz 
Obsotelja in s Kozjanskega. S posebnim pozivom je kmetijske zadruga 
pritegnila lokalne ponudnike, v prenovljeni trgovini pa bodo tako na 
voljo lokalno sadje in zelenjava, mleko, sveži mlečni izdelki, testenine, 
kruh, pecivo, jajca, sokovi, med, vino, mesni izdelki, olje, kis, vložnine 
in izdelki domače obrti. Kmetijska zadruga Šmarje ima še štiri trgovine 
Kašča, in sicer v Pristavi, Zibiki, Lesičnem in na Bučah.

Pri prenovi ponudbe v manjši trgovini Kašča Šmarje ter večjih trgo-
vinah, kot je Hipermarket Tuš v Celju, se kaže, da slovenski potrošnik 
vedno bolj išče in podpira slovenske proizvajalce.

Prenova Kašče Šmarje se je začela pred nekaj dnevi in bo predvidoma 
končana do sredine marca. Naložba je vredna 130 tisoč evrov.

EP
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V Galeriji Kvartirna hiša v Celju je na 
ogled razstava enega največjih slovenskih 
slikarjev Jožeta Tisnikarja. Dela koroške-
ga slikarja samouka že vrsto let vznemir-
jajo vsakogar, ki se sreča z njimi. Do konca 
februarja bo navduševal celjske ljubitelje 
slik z motivom odhajanja.

Da bolje spoznamo dela Jožeta Tisnikarja, 
je treba poznati okolje, v katerem je delo-
val in živel. Bil je namreč zaposlen v slo-
venjgraški bolnišnici in je večino svojih let 
delal na patološkem oddelku. Opravljal je 
delo obdukcijskega pomočnika in se je vsak 
dan srečeval s smrtjo in z umrlimi ter tudi 
z žalujočimi svojci. Njegovo delo v bolni-
šnici je bilo travmatično in slikarstvo je bilo 
nekakšen ventil. V celjski galeriji si je mo-

goče ogledati petnajst njegovih del iz zbirke 
Koroške galerije likovnih umetnosti in tudi 
fotografijo umetnika s krokarjem, ki jo je 
posnel fotograf Dragiša Modrinjak »Predsta-
vljene so njegove slike in dela na papirju. Na 
teh slikah so predstavljeni ključni trenutki 
bivanja, predvsem odhajanja. Minljivost je 
tista, ki najbolj zaznamuje dela Jožeta Ti-
snikarja,« je ob razstavi povedala kustosinja 
Katarina Hergold Germ in dodala, da je bilo 
za njegovo slikanje značilno, da je slikal v 
tehniki jajčne tempere, ki jo je sam mešal in 
se jo je naučil iz knjig starih mojstrov.

Značilen motiv vrane
Na nekaterih njegovih delih se pojavljajo 

tudi živali, predvsem je značilen motiv vrane. 

Ptico roparico je Tisnikar imel kot hišnega lju-
bljenčka in je bila njegova pogosta spremlje-
valka. Postala je njegov prepoznavni in za-
ščitni znak ter simbol odhajanja, minevanja.

Zaradi svojih temačnih slik in žalostnih 
motivov Tisnikar med ljubitelji likovnih del 
na začetku svoje poti ni bil najbolj prilju-
bljen, vendar je izoblikoval samosvoj slog, in 
sicer prav zaradi tega, ker ni imel akademske 
izobrazbe in ni bil omejen z akademski na-
vodili, kako slikati.

Krhkost tostranskega bivanja
Njegov mentor je bil akademski slikar 

Karel Pečko, ki mu je svetoval, naj slika iz 
svojega okolja in izkušenj. »Zato se je odlo-
čil, da bo slikal okolje patološkega oddelka, 

umrle, ki zapuščajo to zemeljsko življenje. 
Najprej so ga uvrščali med naivne slikarje, 
kar označuje tiste, ki nimajo akademske iz-
obrazbe. To oznako je kmalu prerasel, zato 
ga uvrščamo v ustvarjalno smer ekspresivne 
figuralike. Njegova izpovedna moč je toli-
kšna, da vsakogar pretrese. Ob njegovih sli-
kah se opazovalec zave krhkosti tostranske-
ga bivanja in dragocenosti življenja, zato so 
kasneje njegova dela dosegla na trgu visoke 
vrednosti in so postala zelo priljubljena med 
zbiratelji likovnih del,« je še dodala Katarina 
Hergold Germ.

Razstava bo v celjski galeriji na ogled do 
konca februarja.

BARBARA GRADIČ OSET
Foto: SHERPA

Veliki Jože Tisnikar v celjski galeriji
Razstava Poslednja srečanja v Galeriji Kvartirna hiša

Kustosinja Katarina Hergold Germ Na predstavljenih delih je umetnik upodobil trenutke, ko se živi še zadnjič srečajo z mrtvimi.

Hudomušni harmonikarji

Na ogled portreti 
sodelavcev Muzeja 
Velenje

Na slovenski kulturni praznik so v Vele-
nju muzeji in razstavišča omogočili brez-
plačne oglede zbirk in razstav. Na pra-
znično popoldne so na Velenjskem gradu 
pripravili razstavo fotografij z naslovom 
Portreti, lani preminulega sodelavca mu-
zeja Janeza Svetine.

Janez Svetina je bil dolgoletni sodelavec 
Muzeja Velenje, zaposlen je bil v konserva-
torsko-restavratorski delavnici. Ukvarjal se je 
predvsem z restavriranjem predmetov iz lesa. 
V prostem času je bil član Moškega pevskega 
zbora Kajuh, zelo rad se je ukvarjal s fotografi-
jo. »Janez Svetina nam je pustil obsežno mapo 
s portreti in za to razstavo smo izbrali tiste 

obraze, ki so neposredno povezani z našim 
muzejem, in tudi tiste, ki se ukvarjajo s kul-
turo v našem mestu,« je povedala direktorica 
Muzeja Velenje Mojca Ževart.

Predstavljene so bližnje fotografije obrazov. 
»Portretiranci nismo vedeli, da nas Janez sne-
ma, največkrat nas je ujel pri skupnih nalogah 
ali na kateri od prireditev muzeja oziroma če 
smo se kje naključno srečali. Njegova želja je 
bila, da bi te portrete pokazal javnosti. Seveda 
smo pred izborom fotografiraj povprašali vse 
portretirance, če se strinjajo, da njihove foto-
grafije objavimo,« je še dodala Mojca Ževat, ki 
je na praznični dan odprla razstavo.

BGO, foto: Blaž Verbič

Odprtje razstave fotografij Portreti

Runaway trio

V Šentjurju se tudi letos 
nadaljuje glasbeni abo-
nma v Ipavčevem kultur-
nem centru in Gustavo-
vem salonu Ipavčeve hiše. 
Z abonmajem Allegro že-
lijo promovirati klasična 
vokalno-inštrumentalna 
glasbena dela v izvedbi slo-
venskih umetnikov v pred-
vsem mlajših in komornih 
sestavih ter tudi šentjursko 
glasbeno družino Ipavec.

Abonma Allegro organi-
zirajo Knjižnica Šentjur v 
sodelovanju z Ireno Zdolšek 
in s Ticem občine Šentjur.

Na 3. abonmajskem koncer-
tu se je predstavil Runaway 
trio, ki je nastal leta 2014, da 
bi poustvarjal sodobno glasbo 
za zasedbo treh harmonik. V 
zasedbi Borut Mori, Žan Tro-
bas in Matjaž Balažic se je trio 
predstavil občinstvu doma in 
tudi v tujini. Sodeloval je tudi 
z avstrijskim nacionalnim 
radiem ORF in s slovensko 
javno televizijo. Na svoj spo-
red uvršča predvsem izvirne 

skladbe in tudi priredbe. Za 
koncert v Ipavčevi hiši so tako 
člani sami priredili dve skladbi 
Benjamina Ipavca, ki sta bili 
prvotno napisani za klavir.

BGO
Foto: AT
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Na Hermanovem odru
18. februar ob 10. uri

Otroški muzej Hermanov brlog

LUTKOVNA  
PREDSTAVA

MOJCA  
POKRAJCULJA

Kako spravimo deklico v lonček? Pa medveda in še kup dru-
gih? Lahko, če smo v lutkovnem gledališču! Vsi se zatečejo v lo-
nec pred zoprnim mrazom, ki zbada, ščipa, spodnaša in pritiska. 
A ko v lončku skupaj zaspijo, se prave težave šele začnejo …

Prijazno vabljeni!

V Galeriji AQ je na ogled razsta-
va z naslovom Dva pogleda, na ka-
teri sta svoje fotografije predstavila 
ljubiteljski fotograf Gorazd Tratnik 
in ilustratorka Lila Prap.

Nebo je eno in isto, a vsak vidi 
na njem nekaj drugega. Lipa Prap 
in Gorazd Tratnik sta v različnem 
obdobju gledala gor in videla vsak 
nekaj drugega, eden čudne črte, 
drugi krasne oblake. Nebo se je po 
besedah Lile Prap v zadnjih dese-
tletjih spremenilo, saj ga prekrivajo 
oblaki, ki niso več takšni, kot smo 
jih poznali nekoč.

Gorazd je fotografiral določenega 
dne leta 2005, ko so bili ekspresivni 
oblaki, Lila fotografira od leta 2009, 
odkar se ji zdi, da se nekaj čudnega 
dogaja. »Postavljam si vprašanje, za-
kaj, a nanj nisem dobila pravega odgo-
vora,« dodaja ljubiteljska fotografinja.

BGO, foto: SHERPA

Priporočamo

Festival gorniškega filma
Konec februarja bodo vse poti ljubiteljev gora vodile na 

11. festival gorniškega filma. Eno od prizorišč bo med 22. 
in 24. februarjem tudi v Celju v Mestnem kinu Metropol. 
Projekcije kratkih filmov bodo v sredo in četrtek ob 18. in 20. 
uri, v petek pa bosta ob isti uri projekciji nagrajenih filmov.

Naša je slovenska pesem
Ljubiteljski pevski zbor Štore bo v soorganizatorstvu z 

Moškim pevskim društvom Pod gradom Celje v petek, 17. 
februarja, ob 19. uri v Kulturnem domu Štore priredil kon-
cert slovenskih pesmi z naslovom Naša je slovenska pesem. 
Na koncertu bosta že poleg omenjenih zborov nastopila še 
Moški pevski zbor iz Žetal ter vokalna skupina Rožʼce iz Štor.

Brez ciljev in idej prepuščeni usodi
Vanja, nova predstava celjskega ljubiteljskega gledališča

Na oder Gledališča Zarja 
Celje so ustvarjalci posta-
vili novo delo z naslovom 
Vanja, ki je nastalo po 
predlogi Antona Pavlovi-
ča Čehova Striček Vanja. 
Eno temeljnih del ruskega 
realizma, ki govori o ne-
moči posameznikov in o 
nezainteresirani družbi, 
je kot vsa velika dela še 
vedno zelo aktualno.

Tomaž Krajnc je lani na 
Linhartovem srečanju prejel 
diplomo srečanja za režijo 
predstave Macbeth in komi-
sija je v obrazložitvi zapisala: 
»Znano Shakespearjevo tra-
gedijo je umestil v sodoben 
dialog, čas in prostor. Pri tem 
se mu posreči vrsta zanimi-
vih in učinkovitih scenskih 
aranžmajev, ki se izmikajo 
ilustrativnosti in iščejo svoj 
lasten gledališki jezik.« So-
doben prostor, čas in dialog 
je režiser iskal tudi v novi 
predstavi. Čeprav je delo 
Striček Vanja ruska klasika, 
sta ga besedilo in tema nav-
dahnila, saj je režiser videl v 
njem sebe in situacijo dana-
šnje mladine. Na novo je iz 
angleščine prevedel delo in 
se izognil poetičnosti jezika 
ruskega dramatika.

Urška Klajn in Neža Strenčan sta odlično prikazali zdolgočasene mlade, ujete v meščansko udobje brezdelja.

Tomaž Krajnc v vlogi zadovoljnega režiserja po predstavi

Žiga Medvešek in Nejc Jezernik med očitanjem, kdo je in koliko delal za dobrobit družine. Njuna jeza je 
bila zelo pristna.

Težave so večne
Anton Pavlovič Čehov je 

vse svoje življenje posvetil 
pisanju in raziskovanju člo-
vekove psihe in jo je vpletal 
v svoje zgodbe. Prepričan 
je bil, da se družba stalno 
spreminja, eksistencialne 
težave pa bodo ostajale. 
Vedno bodo ostajali ljudje, 

Lila Prap in Gorazd Tratnik pred svojimi deli

katerih želje ne bodo ure-
sničene in upi izneverjeni. 
Tako ima mladina 150 let 
kasneje podobne težave, 
kot so jih imeli njeni pred-
hodniki. Sodobno mladino 
težave doletijo prej. »Juna-
ki Antona Pavloviča Čehova 
so bili starejši. Njihove te-
žave nosi današnja genera-

cija mladih med dvajsetim 
in tridesetim letom. Gre za 
težave, ki izvirajo iz soci-
alne, psihološke, finančne 
nestabilnosti. Žalostno je 
namreč, da imaš pri petin-
dvajsetih letih že občutek, 
da si veliko zamudil, čeprav 
imaš pred sabo še zelo ve-
liko. Ko sem Strička Vanjo 
bral s perspektive tega pro-
blema, je postal vsak stavek 
v drami smiseln in logično 
vpet v naš koncept begajo-
čega življenja brez prave-
ga smisla in blagostanja,« 
je povedal režiser Tomaž 
Krajnc.

Je Žiga Vanja?
Režiser je ponudil novost 

sodobnih gledališč, to je me-
njavo vlog. Na trenutke ni-
smo namreč vedeli, ali je Žiga 
v vlogi Vanje ali je res on kot 
mladenič, ki ga pestijo eksi-
stencialne težave. »Z menjavo 
vlog sem poskušal poudariti, 
da iščemo v besedilu svoje 
težave. Danes je Žiga Vanja 
in Vanja je Žiga. Nežno smo 
skušali brisati mejo med obe-
ma, ker je bila ravno ta tanka 
meja povod za uprizarjanje 
Strička Vanje oziroma Vanje,« 
je dodal Tomaž Krajnc.

Pogled v nebo

»Vili, je čas za 
musko?«

Mladi ljubiteljski gledališč-
niki so odlično ubesedili in 
udejanili občutke nemoči ter 
pomanjkanja energije, da bi 
položaj spremenili. Še pose-
bej so bili prepričljivi v svoji 

jezi, k čemur je pripomogel 
»sočen« jezik psovk. Odmor v 
predstavi so zarjani zapolnili 
s pesmimi skupine Coldplay, 
da Čehova gledalci ne bi vzeli 
preveč resno in s prevelikim 
strahospoštovanjem.

BARBARA GRADIČ OSET
Foto: GrupA
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Celje, mesto športnih 
prizorišč, ki živijo

Da Celje upravičeno imenujemo športno mesto, 
niso razlog le izjemni uspehi ekip in posamezni-
kov, marveč tudi številna športna prizorišča. Ta so 
bila priča že zgodovinskim uspehom, imenitnim 
spektaklom, dramatičnim zgodbam. A samo od te 
slave športna prizorišča seveda ne morejo živeti.

Če le niso v glavnem namenjena za tekme na naj-
višji ravni (kot na primer Arena Petrol, kjer vseeno 
ob nogometu, za kar je bil štadion grajen, pogrešamo 
večnamembnost), je poslanstvo športnih prizorišč, 
da so čim bolj polna, čim bolj zasedena z vrhunskimi 
športniki, s šolarji, ki se učijo športnih veščin, in z 
rekreativci različnih generacij.

V prihodnjem tednu, ko bodo zimske šolske poči-
tnice, bodo tradicionalno najbolj priljubljena športna 
prizorišča v Celju – pokriti bazen na Golovcu, drsali-
šče in kegljišče – ponovno pokala po šivih, ko bo za 

učence in dijake omogočena brezplačna uporaba. 
Neredko se je v tem času tudi zgodilo, da na primer 
zaradi prevelikega zanimanja na drsališče iz varno-
stnih razlogov organizatorji niso mogli spustiti vseh 
drsanja željnih.

Razveseljujoče je, da podatki podjetja ZPO, ki 
upravlja največja športna prizorišča v občinski lasti 
v Celju, kažejo, da so dvorane, bazeni, drsališče in 
nogometna igrišča dobro zasedeni tudi takrat, ko 
morajo klubi, društva in rekreativci plačati za upo-
rabo športnih površin. Prav tako je spodbudno, da 
so po pouku dobro ali kar povsem zasedene tudi 
šolske telovadnice, v katerih se prav tako v različnih 
športih sproščajo rekreativci.

V športnem smislu ni hujšega, kot so prazne tribu-
ne na tekmah, enako so puste dvorane brez športni-
kov in rekreativcev, v tem primeru so le gmota železa 

in betona, brez vsebine. Ob gradnji 
dveh novih telovadnic, predvidoma 
še v tem letu, pri I. osnovni šoli 
in na I. gimnaziji, bo ponudba 
športnih površin še pestrejša, še 
več športnikov in rekreativcev 
bo lahko prišlo na svoj račun.

Ob tem se zastavlja vpraša-
nje, ali ne bo nemara z novima 
športnima prizoriščema prišlo 
celo do prevelike ponudbe. 
Upajmo, da ne in da bodo prebi-
valci knežjega mesta tudi ob no-
vih pridobitvah ponovno dokazali, 
da je Celje najbrž najbolj športno 
mesto v Sloveniji.

ROBERT GORJANC

»Naši trenerji morajo kar malo čarati«
V Plavalnem klubu Neptun si želijo ogrevano vodo v letnem 
bazenu

Športno in rekreativno 
plavanje ima v Celju zelo 
bogato tradicijo.

»Vedno je želja, da bi imeli na voljo več ur in več prog, 
vendar moramo ravnati gospodarno, saj vsako uro uporabe 
bazena tudi plačamo. Dejstvo pa je, da v razpoložljivem 
času za naše mlajše selekcije manjkata kakšna proga ali 
dve,« je povedal Mitja Ručigaj, predsednik Plavalnega klu-
ba Neptun Celje, o možnostih za vadbo v celjskem pokritem 
bazenu na Golovcu.

Golovcu je Mitja Ručigaj 
povedal, da so pri tem zelo 
varčni in po drugi strani 
omejeni z denarjem. »Denar, 
ki ga dobimo od Mestne ob-
čine Celje (MOC) z razpisa 
za sofi nanciranje programov 
športa, ne pokrije niti polo-
vice stroškov, ki jih imamo 
z najemom prog v bazenu. 
Res je, da celjskim klubom 
MOC tudi sicer sofi nancira 
proge, kar pomeni, da pla-
čujemo približno polovico 
komercialne cene najema, 
celjska občina nam torej 
vsekakor pomaga,« je še po-
jasnil Ručigaj, ki se zaveda, 
da so gospodarske razmere 
takšne, da sponzorskega de-
narja, sploh za plavanje, ki 
ni tako medijsko izpostavljen 
šport, ni veliko na voljo, tako 
da je precejšnje breme fi nan-
ciranja tudi na plečih staršev.

Zanimalo nas je še, ali mo-
rajo v PK Neptun za uresni-
čevanja programa treningov 
uporabljati tudi bazene v 
drugih krajih. »Bazen drugje 
moramo uporabljati pred-
vsem septembra, saj je zimski 
bazen odprt od začetka ok-
tobra, sezona našega kluba 

pa se začne ob začetku šol-
skega leta. Zadnja leta v tem 
času praviloma uporabljamo 
pokrit bazen v Velenju in zu-
nanji bazen na Ptuju, kjer je 
septembra še ogrevana voda,« 
je razmere za treninge na pre-
hodu v jesenski čas opisal 
predsednik PK Neptun.

Težava nastane tudi ob pre-
hodu z zimskega na letno ko-
pališče, to je v začetku junija. 
»Žal je v celjskem bazenu tem-
peratura vode v tem obdobju 
neprimerna, prenizka, celo za 
naše plavalce, ki so malo bolj 
vzdržljivi, kaj šele za občane. 
Zato je naša največja želja, 
da bi se uredilo ogrevanje na 
celjskem letnem kopališču, o 
čemer se že nekaj let govori. 
Mislim, da je to edini letni ba-
zen v Sloveniji, ki ni ogrevan, 
je pa lepo, izjemno prizorišče. 
Naši plavalci zelo radi treni-
rajo na tem bazenu in tudi 
občani ga zelo množično obi-
skujejo, kadar ima voda vsaj 
minimalno ustrezno tempera-
turo za kopanje,« je še sklenil 
Mitja Ručigaj.

ROBERT GORJANC
Foto: Branko 

Podergajs Siussi

Po besedah sogovornika 
je največja gneča na bazenu 
v času popoldanskih trenin-
gov, ko je bazen namenjen za 
tekmovalno plavanje, za kar 
so od 16. do 17. ure na voljo 
štiri in od 17. do 19. ure vse 

proge. PK Neptun se mora v 
teh urah znajti z vsemi štiri-
mi tekmovalnimi ekipami in 
s pripravljalno selekcijo za 
tekmovalno plavanje.

»Naši trenerji morajo kar 
malo čarati. Največ težav z 
usklajevanjem je v začetku 
sezone, ko na novo oblikuje-
mo ekipe. Resda ni težava za 
treninge v jutranjih urah, od 
šestih do pol osmih zjutraj, 
ko trenirajo predvsem učenci 
in dijaki, da lahko gredo po-
tem še v šolo. Prav tako ima-
mo treninge tudi ob sobotah 
zjutraj,« je še povedal Mitja 
Ručigaj.

Glede usklajevanja raz-
položljivega časa v bazenu 
z upravljavcem, je povedal, 
da ZPO potrdi urnik za ce-
lotno koledarsko leto, zato 
velikih možnosti za premike 
v urniku ni. »Kar je po svoje 
razumljivo, saj je bazen pred 
našimi treningi in po njih na-
menjeni tudi rekreativcem, ki 
kupijo sezonske karte, zato 
se urnik ne more spreminjati 
vsak mesec,« se zaveda naš 
sogovornik.

O stroškovni plati naje-
manja pokritega bazena na 

Za društva in klube šestdeset tisoč evrov
Ugodnejša uporabnina za izvajalce letnega programa športa

Ob denarju, ki ga MOC namenja 
za sofi nanciranje vzdrževanja vse-
bin v športnih objektih, ki jih upra-
vlja ZPO, celjska občina na podlagi 
letnega program športa namenja 
tudi približno šestdeset tisoč evrov 
društvom in klubom.

Gre za sofi nanciranje rednega 
vzdrževanje pokritih in nepokritih 
neto vadbenih površin ter delno ob-
novo športne opreme na tistih javnih 
športnih objektih, ki so v lasti MOC 
ali jih upravljajo športna društva 
(Atletski štadion Kladivar, Letališče 
Celje, Strelišče Griček, Konjeniški 
center v Škofji vasi, Dom ŠD Gaber-
je, Veslaški center na Špici, Teniški 
center v Mestnem parku, karting 
steza, šahovski dom, planinske poti 
in plezalne stene, nogometna igrišča 

Novozgrajena telovadnica pri I. osnovni 
šoli bo še obogatila ponudbo športnih 

površin za rekreacijo v Celju.

v upravljanju NK Šampion ter drugi 
športni objekti oziroma površine).

»Ta prizorišča so pomembna za ra-
zvoj športa v občini, so prepoznavna 
in so tudi svojevrstna mestna zani-
mivost, nekatera imajo tudi dolgo 
zgodovino, na primer Dom Športne-
ga društva Gaberje,« so povedali v 
MOC. Ta je iz proračuna še leta 2014 
namenila 65 tisoč evrov, nato se je v 
letu 2016 znižal proračun za podro-
čje športa za 5 odstotkov in je delež 
sofi nanciranja znašal 61.750 evrov.

MOC dostopnost do uporabe špor-
tnih prizorišč podpira tudi z znižano 
ceno ure uporabe posamezne šolske 
telovadnice za izvajalce letnega pro-
grama športa. Višino uporabnine za 
posamezno telovadnico določi žu-
pan s posebnim sklepom. Za društva 

v prednostnem programu športa v 
MOC je določena uporabnina v vi-
šini funkcionalnih stroškov oziroma 
največ do 20 odstotkov uporabnine. 
Pri tem se upošteva, da znižana upo-
rabnina za telovadnice velja samo za 
tisto število ur uporabe telovadnic, ki 
jih imajo posamezna športna društva 
oziroma njihove športne šole prizna-
ne v letnem programu športa. Za 
druge izvajalce (podjetja, zasebniki, 
neformalne skupine in drugi) viši-
no uporabnine na predlog vodstva 
osnovne šole sprejme svet zavoda.

Kot je razvidno iz urnikov vadbe, 
so telovadnice polno zasedene do 22. 
ure in po dogovoru tudi ob koncih 
tedna, so še sporočili iz MOC.

RG
Foto: MOC

in betona, brez vsebine. Ob gradnji 
dveh novih telovadnic, predvidoma 
še v tem letu, pri I. osnovni šoli 
in na I. gimnaziji, bo ponudba 

valci knežjega mesta tudi ob no-
vih pridobitvah ponovno dokazali, 
da je Celje najbrž najbolj športno 

ROBERT GORJANC

»Naši trenerji morajo kar malo čarati«

Skupno:
približno

2,2
milijona evrov 

na leto

490 tisoč
Materialni stroški, 
električna energĳ a

ZPO – stroški 
upravljanja 
športnih objektov

1,3 milijona
storitve vzdrževanja,stroški 

zaposlenih v ZPO …

420 tisoč
najemnina MOC, 

amortizacĳ a
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OŠ Lava ima tri telovadnice, 
ki po kvadraturi niso primerne 
za velike tekme, odlično pa slu-
žijo za izvajanje redne športne 
aktivnosti za učence šole in za 
zunanje uporabnike za različne 
oblike vadb. Zasedene so vse od 
16. do 20. ali 21. ure.

Prednost v telovadnicah imajo ak-
tivnosti, ki so namenjene učencem, 
ki so se prijavili v različne interesne 
dejavnosti, na primer Med štirimi 
ognji, Zdrav življenjski slog … Naj-
manjša telovadnica s plezalno steno 
je vse dni v tednu in tudi ob koncih 
tedna zasedena takoj za tem, ko 
učenci končajo pouk. Velika te-
lovadnica – primerna za košarko, 
rokomet, odbojko, tudi mali nogo-
met – je zasedena vse dni v tednu, 
prav tako srednja telovadnica, ki je 
primerna za vadbe, kot so aerobika, 
taibo, odbojka … V telovadnicah že 

leta vadijo nekatere skupine, tudi 
posamezniki, predvsem pa čas za-
polnijo klubi, ki izvajajo vadbo za 
učence šole ali tudi otroke izven 
šole.

»Cene ostajajo zadnjih nekaj let 
nespremenjene,« pravi ravnateljica 
šole Marijana Kolenko, in se gi-
bljejo od 6 do 12 evrov na uro brez 
DDV.« Večino cen predlaga MOC. 
»Ves denar, ki ga zaslužimo z od-
dajanjem prostorov, namenimo za 
vzdrževanje telovadnic in spremlje-
valnih prostorov,« pravi Kolenkova.

Kar se tiče novih telovadnic v 
mestu, bodo po njenem mnenju 
izboljšale pogoje vadbe za številne 
klube, na Lavi pa se izpad najemni-
kov verjetno ne bo poznal, saj šola 
oddaja telovadnice klubom, ki tam 
vadijo že dolga leta in so kljub manj 
razkošnim pogojem zadovoljni.

TC

Od 20. do 24. februarja bodo učenci, dijaki 
in študenti znova lahko sodelovali v različ-
nih dejavnostih na športnih objektih v Celju.

Brezplačno izvedbo programa omogočajo 
Športna zveza Celje, Mestna občina Celje 
in Fundacija za fi nanciranje športnih orga-
nizacij v RS.

V program aktivnosti so vključeni plava-
nje, drsanje, kegljanje, badminton, nami-
zni tenis, plezanje, smučanje na otroškem 
poligonu in borilni športi. Koordinator in 
operativni izvajalec programa je Športna 
zveza Celje.

Vstop na prizorišča bo mogoč do dovo-
ljenega števila obiskovalcev v posameznem 
objektu. Za vse osebne stvari odgovarjajo 
udeleženci sami, zato Športna zveza Celje 
priporoča, da udeleženci s seboj ne nosijo 
večjih vsot denarja in vrednostnih predme-
tov. RG

Športno-rekreacijski zavod Rde-
ča dvorana skrbi za nekaj špor-
tnih objektov, ki so v lasti Mestne 
občine Velenje. Pri tem se lahko 
pohvali, da so objekti zelo dobro 
zasedeni. Še posebej je zavod ve-
sel, da se je občina v zimskem 
času odločila, da postavi drsališče. 
Obisk je bil izredno dober.

Zavod ima v upravljanju veliko 
športnih objektov s precej športni-
mi vadišči, a vseeno ne more za-
gotoviti vadbenih prostorov vsem 
klubom in društvom. »Objektiven 
razlog za to je, da večina potreb na-
stane v času med 17. in 21. uro in 
je nemogoče zagotoviti dovolj po-
vršin v naših objektih,« je povedal 
direktor zavoda Marjan Klepec. 
Športne površine zavod oddaja v 
uporabo izvajalcem občinskega 
programa športa (redna vadba in 
tekmovanja). Klubi in društva se 

vsako leto prijavljajo na razpis za 
sofi nanciranje programov športa in 
na osnovi rezultatov razpisa se do-
loči obseg uporabe objektov, ki so 
v upravljanju Rdeče dvorane. Pro-
ste kapacitete namenijo za različne 
vodene rekreacijske programe in 
individualno rekreacijo občanov 
in občank.

Cene najema športnih površin 
se v zadnjih letih niso spreminja-
le, stroški obratovanja, vzdrževanja 
in investicijskega vzdrževanja ter 
upravljanja na letni ravni znašajo 
približno devetsto tisoč evrov.

Občina Velenje da javnemu 
zavodu za delovanje sedemdeset 
odstotkov celotnega proračuna, tri-
deset odstotkov pa zavod pridobi z 
lastnimi prihodki, kot so najemni-
ne, gostinstvo, vstopnine, tekmo-
vanja in komercialne prireditve.

BGO

V knežjem mestu je deset večjih športnih 
objektov, ki so namenjeni treningom in tek-
mam različnih ekip ter tudi šolam in rekre-
aciji. Športna politika Mestne občine Celje 
je namreč usmerjena v to, da zagotavlja čim 
boljše pogoje za vadbo, brez katere ni dobrih 
športnih rezultatov, in hkrati tudi v to, da bi 
se čim več ljudi različnih generacij ukvarjalo 

s športom in skrbelo za zdrav način življenja. 
To poslanstvo na športnih prizoriščih, ki so v 
javni lasti, uresničuje občinsko podjetje ZPO.

Pri tem mora podjetje krmariti med želja-
mi klubov in športnikov ter skrbeti za ustre-
zno gospodarjenje s športnimi objekti. Eden 
ključnih ciljev delovanja ZPO je zagotovo, da 

so športna prizorišča čim bolj zasedena, da ži-
vijo in ne samevajo v praznini. O tem smo se 
pogovarjali z Ivanom Pfeiferjem, direktorjem 
podjetja ZPO, ki športne objekte v Celju upravlja 
od začetka leta 2000 naprej.

V kolikšni meri so zasedeni športni objek-
ti, ki jih upravljate? Kakšno je razmerje med 
uporabo razpoložljivega časa za tekmovalne 
ekipe in rekreativce?

V letu 2016 so bili naši športni objekti zasedeni 
12.533 ur, od tega 11.802 uri za javne programe, 
kar pomeni, da so prizorišča uporabljali klubi, 
športna zveza, šole in rekreativci. Za ostalo upo-
rabo, kot so sejemske prireditve, koncerti, ma-
turantski plesi, je bilo namenjenih 731 ur. Iz teh 
podatkov je razvidno, da se naši športni objekti 
večinoma uporabljajo za športni program, ki je 
v javnem interesu, pri čemer rekreativne vse-
bine predstavljajo približno 30 odstotkov. Pri 
zunanjih športnih objektih, kot je na primer le-
tni bazen, je to razmerje odvisno od vremena, 
lahko znaša tudi več kot 30 odstotkov, lahko tudi 
bistveno manj. Uporaba zimskega bazena in dr-

Najtežje je sestaviti urnik
Ivan Pfeifer, direktor ZPO Celje, o upravljanju športnih prizorišč v mestni lasti

Koliko denarja vam iz proračuna name-
ni MOC in v kolikšni meri pokrijete stroške 
vzdrževanja ter upravljanja športnih objektov 
s tem denarjem?

Pri gospodarjenju z našimi športnimi objekti 
Mestna občina Celja letno zagotavlja 1,25 mili-
jona evrov, kar je pomemben prispevek temu, 
da lahko klubi, šole in rekreativci uporabljajo 
ta prizorišča ter da jih vzdržujemo na ustrezni 
kakovostni ravni. Na primer cena za uro upo-
rabe dvorane Zlatorog je zelo visoka, v več kot 
80 odstotkih jo uporablja Rokometni klub Ce-
lje Pivovarna Laško in to je mogoče tudi na ta 
način, da nam občina subvencionira stroške za 
vzdrževanje dvorane. V ZPO sicer cen za upora-
bo športnih objektov nismo dvignili vse od leta 
2009, čeprav so se stroški zviševali. Vendar smo 
prišli do prihrankov tudi z večjo energetsko učin-
kovitostjo stavb, z izkoristkom notranjih rezerv. 
Ocenjujem, da so naši objekti dobro vzdrževani, 
vsaj kakšnih večjih pripomb doslej ni bilo. Ce-
loten proračun, ki ga ima ZPO za upravljanje 
športnih objektov, sicer znaša 2,2 milijona evrov.

Kdaj je mogoče pričakovati, da bo v letnem 
bazenu ogrevana voda, da se plavalcem celj-
skih klubov ne bo več treba voziti v druge 
kraje na treninge?

Na letnem bazenu imamo tri toplotne črpalke, 
s katerimi dodatno ogrevamo vodo. Res je, da 
zmogljivost teh črpalk ni takšna, da bi maja in 
junija lahko omogočili dovolj visoko temperaturo 
vode. Zato smo se dogovorili z Energetiko Celje, 
da v okviru svojih načrtovanih projektov na le-
tnem bazenu vzpostavi dovod toplotne energije. 
Druga stvar je, ali lahko iz občinske subvenci-
je in s prodajo vstopnic plačamo višje stroške, 
ki bodo pri tem nastali. Ne glede na to smo z 
Energetiko Celje dogovorjeni, da ob ogrevanju 
letnega bazena in manjše telovadnice, ki smo 
jo v dogovoru z osnovno šolo uredili v gardero-
bah bazena (namesto da bi šola gradila novo), 
tehnično omogoči tudi ogrevanje bazena že v tej 
spomladansko-poletni sezoni.

Ali v ZPO razmišljate, da bi športne objekte 
namenili tudi drugim športom in tako poskr-
beli za večnamembnost prizorišč. Na primer 
Arena Petrol in Olimp bi lahko bila prizorišči, 
kjer bi bile urejene proge za tek na smučeh 
z možnostjo umetnega zasneževanja prog …

Teoretično je seveda mogoče, a praksa je dru-
gačna. Letni program vsebin v športnih objek-
tih potrjuje naša ustanoviteljica, torej Mestna 
občina Celje. Mi si prizadevamo, da bi bilo 
več vsebinskih sprememb v programih, ven-
dar hkrati ugotavljamo, da še ni pričakovanega 
odziva na nove programe. Na primer če je lepo 
vreme in če to dovoljujejo pogoji, gredo ljudje 
drsat na Šmartinsko jezero in ne na drsališče. 
Za kakšne bolj širokopotezne projekte so tudi 
fi nančne omejitve. Kot sem omenil, že več kot 
osem let nismo dvignili cen, subvencija MOC 
prav tako že nekaj let ostaja na isti ravni. Želeli 
bi na primer postaviti še kakšno vlečnico na 
Golovcu, tudi prestavitev topa s Celjske koče v 
nižino in zasneževanje proge na kakšnem no-
gometnem igrišču teoretično ne predstavljata 
težave, a vse to predstavlja stroške, za katere 
potrebujemo dodaten denar.

ROBERT GORJANC, foto: SHERPA

Ivan Pfeifer, direktor podjetja ZPO Celje, 
v starem dobrem Golovcu, ki je med vse-
mi prizorišči, ki jih upravlja ZPO, najbolje 
zaseden s tržnimi vsebinami.

sališča je bolj ali manj na enaki ravni oziroma v 
zadnjem času beležimo tudi rahlo rast uporabe.

Katero športno-rekreativno prizorišče je 
najbolje zasedeno s tržnimi programi?

Največ tržnega programa v ZPO ustvarimo 
v dvorani Golovec, približno 40 odstotkov. Ta 
dvorana je tudi namenjena za takšne vsebine, 
za razliko od dvorane Zlatorog, ki je izrazito 
športna in niti ni bila zasnovana za komer-
cialne vsebine. V Celju je zelo težko prodati 
pet do šest tisoč vstopnic, tisoč do dva tisoč v 
Dvorani Golovec pa je mogoče, čeprav je res, 
da Modrijani tudi napolnijo Zlatorog. Vendar za 
klasične koncertne dogodke dvorana ni primer-
na, na primer zaradi ozvočenja, in bi bil zato 

nujen precej višji vložek v to opremo že na za-
četku gradnje. Kar zadeva nogometna igrišča, 
so namenjena samo nogometnim klubom in 
tekmam, na primer v Areni Petrol.

Ste na podlagi podatkov v ZPO zadovoljni z 
izkoriščenostjo športnih objektov?

V glavnem smo lahko zadovoljni, saj prav 
velikih rezerv glede na okoliščine, ki sem jih 
pojasnil, ni. Naši objekti so zasedeni več kot 
80-odstotno. Pokrit bazen je zaseden od jutra 
do večera, drsališče v mestnem parku je v upo-
rabi večinoma popoldne, in sicer za hokejski in 
drsalni klub ter rekreacijo, dopoldne tudi za te-
čaje. Dopoldne bi sicer še bile možnosti za večjo 
uporabo in kakšen nov program.

Vodena vadba drsanja 
za odrasle, ki je v tej se-
zoni od začetka novembra 
nov rekreacijski program v 
dvorani v mestnem parku, 
dobiva vedno več privržen-
cev. »Vadba je prilagojena 
tistim ljubiteljem rekreativ-

nega drsanja, ki ne marajo 
gneče, prav tako se lahko 
certifi cirani vaditelji drsa-
nja udeležencem bolj indi-
vidualno posvetijo, podobno 
kot na rekreativnem plava-
nju. Upam, da se bo ta pro-
gram lahko nadaljeval. Nov 

program smo uvedli tudi v 
zimskem bazenu – košarko 
v vodi. S tema programoma 
tako povečujemo izkoristek 
dvoran in mikavnost špor-
tno-rekreativnih vsebin,« je 
še povedal Ivan Pfeifer.

Foto: SHERPA

Obogatitev za rekreativce,
večja zasedenost drsališča

Povsem izkoriščene 
telovadnice

Velenje: popolna zasedenost 
Rdeče dvorane

Ponudba v 
času zimskih 
počitnic

objektov, ki so namenjeni treningom in tek-
mam različnih ekip ter tudi šolam in rekre-
aciji. Športna politika Mestne občine Celje 
je namreč usmerjena v to, da zagotavlja čim 
boljše pogoje za vadbo, brez katere ni dobrih 
športnih rezultatov, in hkrati tudi v to, da bi 
se čim več ljudi različnih generacij ukvarjalo 

so športna prizorišča čim bolj zasedena, da ži-
vijo in ne samevajo v praznini. O tem smo se 
pogovarjali z 
podjetja ZPO, ki športne objekte v Celju upravlja 
od začetka leta 2000 naprej.

ti, ki jih upravljate? Kakšno je razmerje med 
uporabo razpoložljivega časa za tekmovalne 
ekipe in rekreativce?

Kako sestavljate urnik, komu dajete 
pridnost pri uporabi prizorišč?
Udeleženci imajo različne želje in 
zanimanja, zato se prilagajamo 
posameznim ciljnim skupinam. Za nas 
kot upravljavce to pomeni težavo: kako 
v urnik uvrstiti nove vsebine, na primer 
za rekreativce, da ne bi preveč ovirali 
ostalih udeležencev. Nosilci uporabe 
naših objektov so klubi, ti predstavljajo 
ključni javni interes in ZPO je ustanovljen 
zato, da omogoča uresničevanje javnega 
interesa v teh športnih objektih. Hkrati si 
seveda želimo, da bi čim več preostalih 
prostih ur prodali na trgu, da bi zmanjšali 
obremenitev za občino in za obiskovalce, 
da je potem nižja cena uporabe.
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Hilda Tovšak: s priznanjem 
krivde do nekoliko nižjih kazni
Dva večja sodna postopka jo še vedno čakata

Leto in dva meseca zapo-
ra je nova kazen za vodil-
no nekdanjega gradbenega 
velikana Vegrada. Sodnica 
Okrožnega sodišča v Celju 
ji je to kazen izrekla ta te-
den za dve poslovni golju-
fiji. Ker je kazen združila 
z decembrsko, ko so Tovša-
kovo v Celju obsodili zara-
di oškodovanja upnikov, je 
enotna kazen znašala štiri 
leta zapora s preizkusno 
dobo osmih let.

V zadnjem primeru je 
specializirani višji državni 
tožilec Stanislav Pintar To-
všakovi očital dve poslovni 
goljufiji, s katerima naj bi 
bilo storjeno za več kot 350 
tisoč evrov škode dvema 

gradbenima podizvajalcema, 
ki sta opravljala slikopleskar-
ska in elektro ter strojna in-
štalacijska dela v Celovških 
dvorih in na območju Dimi-
čeve ulice v Ljubljani. Podje-
tje Tames naj bi utrpelo 193 
tisoč evrov škode, podjetje 
Zeko 165 tisoč evrov. Kazni-
vi dejanji izvirata iz let 2008 
in 2009. Kot je znano, je 
obtožena pred tedni prosila 
za preložitev naroka zaradi 
priprave na obrambo, a je 
v začetku februarja s tožil-
stvom podpisala sporazum 
o priznanju krivde, tožilec 
pa je v vmesnem času ob-
tožnico delno spremenil in 
ji po novem očital eno na-
daljevano kaznivo dejanje 

Seštevanje kazni
Hilda Tovšak je ena največkrat obsojenih v Sloveniji. Prvič je bila obsojena leta 2013 

v zadevi Čista lopata in je dobila štirinajst mesecev zapora. Vmes je bila za njo, ko so jo 
izpustili iz pripora, celo izdana mednarodna tiralica, saj je policija nikjer ni mogla izslediti. 
Obsojena je bila tudi zaradi neupravičene uporabe denarja iz Vegradove blagajne vzajemne 
pomoči. V tem primeru je Tovšakova krivdo priznala in celjsko sodišče ji je pred leti izreklo 
dveletno zaporno kazen. Nato sta sledila postopka zaradi goljufije na škodo EU v primeru 
obnove Rimskih term in dvorca Betnava. Tovšakova takrat ni bila edina obtožena, a jo je 
sodišče za oba primera skupaj obsodilo še na petletno zaporno kazen. Ker so sodišča kazni 
seštevala in združevala, je Tovšakova morala v zapor za osem let. Polovico je že prestala. 
Je na odprtem oddelku na Igu. Ostale kazni, ki so ji jih izrekli v zadnjem letu, so pogojne.

Kmalu naj bi se ravno na celjskem sodišču začelo tudi 
sojenje v primeru nakupa območja nekdanje tovarne De-
lamaris v Izoli, kjer naj bi poleg Tovšakove na zatožno 
klop sedel tudi odvetnik Miro Senica. Še vedno je »odprta« 
zadeva zaradi oškodovanja Vegradovih delavcev.

poslovne goljufije, ker je šlo 
za dve vsebinsko in časovni 
povezani ravnanji.

»Želela sem rešiti 
Vegrad«
Na vprašanje tožilca, ka-

kšen je bil njen motiv pri 
tem, kar je storila, je Tovša-
kova dejala, da je želela le 
rešiti Vegrad in da se nikoli 
ni osebno okoristila. »Če bi 
bila politika banke pametna 
in če bi dovolila, da bi sta-
novanja na Celovški cesti 
lahko prodali, zdaj ne bi bila 
na sodišču,« je dejala. V letu 
2009 naj bi Mestna občina 
Ljubljana dala ponudbo za 
odkup vseh stanovanj, ven-
dar do tega ni prišlo. »Če bi 
stanovanja prodali, bi lahko 
poplačali podizvajalca in 
še marsikaj drugega,« je še 
dodala. Zanikala je, da bi 
na podizvajalca v tej zadevi 
kakorkoli vplivala, in dejala, 
da ni imela namena zavaja-

ti. »Moj odnos do teh dejanj 
je zdaj pravilen. Saj sem 
priznala krivdo, ker čutim 
objektivno odgovornost,« je 
povedala sodnici. Zaenkrat 
nihče od oškodovancev ni 
priglasil premoženjskoprav-
nega zahtevka za povrnitev 
škode. Tovšakova pa od ok-
tobra leta 2010 tako ali tako 
nima več vpogleda v stanje 
Vegrada, zato v ponedeljek 
ni vedela, kako je s poplači-

lom škode, ker je to predmet 
stečajne mase.

Milosten
Tožilec Pintar je v zadnjih 

sodnih postopkih do Tovša-
kove dokaj »milosten«, kar 
se je poznalo tudi pri upošte-
vanju olajševalnih okoliščin 
pri določanju višine kazni 
in tudi pri pogajanjih pred 
podpisom sporazuma o pri-
znanju krivde. »Tovšakova je 

ravnala tako, kot je v času, 
ko je bil Vegrad že v finanč-
nih težavah, in z namenom, 
da bi oškodovance pregovo-
rila o nadaljnjih delih, da bi 
bilo objekte mogoče predati 
v uporabo in tako poplačati 
izvajalce del. Ni šlo za oseb-
no korist, torej kaznivo de-
janje ni bilo storjeno iz kori-
stoljubja. Krivdo je priznala, 
kar pomeni, da je ne zanima 
za nadaljevanje sodnega po-

Ne mine dan brez dimniškega 
požara

V zadnjih tednih na 
Celjskem skoraj ni minil 
dan, da ne bi kje zagorelo. 
Vzroka za požare sta bila v 
večini primerov vnetje saj 
v dimnikih ali pregretje 
dimnikov. Zadnji primer 
se je zgodil v ponedeljek v 
znanem gostišču v Celju v 
Opekarniški ulici, kjer je 
zaradi pregretja motorja v 
dimniški napravi prišlo do 
poškodovanja sistema pre-
zračevanja. Višina škode še 
ni znana.

V preteklih dneh so se ta-
kšni požari vrstili še v Prelo-
gah pri Konjicah, v Tumovi 
ulici v Celju, kjer so se vnele 

Gašenje dimniškega požara je zahtevno. Vstop v zadi-
mljene prostore je nevaren, ker se lahko ljudje zastrupijo 
z dimnimi plini, predvsem z ogljikovim monoksidom, 
zaradi pomanjkanja kisika v zraku lahko pride tudi do 
zadušitve.

Temperatura gorenja saj 
in smol v dimniku je lahko 
tudi višja kot tisoč stopinj 
Celzija.

V ponedeljek pozno zvečer je zagorelo v stanovanjski hiši 
v Marijini vasi. Ogenj je uničil zgornji del in ostrešje starej-
še stanovanjske hiše. Gasilci so ogenj pogasili, kriminalisti 
pa okoliščine in vzrok nastanka požara še preiskujejo.

Najpogosteje zagori, ker dimniki niso očiščeni ali so neustrezno zgrajeni

saje v dimniku, in v Kettejevi 
ulici v Celju, kjer je zagore-
lo iz istega razloga. Januarja 
so dimniški požari povzro-
čali škodo še v Radmirju, na 
Ljubnem, v Črnovi pri Vele-
nju in Solčavi. Prostovoljni 
in poklicni gasilci imajo tako 
to kurilno sezono polne roke 
dela. V slehernem takšnem 
primeru morajo namreč na 
teren, saj s posredovanjem 

pravočasno preprečijo iz-
bruh večjega požara na 
vseh stanovanjskih hišah. In 
v vsakem primeru opravijo 
pregled prostorov, dimnih 
tuljav s termo kamero ter iz-
merijo morebitno prisotnost 
plinov.

Čeprav bo kmalu kurilne 
sezone konec, opozorilo 
glede večje varnosti in pre-
vidnosti ni odveč. Vzroki 

za nastanek dimniških po-
žarov največkrat tičijo pri 
lastnikih, ki ne poskrbijo za 
ustrezno izdelavo oziroma 
konstrukcijo dimnikov, še 
manj za redno čiščenje. Če 
se dimniški požar razširi na 
stavbo, so posledice lahko 
tragične.

Lastniki hiš lahko zače-
tek dimniškega požara pre-
poznajo po intenzivnem 
izhajanju temnega oziroma 
temno rumenega dima iz 
dimnika, če pa opazijo tudi 
iskre ali celo plamen na ustju 

dimnika, to pomeni, da se je 
požar v dimniku že razboho-
til. Na to lahko opozarja tudi 
bobnenje v dimniku. Ravno 
zato največkrat dimniški 
požar ljudje najprej opazijo 
izven objekta, in sicer najpo-
gosteje drugi, torej sosedje 
ali mimoidoči, in ne lastniki 
hiš. Debelejše obloge gorijo 
dlje in intenzivneje.

Če ima dimnik manjšo to-
plotno upornost, so njegove 
površinske temperature viš-
je, zato lahko nastanejo raz-
poke in skoznje v prostore 

izhaja dim. Za lastnike hiš 
je v kurilni sezoni izredno 
pomembna pravilna izbira 
drv za kurjenje. Kajti če tr-
dno gorivo gori nepopolno, 
dimni plini vsebujejo tudi 
saje in nezgorele ogljikovo-
dike, ki se kot gorljive obloge 
nabirajo na stenah dimniške-
ga priključka in dimnika. Ka-
dar so obloge izpostavljene 
previsokim temperaturam, 
se enostavno vžgejo in go-
renje oblog pomeni dimniški 
požar.

SŠol, foto: arhiv NTPožar se z dimnikov najhitreje razširi na ostrešja hiš. Fotografija je simbolična.

Gasilci imajo zaradi dimniških požarov v letošnji kurilni sezoni polne roke dela. Fotografija je simbolična.
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Žensko napadla in okradla
V ponedeljek približno ob 20.30 se je na Ljubljanski cesti v Celju zgodila roparska 

tatvina. Neznanca sta pred vhodom v stanovanjski blok dohitela mimoidočo. Eden 
ji je od zadaj položil roko na usta, ji zagrozil in jo spravil v sedeč položaj. Izročila 
mu je manjšo vsoto denarja. Kljub takojšnjem prihodu policistov na kraj storilca še 
niso izsledili.

Je šlo za izterjavo?
Velenjski policisti so prijeli 27-letnega Velenjčana in ga ovadili zaradi kaznivih dejanj 

lahke telesne poškodbe in samovoljnosti. Osumljeni je namreč oškodovanca pred tednom 
vozil z osebnim avtomobilom po Velenju in ga vmes pretepal ter ga poškodoval po glavi. 
Okoliščine storjenega kaznivega dejanja policisti še preverjajo.

Nabral si je izdelke
Policisti iščejo neznanca, ki je v začetku tega tedna v trgovskem središču v Adamičevi 

ulici v Celju nakradel več različnih izdelkov. Ob prihodu k blagajni je namreč zamotil 
prodajalko in z nakradenimi izdelki zbežal iz trgovine.

Zbežali pred policisti
V noči na ponedeljek so morali velenjski policisti posredovati v trgovskem središču v 

Velenju. Da se dogaja nekaj sumljivega, so jih obvestili varnostniki na podlagi sprožitve 
varnostnega alarma. Ob prihodu so policisti ugotovili, da so neznanci pretrgali mrežo 
skladišča za trgovskim središčem in v parkirano vozilo naložili več kosov električnega 
orodja. Pred odvozom jih je očitno zmotil prihod varnostnikov in policistov, tako da so 
s kraja pobegnili. Prijeli jih še niso.

Kradli, ko so lastniki spali
Nenavaden vlom se je v teh dneh zgodil na Koroški cesti v Velenju. Neznan storilec je 

v poznih nočnih urah, ko so lastniki že spali, vstopil skozi drsno okno stanovanjske hiše 
v dnevni prostor. Iz notranjosti je odnesel manjšo vsoto gotovine in dve plačilni kartici. 
Lastniki vloma niso zaznali. Policisti storilca še iščejo.

Hilda Tovšak danes na sodišče ne prihaja več vklenjena v lisice in v 
spremstvu paznikov, ampak sama, saj kazen prestaja na odprtem 
oddelku. Ena od olajševalnih okoliščin, ki jo tožilstvo in sodišče upo-
števata, je tudi, da se Tovšakova vseh narokov redno udeležuje.

stopka, pri čemer že prestaja 
osemletno zaporno kazen, 
od katere je prestala že po-
lovico. Po oceni zavoda za 
prestajanje kazni je tudi 
vzorna zapornica, zato sem 
presodil, da so podani po-
goji za pogojno obsodbo,« 
je Pintar dejal v zaključnih 
besedah. Pri predlogu višine 
kazni je upošteval tudi sta-
rost Hilde Tovšak in to, da je 
že upokojena, kar pomeni, 
da v osmih letih preizkusne 
dobe ne more več ponoviti 
istovrstnih kaznivih dejanj.

Enotna kazen
Dušan Tanko, odvetnik To-

všakove, je k temu dodal, da 
je njegova stranka ena red-
kih, ki zaradi gospodarske-
ga kriminala zaporno kazen 
sploh prestaja, in da je v tem 
času prišla tudi do določenih 
spoznanj: »Če bi leta 2009 
obstajale okoliščine v grad-
beništvu kot pred leti, ko go-
spodarske krize še ni bilo, bi 
bile stvari drugačne. Namen 
vsakogar pa je, da v času kri-
ze naredi vse, da lahko reši 
svoje podjetje. Izkazala pa je 
tudi obžalovanje.«

Sodnica je sporazum o pri-
znanju krivde sprejela in sle-
dila tožilčevemu predlogu, 
pri čemer je k ponedeljkovi 
kazni prištela kazen, ki so jo 
na sodišču v Celju Tovškovi 
izrekli lani, in sicer tri leta 
zapora s preizkusno dobo 

Kako preprečiti dimniški požar?
Vedno se dimniških požarov ne da preprečiti, a v večini primerov jih lahko prepreči 

naslednje …
Kurilno napravo in dimnik z ustreznimi tehničnimi lastnostmi naj vgradi pooblaščeno podjetje 

v skladu z navodili proizvajalca oziroma s predpisi, marsikdo namreč zaradi varčevanja dimnika 
ne da ustrezno zgraditi.

Preprečiti je treba nalaganje gorljivih oblog v dimniku, a če se že nabirajo, jih je treba odstraniti. 
Zaradi zahtevnosti mora to opraviti dimnikar.

Zagotoviti je treba takšno zgorevanje, da saje in smola sploh ne nastajajo in se zato ne morejo 
nabirati v dimniškem priključku in dimniku.

Kurilne, dimovodne in prezračevalne naprave je treba redno pregledovati in vzdrževati.
V kurilni napravi je treba kuriti samo gorivo, ki ga predvidi izvajalec, a nikoli odpadkov. Upo-

rabljati je treba suh les, ki je sušen na zraku, polena pa morajo biti prilagojena velikosti kurišča 
in toplotni moči kurilne naprave

Kako ravnati ob dimniškem požaru?
Takoj je treba poklicati na 112 in sporočiti nujne podatke.
Dimniški požar lahko omejite tako, da zaprete ali vsaj omejite dovod zraka v kurilno napravo 

in s tem tudi v dimnik. Zapreti je treba tudi vse morebitne odprtine na dimniku, skozi katere 
lahko vanj prihaja zrak.

O požaru je treba takoj obvestiti vse uporabnike prostorov in stanovanj, skozi katere poteka 
dimnik, nato pa tudi preostale uporabnike oziroma stanovalce stavbe.

Omogočiti je treba dostop do dimnika v celoti, od njega odmakniti morebitne gorljive materiale 
in se pripraviti na gašenje začetnega požara okoli dimnika.

Dimniškega požara ne sme nihče nikoli gasiti z vodo, ker se voda v dimniku upari in lahko 
poškoduje tako tistega, ki gasi, kot tudi dimnik.

Dimniških vratc se ne sme odpirati, saj je velika nevarnost, da ogenj in dim izbruhneta v prostor.
Po požaru je treba dimnik pred nadaljnjo uporabo temeljito pregledati in odstraniti morebitne 

nezgorele obloge, kar praviloma opravi dimnikarska družba.
Če dimnik ni odporen na izžiganje saj, je velika verjetnost, da ga je treba ali vsaj dimniško tuljavo 

zaradi temperaturnih preobremenitev obnoviti ali celo nadomestiti z novima.

osmih let zaradi kaznivih 
dejanj zlorabe uradnega po-
ložaja in oškodovanja upni-
kov. In tudi decembra je bila 
ta kazen izrečena na podlagi 
združitve s kaznijo, ki jo je 

Tovšakova dobila novembra 
predlani na ljubljanskem 
sodišču zaradi pomoči pri 
zlorabi položaja.

SŠol
Foto: SHERPA

Sodba bo 
marca

Na Okrožnem sodišču v Celju bi 
se moralo v ponedeljek nadaljevati 
sojenje Velenjčanu Romeu Bajde-
tu, ki je predlani v Velenju umoril 
33-letno partnerko, s katero je imel 
dva mladoletna otroka.

Do zdaj so na sodišču zaslišali vse 
priče, a tudi sodne izvedence različnih 
strok. V ponedeljek bi morali Bajdetov 
zagovornik Tomaž Bromše, tožilka Si-
mona Kuzman Razgoršek in poobla-
ščenec pokojničine družine Velimir 
Cugmas podati zaključne besede. A 
je sodnik Zoran Lenovšek obravnavo 
prestavil zaradi bolezni Bajdetovega 
zagovornika. Čeprav je bil za ta teden 
pričakovan tudi izrek sodbe, bo ta 
najverjetneje v začetku marca. Nov 
datum za obravnavo je 7. marec.

Foto: SHERPA

Sodišče bo v posameznih delih govorov odvetnika in tožilke 
tudi izključilo javnost zaradi podrobnosti o zasebnih podat-
kih obtoženega in družine, ki jo je imel s pokojnico.

Zaradi alkohola bistveno 
manj prišteven
Obtoženec Mavhar v času kaznivega dejanja pijan kot mavra

Na celjskem okrožnem sodišču se je v to-
rek nadaljevalo sojenje Franciju Mavharju 
zaradi kaznivega dejanja poskusa uboja. 
Ta je marca predlani z nožem zabodel svo-
jega prijatelja. Mavhar krivde ni priznal, 
lanskega novembra pa je na predobrav-
navnem naroku sodišču pojasnil, da se 
zaradi visoke stopnje alkoholiziranosti 
dogodka sploh ne spominja. Tožilstvo mu 
očita uboj v bistveno zmanjšani prištevno-
sti ravno zaradi vinjenosti v času dogodka.

Mavharju sicer grozi več kot petnajst let 
zapora, a je vprašanje, kakšno kazen mu 
bodo izrekli na sodišču. Oškodovanec v 
tem primeru je namreč njegov prijatelj, ki 
je tudi kot priča lani na sodišču dejal, da 
verjame, da je Mavhar dejanje storil nevede 
in da ga ni želel ubiti. Z obtoženim se je 
celo sodno poravnal in danes prijateljujeta 
naprej. Mavhar se je za dejanje opravičil 
tako sodišču kot oškodovancu.

V torek je na sodišču pričal izvedenec psi-
hiatrične stroke Gorazd V. Mrevlje. Ta je v 
svojem izvedenskem mnenju ocenil, da je 
imel Mavhar v času poskusa uboja bistveno 
zmanjšano sposobnost razumevanja svojih 
dejanj zaradi visoke alkoholiziranosti. Imel je 
namreč kar 2,65 grama alkohola na kilogram 
krvi. Po mnenju Mrevljeta je to že takšna sto-
pnja alkohola, ki lahko za človeka, ki je vajen 
pitja, pomeni izgubo spomina. Mavhar se na-
mreč dogodka sploh ne spominja.

Pri tem je izvedenec dejal še, da obstaja 
možnost, da bi lahko zaradi dolgotrajne odvi-
snosti od alkohola obtoženec še kdaj ponovil 
kaj podobnega, glede na to, da je tudi znanca 
poskušal ubiti impulzivno in nenačrtno. So-
dišču je dejal, da je za Mavharja najprimer-
nejše bolnišnično zdravljenje odvisnosti. V 
zaporu sicer skupine za odvajanje od alko-
hola delujejo, vendar niso tako kakovostne. 
Mavhar pa potrebuje intenzivno zdravljenje.
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Podjetje Merzelj Gojznikar 
je družinsko podjetje, ki bo 
letos praznovalo 40- letnico 
izdelovanja kovinskih pred-
metov. »Poleg izdelkov iz na-
šega osnovnega programa 
smo vedno veseli izdelkov po 
željah strank. Izdelki po na-
ročilu so nam vedno izziv in 
možnost pridobitve novega 
znanja, ki se ga je v dolgih letih 
nabralo že kar precej. Izdelki 
po naročilu so tako rekoč naš 
zaščitni znak, saj se po njih ve-
dno znova vračajo naši zado-
voljni kupci, ki nas z veseljem 
priporočijo svojim znancem in 
prijateljem,« pravi direktorica 
Jerica Merzelj Gojznikar.

V podjetju se lahko pohvalijo 
s številnimi izdelki iz lastne proi-
zvodnje. Med drugim z izdelavo 
enoslojnih dimnikov, primernih 
za novogradnje in sanacije starih 
dimnikov, z izdelavo sistemskih 
dimnikov – troslojnih, za katere 
niso potrebna zidarska dela, saj 

Strokovnjaki za dimnike 
in druge kovinske izdelke

se dimnik enostavno pritrdi na 
zunanjo steno objekta. Njihovi 
izdelki so certi� cirani in nosijo 
oznako CE. Za vse dimnike la-
stne proizvodnje izdajajo tudi 
izjavo o lastnostih.

Izdelki so izdelani iz kislinsko 
odporne inox pločevine debe-
line 0,6 mm, kakovosti W. Nr. 
1.4404 ali 1.4571. Po naročilu 
so lahko dimniki izdelani tudi 
iz debelejše pločevine (1 mm). 
Izdelki podjetja Merzelj Gojzni-
kar se ponašajo z certi� katom 
SQ (slovenska kakovost). V pod-
jetju izdelujejo tudi izdelke, ki so 
nujni za priklop peči na dimnik.

Vsi enoslojni izdelki standar-
dnih dimenzij so na zalogi, tro-
slojne komponente pa izdelujejo 
po naročilu in tudi zanje je do-
bavni rok zelo kratek. Izdelke lah-
ko naročite tudi po svojih željah. 
Kot pravi direktorica Jerica Mer-
zelj Gojznikar, jim je poleg proi-
zvodnje dimnikov v veliko vese-
lje izdelava vseh drugih izdelkov 

po željah strank. Velik prodajni 
hit so nastavljiva oz. gibljiva ko-
lena, ki vam olajšajo marsikatero 
zapleteno montažo dimnika, saj 
lahko sami oblikujete želeni kot 
zamika, vse od 0 pa do 90 stopinj, 
kar vam omogoča rešitev še tako 
zapletene situacije.

V podjetju se ukvarjajo tudi 
s storitvami, kot so: razrez, kri-
vljenje, kroženje, varjenje, ro-
bljenje … inox pločevine.

In da se ne boste preveč 
ubadali z vprašanji, kje dobiti 
kakovosten dimnik, inox sme-
tišnico, prostostoječ zunanji 
pepelnik, posodo za pepel, 
podstavek za nagrobne sveče 
in še mnogo drugih inox iz-
delkov, pokličite na telefonsko 
številko 03/705-31-86 ali nam 
pišite na merzelj@siol.net in z 
veseljem vam bodo odgovorili 
ter se potrudili, da najdejo za 
vas najprimernejši in najugo-
dnejši izdelek ali storitev.

Promocijsko besedilo
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Aktivne oblike iskanja zaposlitve (2)

NE PREZRITE

Prodajalec pohištva (Velenje)
Naloge: 3D-izris pohištva in ideje 

za opremljanje bivalnih prostorov, 
svetovanje in prodaja pohištva. LES-
-MMS trgovska družba, d. o. o., Ce-
sta na Bokalce 40, 1000 Ljubljana. 
Prijave zbiramo do 15. 3. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Strateg v nabavi 
elektronskih komponent – 
inženir elektrotehnike (m/ž) 
(Celje)
Izbrani kandidat bo v tesnem 

sodelovanju z razvojnimi oddelki 
in s proizvodnjo skrbel za nabavo 
elektronskih komponent ter naro-
čilo storitev za proizvodnjo testnih 
in produkcijskih serij telematičnih 
naprav iz produktne linije BlueTra-
ker (www.bluetraker.com). Ema, d. 
o. o., Teharje 7b, 3000 Celje. Prijave 
zbiramo do 4. 3. 2017. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

PCB Designer (CAD-razvijalec 
elektronskih tiskanin) (m/ž) 
(Celje)
Opis del in nalog: razvoj elektron-

skih vezij, sklopov in naprav (dizajn 
in risanje shem), simulacija vezij, 
sklopov in modulov z uporabo simu-
lacijskih orodij zlasti Spice in LabVi-
ew, rutanje večslojnih tiskanin glede 
na Signal in Power Integrity … Ema, 

d. o. o., Teharje 7b, 3000 Celje. Prija-
ve zbiramo do 4. 3. 2017. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

SAP basis experte (Žalec)
Zahtevano znanje in izobrazba: 

študij poslovne informatike ali 
druga primerljiva IT-izobrazba z 
delovnimi izkušnjami na IT-po-
dročju (najmanj VI. stopnja izo-
brazbe), znanje s poslovnim in 
tehničnim SAP-okoljem, izkušnje 
na področju SAP-osnovna podpo-
ra, znanje na področju Microsoft 
(Office, Windows) … Novem car 
interior design, d. o. o., Ložnica 
pri Žalcu 53a, 3310 Žalec. Prijave 
zbiramo do 20. 2. 2017. Podrobno-
sti na www.mojedelo.com.

SAP FI/CO experte (Žalec)
Zahtevano znanje in izobrazba: 

študij poslovne informatike ali 
druga primerljiva IT-izobrazba z 
delovnimi izkušnjami na zahte-
vanem področju (najmanj VI. sto-
pnja izobrazbe), zelo dobro po-
znavanje SAP-modulov FI in CO, 
zaželeni dobro znanje in izkušnje 
pri delu s poslovnim SAP-okoljem 
(SD, MM, PP) … Novem car inte-
rior design, d. o. o., Ložnica pri 
Žalcu 53a, 3310 Žalec. Prijave zbi-
ramo do 20. 2. 2017. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

Večina prostih delovnih mest je že zasedenih, še preden 
se pojavijo v javnem obveščanju. Predstavljamo vam nekaj 
možnosti, kako se iz pasivnega iskalca zaposlitve preleviti 
v aktivnega ponudnika svojih znanj na trgu dela.

1. Karierni zaposlitveni sejmi
Zaposlitveni sejmi so namenjeni srečevanju delodajalcev 

in iskalcev dela na skupnem mestu − sejmu. Podjetja jih 
izkoriščajo za promocijo podjetja kot delodajalca in za spo-
znavanje primernih kandidatov.

Zakaj oditi na zaposlitveni sejem?
Na zaposlitvenem sejmu imate idealno priložnost za inter-

vju z nekaj deset kadroviki v enem dnevu. Vsi, ki iščete delo, 
veste, kako težko je priti do zaposlitvenega intervjuja – na 
zaposlitvenem sejmu so kadroviki zbrani z razlogom, da vas 
srečajo. Za sejme pripravijo posebne vprašalnike o vašem 
življenju in delu, predstavitvene brošure, njihov namen je, 
da srečajo čim več primernih kandidatov.

Kako se pripravite na zaposlitveni 
sejem?
Raziskava
Preden se udeležite sejma, preučite podjetja, ki bodo na 

njem prisotna. Izberite tista, ki vas najbolj zanimajo. Ugotovi-
te, kje se vidite v teh podjetjih, in pripravite tridesetsekundni 
govor, ki bo kadrovike prepričal.

Življenjepis
Pripravite vsebinsko in grafično privlačen življenjepis, nati-

snite dovolj kopij za vsa podjetja, ki jih nameravate obiskati.
Videz
Pridite urejeni, če se le da v poslovni obleki. S seboj vze-

mite aktovko ali torbico, v kateri imejte življenjepise, pisala, 
vanjo shranjujte gradiva podjetij. Pred sejmom se spočijte, 
da boste imeli dovolj energije za vse intervjuje.

Kako nastopite na sejmu?
Strategija »napada«
Potem ko izberete podjetja, ki vas zanimajo, naredite vr-

stni red, po katerem boste stopili v stik z njimi. S kadroviki 
kontaktirajte sami, ob sebi ne potrebujete skupine prijateljev.

Prvi vtis šteje
Do kadrovika pristopite profesionalno, se nasmehnite, 

mu ponudite krepak stisk roke in se začnite predstavljati. 
Vaš cilj je kadrovika prepričati, da ste primeren kandidat za 
to delovno mesto. Kadrovika pozorno poslušajte, iz njega 
izbrskajte informacije, kakšne profesionalne in osebnostne 
karakteristike pričakuje od sodelavcev. Argumentirajte, zakaj 

ste primerna oseba za njegovo podjetje in kako vaša znanja 
ter veščine pokrivajo njegove potrebe.

Med pogovorom bodite pozitivno naravnani.
Kadroviku posredujte življenjepis, pozanimajte se za mo-

rebitne naslednje korake v izbirnem postopku.
Poprodajne aktivnosti
Po sejmu pošljite kadrovikom, s katerimi ste komunicirali, 

zahvalo za čas, ki so si ga vzeli za vas. Priložite življenjepis 
in svoje podatke.

2. Multiplicirajte svojo prisotnost 
pri zaposlovalcih

Poznate koga, ki išče delo? Pomagajte si med sabo! Na 
zavodu za zaposlovanje in na spletnih forumih nenehno 
srečujete iskalce zaposlitve. Zakaj ne bi sodelovali pri sku-
pnem cilju – novem delovnem mestu?

Izberite nekaj iskalcev zaposlitve. Pazite, da vaši »par-
tnerji« nimajo enakega zaposlitvenega profila kot vi – če 
ste strojnik, iščite ekonomiste, pravnike, administratorje, 
skratka osebe, ki niso vaši konkurentke za delovno mesto. 
Dogovorite se z njimi za medsebojno pomoč pri iskanju 
zaposlitve. Naredite kratek povzetek sposobnosti, znanj in 
kariernih interesov vsakega v skupini. Povzetek veščin svojih 
»partnerjev« vzemite na naslednji intervju.

Referent za nabavo 
(projektna/serijska nabava) 
(Prebold)
Za uresničevanje smelo zasta-

vljene poslovne strategije, odlič-
nost delovanja v prihodnosti 
potrebujemo nove kreativne in 
iniciativne sodelavce, zato vas va-
bimo kot referenta za nabavo m/ž 
(projektna/serijska nabava). Odelo 
Slovenija, d. o. o., Tovarniška cesta 
12, 3312 Prebold. Prijave zbiramo 
do 20. 2. 2017. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Vodja gostinskega obrata 
(Celje)
Naloge in odgovornosti: celoten 

nadzor nad delovanjem obrata na 
vseh ravneh (načrtovanje, organizi-
ranje, vodenje), izvajanje delovnih 
nalog strežbe v izmeni (postrežba 
gostov), načrtovanje in izvajanje po-
sebnih dogodkov in rezervacij. Euro-
tas hoteli, d. o. o., Krekov trg 4, 3000 
Celje. Prijave zbiramo do 22. 2. 2017. 
Podrobnosti na www.mojedelo.com.

Vodja gospodinjstva (Celje)
Naloge in odgovornosti: načrtu-

je, organizira in nadzoruje delo v 
oddelku ter zagotavlja optimalno 
razporeditev vseh virov glede na 
potrebe delovnega procesa, skrbi 
za optimalno izkoriščanje delovne-
ga časa, razporede delovnega časa 
podrejenih delavcev, zagotavlja 
doseganje pričakovane kakovosti 
in uspešnosti dela v delovnem 
okolju v skladu s standardi … Eu-
rotas hoteli, d. o. o., Krekov trg 
4, 3000 Celje. Prijave zbiramo do 

22. 2. 2017. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

Samostojni kuhar (Celje)
Pričakujemo znanje s področja 

evropske kulinarike in klasičnih 
tehnik priprave jedi, željo po od-
krivanju novih meja kreativnosti v 
kulinariki, smisel za delo v timu, 
delovno vztrajnost, vsaj IV. stopnjo 
izobrazbe, vsaj tri leta delovnih 
izkušenj. Eurotas hoteli, d. o. o., 
Krekov trg 4, 3000 Celje. Prijave 
zbiramo do 6. 3. 2017. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

Vodja gostinstva (Terme 
Zreče)
Imate gostinsko izobrazbo, znanje 

in izkušnje? Ste družabni, razgleda-
ni, dojemljivi, izvirni in profesional-
ni, usmerjeni k novim rešitvam in 
pripravljeni na nove izzive? Poznate 
sodobne trende v gostinstvu, čutite 
zdrav življenjski slog v gastronomiji 
in ste operativno, funkcionalno in 
prodajno naravnani? Unior, d. d., Ko-
vaška cesta 10, 3214 Zreče. Prijave 
zbiramo do 20. 2. 2017. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

Junior Oracle razvijalec 
(Ljubljana)
Od novega člana ekipe pričaku-

jemo poznavanje Oracle PL/SQL, 
sposobnost analize problema in 
zasnove rešitve, željo po učenju 
in uporabi tudi drugih tehnologij, 
željo po delu v heterogeni ekipi. 
Izkušnje z Oracle Forms so zaže-
ljene, ne pa pogoj. Comland, d. 
o. o., Litostrojska cesta 58C, 1000 
Ljubljana. Prijave zbiramo do 

22. 2. 2017. Podrobnosti na www.
mojedelo.com.

HR-specialist za razvoj 
kadrov (m/ž) (Celje)
Na tem delovnem mestu boste 

podpirali in razvijali nove kadre, 
obstoječe zaposlene in ob tem pre-
vzeli vlogo zaupnika. Iskali boste 
predane talente za trajnostni razvoj 
in širitev podjetja ter s tem pripomo-
gli k njegovi uspešni prihodnosti. 
Ema, d. o. o., Teharje 7b, 3000 Celje. 
Prijave zbiramo do 8. 3. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Strateg v nabavi 
elektronskih komponent – 
inženir elektrotehnike (m/ž) 
(Celje)
Izbran kandidat bo v tesnem 

sodelovanju z razvojnimi oddelki 
in s proizvodnjo skrbel za nabavo 
elektronskih komponent in naro-
čilo storitev za proizvodnjo testnih 
in produkcijskih serij telematičnih 
naprav iz produktne linije BlueTra-
ker (www.bluetraker.com). Ema, 
d. o. o., Teharje 7b, 3000 Celje. 
Prijave zbiramo do 4. 3. 2017. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Prodajalec vozil (Celje)
Pričakujemo 3 leta delovnih iz-

kušenj iz prodaje, odlično pozna-
vanje avtomobilske tehnologije in 
komunikacijskih veščin, obvlado-
vanje MS Office in ostalo splošno 
elektronsko pismenost. Avtoteh-
nika Celje, d. o. o., Bežigrajska 
cesta 13, 3000 Celje. Prijave zbi-
ramo do 3. 3. 2017. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

Prihodnjič si preberite, kako ustvarite osebno blagovno 
znamko.

Ko ste na razgovoru za zaposlitev, vprašajte zaposlovalca, 
če potrebuje sodelavca še za katero drugo delovno mesto. 
Če ima potrebo po sodelavcu, ki je vaš »partner« pri iskanju 
zaposlitve, zaposlovalcu na hitro predstavite njegova zna-
nja in sposobnosti. Povejte kadroviku, da bo vaš »partner« 
kmalu kontaktiral z življenjepisom in s spremnim pismom 
za razpisano delovno mesto. Seveda takoj obvestite svojega 
»partnerja« o zaposlitveni priložnosti.

Pošljite mu naslednje podatke:
•  ime podjetja
•  ime kontaktne osebe
•  podatke referenta oziroma svoje podatke
•  kdaj namerava podjetje zaposliti takšen profil sodelavca, 

kot je vaš »partner«
•  podatke o kadroviku/podjetju, ki bi lahko koristili pri 

pripravi spremnega pisma/življenjepisa
•  pravila oblačenja in korporativno kulturo podjetja.

Zakaj se skupno iskanje dela splača?
Če delujete v skupini treh iskalcev zaposlitve, lahko potro-

jite svojo prisotnost pri zaposlovalcih. Sami lahko obdelate le 
določeno število podjetij, skupaj s partnerji pa lahko kontak-
tirate z nekajkrat več podjetji in izveste za več primernih de-
lovnih mest. Ta način iskanja deluje na principu vzajemnosti.

Recipročnost
Sodelujte z drugimi iskalci pri odkrivanju novih zaposlitve-

nih priložnosti. Za nekajkrat boste povečali svojo prisotnost 
na trgu dela in posledično prej našli delo.

3. Usmerjeno klicanje 
delodajalcev – najbolj učinkovita 
metoda iskanja zaposlitve

To je metoda, ki vam lahko prinese najboljše rezultate. 
Večina zaposlovalcev jemlje iskanje novega sodelavca kot 
breme. Potrebujejo osebe, ki so pripravljene stvari vzeti v 
svoje roke in jih samostojno opraviti. Če se jim predstavite 
kot oseba, ki je proaktivna – torej kot oseba, ki ve, katere 
potencialne težave ima podjetje, in zraven predlaga rešitev 
teh težav, ponavadi v očeh zaposlovalca naredite dober vtis.

GORAZD PRAH
za Mojedelo.com



18 Št. 7, 16. februar 2017ŠPORT

Trstenjakovi 
Bloudkova 
nagrada, 
Velenškovi 
plaketa

Članica celjskega Judo 
kluba Z'dežele Sanka-
ku Tina Trstenjak, Jelko 
Gros, Srečko Katanec in 
Martin Steiner so dobi-
tniki Bloudkovih nagrad 
za leto 2016. Na 52. podeli-
tvi najvišjih državnih pri-
znanj za šport so na Brdu 
pri Kranju podelili še de-
set Bloudkovih plaket.

Dolgoletni delavec v 
smučarskih skokih Gabriel 
Jelko Gros in zdajšnji nogo-
metni selektor Srečko Kata-
nec sta Bloudkovi nagradi 
prejela za izjemen prispe-
vek k razvoju slovenskega 
športa, dolgoletni atletski 
funkcionar Martin Steiner 
za življenjsko delo v špor-
tu, olimpijska prvakinja v 
judu Tina Trstenjak pa za 
izjemen športni dosežek. 
Bloudkovo plaketo za po-
memben tekmovalni dose-
žek je med drugimi prejela 
tudi Anamari Velenšek, kar 
pomeni, da je JK Z'dežele 
Sankaku prejel dve prizna-
nji za dosedanji trud ter vse 
izjemne dosežke pod tak-
tirko izvrstnega trenerja 
Marjana Fabjana.

MK

Plavalci in plavalke PK Neptun Celje so 
še naprej zelo aktivni, ko iz tedna v teden 
nizajo odlične rezultate. V Kranju je bilo 
zimsko moštveno in posamično prvenstvo 
Slovenije za mlajše dečke in deklice, ki se 
ga je udeležilo 362 plavalcev.

Na prvenstvu so bili plavalci iz osemindvaj-
setih slovenskih klubov. Za PK Neptun je na-
stopilo 21 plavalcev. Skupno so priplavali 18 
medalj, od tega kar deset zlatih, dve srebrni in 
šest bronastih. Celjani so odplavali 90 osebnih 
rekordov! V taboru Neptuna so bili tokrat naj-
bolj veseli osvojitve drugega mesta v ekipnem 
točkovanju med osemindvajsetimi klubi.

Oba tekmovalna dneva je bilo točkovanje 
zelo izenačeno, na koncu pa je PK Ljubljana 
»speljal« prvo mesto, tretji je bil PK Ilirija. Ka-
korkoli že, po dolgih sušnih letih je pokal za 
ekipno točkovanje v Celju. Sebastjan Jug si 
je v Kranju priplaval pet zlatih medalj in eno 
srebrno. Izabela Pakiž Rumpf tri zlate ter po 

eno srebrno in bronasto. Sledjo je osvojil tudi 
Gašper Pevec. Treh bronastih medalj se je raz-
veselila Laura Knez. Filip Bratina se je domov 
vrnil s srebrom, medtem ko je bila mešana 
štafeta (Izabela Pakiž Rumpf, Gašper Pevec, 
Laura Knez, Sebastjan Jug) na 4x50 metrov 
zlata. Ženska štafeta (Izabela Pakiž Rumpf, 
Staša Jezovšek Špiljar, Iza Slivnikar Ocvirk, 
Laura Knez) na 4x50 metrov je bila bronasta. 
Na isti razdalji je mešana štafeta (Gašper Pevec, 
Izabela Pakiž Rumpf, Laura Knez in Sebastjan 
Jug) osvojila zlato.

Ob vseh naštetih dobitnikih medalj so s svo-
jimi osebnimi rekordi prispevali zavidljivo šte-
vilo točk k skupnemu seštevku v moštvenem 
tekmovanju tudi Jakob Brodej, Jakob Fidler, 
Arne Kovačič, Domen in Aljoša Vihernik, Juli-
jan Pevec, Vid Čujež, Vid Recko, Jakob Lesjak, 
Tim Vasle, Tia in Živa Perc, Hanna Naya Hušić 
in Gaja Plevnik Ivanuša.

MITJA KNEZ, foto: PK Neptun Celje

Tina Trstenjak je odlič-
no začela leto 2017. Člani-
ca JK Z'dežele Sankaku je 
zmagala na grand slamu v 
Parizu. Aktualna olimpij-
ska prvakinja je v velikem 
finalu kategorije do 63 kilo-
gramov premagala Franco-
zinjo Clarisse Agbegnenou, 
s katero je »pometla« že v 
finalu olimpijskih iger v 
Braziliji. V Parizu, kjer je 
bil najmočnejši judo turnir 
na svetu, je zablestel tudi 
Mihael Žgank, ki je osvojil 
tretje mesto.

Trstenjakova je bila prvi 
tekmovalni dan na poti do 
finala boljša od Mongolke 
Boldove, Britanke Renshallo-
ve in domačinke Pinotove. V 
finalu je še eno Francozinjo, 
Clarisse Agbegnenou, pre-
magala z ipponom. Adrian 
Gomboc in Matjaž Trbovc 
sta dobila prvi dvoboj, nato 
pa v drugi borbi izgubila in 
ostala brez uvrstitve. Mihael 
Žgank se je medalje razvese-
lil v kategoriji do 90 kilogra-
mov. V odločilnem dvoboju 
za končno tretje mesto je v 
izenačenem dvoboju tesno 
ugnal Gruzijca Beko Gvini-
ašvilija. Na pragu uspeha je 
bila tudi Klara Apotekar (do 

78 kg), ki jo je v polfinalu z 
vazarijem ustavila Japonka 
Ruika Sato. V boju za bron 
je bila v podaljšku od Apo-
tekarjeve boljša Francozinja 
Sama Hawa Camara. Anka 
Pogačnik (do 70 kg) je naj-
prej premagala mladinsko 
evropsko prvakinjo iz Bosne 
in Hercegovine Aleksandro 
Samardžić, nato pa je mora-
la priznati premoč Elvismar 
Rodriguez iz Venezuele, ki 
pa je nato prav tako izpadla 
in Pogačnikova je ostala brez 
repesaža.

Popoln izkupiček
»Posebnega zadovoljstva 

ni, saj nas že konec tedna 
čaka tekmovanje v Ober-
wartu, prihodnji konec te-
dna bo sledil še grand prix v 
Düsseldorfu. Vseskozi smo 
napeti in v pričakovanju 
novih tekem. Ko se eno tek-
movanje konča, takoj misli 
preusmerimo k drugemu. 
Se pa držimo naših pravil, 
taktike,« je v svojem slogu 
začel trener Marjan Fabjan 
in pokomentiral izkupiček v 
Parizu: »Vsak je dobil tisto, 
za kar je bil pripravljen, kar 
si je zaslužil. Mislim, da je 
izkupiček popoln.« Člani 

Celjski nogometni prvoligaš se je okrepil 
s tremi novimi igralci. V mesto ob Savinji 
sta prišla Hrvata Lovro Cvek in Tomislav 
Barišić. Rumeno-modri dres bo v priho-
dnje nosil tudi Novozelandec Adam Mit-
chell, ki ima sicer tudi hrvaški potni list.

Enaindvajsetletni defenzivni vezist iz Va-
raždina Lovro Cvek se je z vodstvom klu-
ba za sodelovanje dogovoril do konca leta 
2019. Nogometno pot je začel v Varaždinu, 
v Sloveniji je igral za Zavrč in Aluminij, v 
zimskem premoru je postal prost igralec in 
se je kot tak preselil v Celje. Z zasedbo Igor-
ja Jovičevića trenira zadnje tri tedne. Tomi-
slav Barišić je 23-letni desni bočni branilec 
s Hrvaške, rodil pa se je Posušju v Bosni in 
Hercegovini. Ima potna lista obeh držav. Ve-
ljavnost njegove pogodbe je do junija 2019. 
Kariero je začel v Posušju, kot kadet je bil 
član Dinama iz Zagreba, igral je za Zagreb, 
hrvaški Rudeš, Velež iz Mostarja in nato zno-
va za Rudeš, s katerim pa se je zdaj dogovoril 

za prekinitev sodelovanja. Adam Mitchell 
je 20-letni osrednji branilec iz Aucklanda. 
Njegova mati je hrvaškega rodu, vendar se 
je še pred Adamovim rojstvom preselila na 
Novo Zelandijo, zato ima tudi hrvaški potni 
list. Pogodbo je podpisal do junija 2019. Mit-
chell je svojo pot začel v klubu Wanderers, 
leta 2015 se je preselil v WaiBOP United, po 
eni sezoni je prišel v Evropo in podpisal za 
Crveno zvezdo. Ta ga je v jesenskem delu 
prvenstva posodila v OFK Beograd. Po vr-
nitvi s sposoje se je odločil, da sporazumno 
prekine pogodbo.

Spomladanski del sezone državnega pr-
venstva se bo začel prihodnji v soboto, 25. 
februarja. Dan kasneje bodo Celjani gostovali 
v Kopru. Na predzadnji pripravljalni tekmi v 
Umagu, kjer bodo priprave končali ta konec 
tedna, so z golom novinca Luke Belića pre-
magali Sigmo Olomouc.

MITJA KNEZ
Foto: NK CELJE

Trstenjakova v Parizu po 
»olimpijsko«

celjskega kluba svojo formo 
več kot očitno pospešeno 
stopnjujejo, kar je dober 
obet tudi za prihodnje boje. 
»Naša forma je bila v Franciji 
zelo dobra, za naprej pa tež-
ko rečem, kako bo. Forma se 
spreminja iz dneva v dan.« 
Pred judoisti in judoistkami 

JK Z'dežele Sankaku je na-
trpan urnik. »Na pripravah v 
Oberwartu se bomo zadnjič 
srečali s konkurentkami, s 
katerimi se bodo naše tekmo-
valke srečevale celoten olim-
pijski ciklus, zato je treba 
biti vedno zraven. Moramo 
opazovati nasprotnice, sle-

diti temu, kako se bodo pri-
pravljale, kakšna bo njihova 
tehnika, kakšni bodo njihovi 
prijemi. Smo pa glavno v za-
četku leta že naredili in lahko 
sproščeno nadaljujemo,« je 
zaključil Marjan Fabjan.

MITJA KNEZ
Foto: JK Z'dežele Sankaku

Fabjanovi že v začetku leta odlični

Tina Trstenjak je tako kot na OI v Braziliji tudi v Franciji premagala Clarisse Agbegnenou.

Plavalci državni podprvaki
Izjemen ekipni uspeh mladih plavalcev Neptuna

Celjski dres bodo v prihodnje nosili tudi (od leve) Lovro Cvek, Tomislav Barišić in Adam Mitchell.

Celjsko moštvo s tremi 
novimi obrazi
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»Pivovarji« izgubili pomembni tekmi
Rokometaši Celja Pivo-

varne Laško so v preteklih 
dneh izgubili dve pomemb-
ni tekmi. Obe v domačem 
Zlatorogu. Sprva jih je v ligi 
prvakov z 28:27 premagal 
Kristianstadt, v ligi Seha pa 
Zagreb z 32:29.

V lovu za dve izjemno po-
membni točki v ligi prvakov 
je Luka Žvižej pet sekund 
pred koncem srečanja iz-
enačil na 27:27, v zadnjih 
treh sekundah pa je Švedom 
uspelo nemogoče.

Šok v zadnjih 
sekundah
Po minuti odmora, ki so 

jo zahtevali gostje, je Blaž 
Janc storil prekršek na sre-
dini igrišča. Sodnika sta za-
radi vlečenja za dres Janca 
kaznovala z rdečim oziroma 
modrim kartonom, kar po 
novih pravilih pomeni tudi 

strel s sedmih metrov. Sle-
dnjega je po izteku igralnega 
časa uspešno izpeljal Jerry 
Tollbring. Celjska ekipa je 
po porazu izgubila šesto 
mesto na lestvici in zdrsnila 
na sedmo. »Zadnjo sodni-
ško odločitev moramo ob 
teh pravilih spoštovati, je pa 
zanimivo, da smo tudi sami 
že imeli podobno situacijo, 
a je bila odločitev drugačna, 
kot je bilo to na primer v Me-
škovu,« je po tekmi dejal do-
mači trener Branko Tamše. 
Celjska zasedba bo v nedeljo 
gostila Vive Tauron Kielce.

Utrujeni 
reprezentanti
Celjski rokometaši so zatem 

izgubili še pomembno tekmo 
v ligi Seha, svojo predzadnjo v 
prvem delu v boju za zaključ-
ni turnir omenjenega tekmo-
vanja. »Pivovarji« so praktično 

celo tekmo lovili Zagrebčane, 
ki so po zmagi zdaj na lestvi-
ci za točko prehiteli celjsko 
moštvo. Le-to zdaj v želji za 
uvrstitev na zaključni turnir 
najboljše četverice upa tudi na 
ugodne razplete preostalih te-
kem. »V vseh delih igre nismo 
bili na takšni ravni, kot je po-
trebna za nasprotnika, kot je 
Zagreb. Veliko stvari je treba 
popraviti. Dokler sem tu, se 
bom trudil, da nam to uspe. 
Reprezentanti so povsem iz-
praznjeni in to je razumljivo 
glede na to, kako dolgo so 
bili skupaj. Posledica je slab-
ša igra in predvsem to je tisto, 
kar najbolj boli,« je povedal 
Tamše.

Celjane naslednja tekma 
v ligi Seha čaka v sredo, ko 
bo v Celju gostoval Tatran 
Prešov.

MITJA KNEZ
Foto: GrupA Luka Žvižej in soigralci na zadnjih dveh tekmah niso prišli do želenih in pomembnih točk.

Rokometašice so v držav-
nem prvenstvu odigrale 
tekme 14. kroga. Državne 
prvakinje iz Zagorja je po 
daljšem času porazila eki-
pa, ki se ne imenuje Krim 
Mercator. Igralke Celja 
Celjskih mesnin so jih v 
derbiju kroga premagale s 
23:22. Celjanke so prišle do 
senzacionalne zmage.

Odločilni gol je z igralko 
manj na igrišču v zadnji mi-
nuti dosegla najboljša celj-
ska strelka Jasmina Pišek, 
ki je sicer zadela šestkrat. 
Celjanke so na tretjem me-
stu lestvice.

Trener Sebastjan Oblak, 
čestitke za veliko zmago in 
obenem vprašanje, kako ste 
podoživljali odlično pred-
stavo svojih rokometašic?

Trenutki takoj po tekmi so 
bili resnično izjemni. Vese-
lje je bilo nepopisno. Lahko 
povem, da sem si že dvakrat 
pogledal tekmo in obramba 
je bila odlična, saj smo se 

zelo dobro pripravili na na-
sprotno ekipo. Na tribunah 
so nas vzpodbujali člani 
navijaške skupine Florija-
ni, celjski hokejisti in tudi 
kurenti. Vse to nam je dalo 
dodatno energijo. Vse je bilo 
super.

Iz tedna v teden se vidi 
napredek, v klubu in okrog 
njega se čuti nekakšna 
nova energija. Bi se stri-
njali s tem?

Strinjam se. Ko sem prišel 
v klub, sem dejal, da bomo 
šli od tekme do tekme. Da 
se morajo dekleta najprej 
dobro počutiti. Obenem 
smo želeli vrniti gledalce v 
dvorano in to nam uspeva. 
Veliko pomaga Jure Cvetko, 
tudi pomočnika Dejan An-
derluh in Milovan Tomič. 
Zaslužijo si pohvale. Zelo 
dobro delamo. In to se vse 
skupaj odraža na parketu. 
Na vsaki tekmi lahko vidi-
te, kako dekleta skočijo v 
zrak za vsak gol, se veselijo. 

Samo s tako energijo lahko 
zmaguješ tekme.

Formo stopnjujete, obe-
nem nizate pozitivne re-
zultate.

Premagali smo Ajdovšči-
no, eno boljših ekip v ligi, 
ki je tekmovala v Evropi, pa 
zdaj še Zagorje. Forma se 
stopnjuje, uresničili pa smo 
tudi cilj, da pridemo tik pod 
vrh lestvice. Zdaj smo zraven 
in zelo smo zadovoljni.

Vzdušje po tako dobrih 
rezultatih je zagotovo tudi 
v garderobi odlično, mar 
ne?

Vzdušje je super. Je pa res, 
da je danes že nov dan in tre-
ba je delati tudi v prihodnje 
zelo zavzeto. Časa za evfo-
rijo ni. Vsekakor pa je lažje, 
ko zmagaš, potem je še bolj 
sproščeno. Najpomembneje 
je, da dekleta začnejo verjeti 
v to, kar delamo, saj bo po-
tem še bolje.

MITJA KNEZ
Foto: GrupA

Nezaustavljivi Janežič, 
Renner se še išče

Član atletskega društva Kladivar Celje 
Luka Janežič je v začetku leta izvrstno pri-
pravljen. Na dvoranskem mitingu v Linzu 
je s časom 46,35 sekunde zmagal v teku na 
400 metrov. Dosegel je deseti izid sezone 
na svetu in le tri stotinke zaostal za svojim 
državnim rekordom, ki ga je dosegel 12. 
februarja lani prav v Linzu.

Janežič je znova potrdil normo za dvoran-
sko evropsko prvenstvo, ki bo med 3. in 5. 
marcem v Beogradu. V Linzu je za skoraj 
pol sekunde ugnal drugouvrščenega Hrvata 
Matea Ružića.

Zadovoljstvo je veliko
»Vedel sem, da bo danes dobra tekma, tudi 

zato, ker je Hrvat Ružić načrtoval normo za 
dvoransko EP. Začetek je bil zato zelo hiter. 
Dosegel sem zelo dober rezultat, drugega 
vseh časov. Škoda, ker nisem obenem iz-
boljšal tudi državnega rekorda. Toda tek je 
bil moj najboljši doslej, tudi tehnično,« je 
z zadovoljstvom razlagal Luka Janežič ter 
pogledal v prihodnost. »Sedaj se bom v miru 
pripravljal na tekmo v Birminghamu, ki bo 
v soboto. Evropsko prvenstvo se nezadržno 
približuje, zato ne bo veliko časa za kakšne 
posebne priprave. Zelo sem vesel, da sem 
uspešen tudi v mednarodnem merilu, v za-
dnjih sezonah tečem zelo nespremenljivo, 
zastavljene cilje izpolnjujem in na vsakem 

teku dosežem vrhunske izide.« Janežič je 1. 
februarja v Düsseldorfu dosegel skupno tre-
tji čas, ko je s 46,47 sekunde dosegel svoj izid 
sezone in se je zelo približal slovenskemu 
rekordu (46,32). 6. februarja je v francoskem 
Val de Reuilu zmagal s 46,95 sekunde, že 21. 
januarja na Dunaju pa s časom 46,79 v svo-
jem prvem nastopu v letu prepričljivo potrdil 
mednarodno normo (47,35) za nastop na EP.

Iskanje prave forme
Slovenski rekorder in prav tako član 

celjskega Kladivarja Robert Renner je na 
dvoranskem mitingu v Pragi v skoku s pa-
lico zasedel šesto mesto. Preskočil je 5,20 
metra, kar je precej pod njegovimi običaj-
nimi dosežki. Zmagal je Grk Emmanouil 
Karalis, ki je preskočil višino 5,60 metra. 
»To je daleč od tega, kar sem si želel za to 
sezono. Na zadnjih treh tekmah sem imel 
precej slabše rezultate kot denimo lani. V 
zimskem koledarju imam še dve tekmi. V 
soboto bom najprej nastopil v Beogradu, 
kjer sem se letos pripravljal dva tedna in 
imam dobre občutke, zato pričakujem, da 
bom uspešnejši,« je dejal Robert Renner, 
ki je v Pragi v drugem skoku preskočil 5,20 
metra, na 5,30 metra prvič ni uspel, zato si 
je naslednja poskusa pustil za 5,40 metra, 
kjer pa je bil tudi neuspešen.

MITJA KNEZ

Robert Renner še išče pravo formo, s katero se je ponašal v preteklem letu.

Senzacionalno 
premagale prvakinje

Trener celjskih rokometašic Sebastjan Oblak se je veselil izjemne zmage proti favoritinjam iz Zagorja.
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MOTORNA 
VOZILA

PRODAM

HYUNDAI accent 1,3, lepo ohranjen, 
tehnično brezhiben, registracija do 
18. 10. 2017, prodam. Telefon 031 
837-492.� 256

KUPIM

AVTO od letnika 2000 naprej, lahko je po-
škodovan ali v okvari, kupim. Telefon 
041 567-747.� 103

OSEBNO vozilo od letnika 1998 naprej, 
celo, poškodovano ali v okvari, za 
lastno uporabo, kupim. Telefon 031 
783-047.� 59

TRAKTOR, lahko poškodovan ali v okvari, 
do 90 KM in ostalo kmetijsko mehani-
zacijo kupim. Telefon 040 507-060.
� 103

TRAKTOR Zetor, Imt, Ursus, Torpedo, Što-
re, Univerzal ali Tomo Vinkovič, letnik 
in model nista pomembna, ter ostalo 
kmetijsko mehanizacijo kupim. Telefon 
031 562-809.� p

POSEST
PRODAM

HIŠO, letnik 1985, v Šentvidu pri Grobel-
nem, novo naselje, 127 m² stanovanj-
ske površine, k + p + m, obnovljeno, 
zemljišče 839 m², velik vrt, 200 m od 
glavne ceste, prodam. Telefon 041 
560-539.� 252

STROJI

PRODAM

ČELNI nakladalec za traktor Univerzal in 
mikser Inox za miksanje krmne hrane 
prodam. Telefon 041 999-910.� p

ŠIVALNI stroj Elna, malo rabljen, prodam 
za 50 EUR. Telefon 041 210-119.�255

KUPIM

MOTOKULTIVATOR, priključke, frezo, koso, 
mulčar, traktor, prikolico, trosilec in 
drug stroj, tudi v okvari, kupim. Tele-
fon 041 407-130.� 67

HIŠO, lahko za vikend, trifazna elektrika, 
telefon, Šentjur, Hrastje 7 a, prodam 
po dogovoru. Telefon 031 277-528.
� 154

CELJE. Prodamo enostanovanjsko moder-
no zasnovano dobro ohranjeno hišo. 
Cena po dogovoru. Telefon (03) 548-
5424.� 238

CELJE, Zgornja Hudinja. Prodam sta-
novanjsko hišo na naslovu Zgornja 
Hudinja 64, 93,00 m² neto tlorisne 
površine + gospodarsko poslopje 164 
m² + gospodarsko poslopje 77 m², 721 
m² dvorišča, 904 m² travnika. Ogreva-
nje na trdo kurivo, plinski priključek, 
elektrika, voda, telefon, kabelska TV. 
Cena 99.800 EUR. Telefon 041 708-
198.� n

PISARNO v Celju, velikost 30 m², Razvojni 
center, zelo ugodno prodamo. Telefon 
070 499-499.� 280

KUPIM

HIŠO ali kmetijo v Laškem in bližnji okolici 
kupim. Telefon 051 785-280.� p

STANOVANJE

PRODAM

CELJE. Prodam dvosobno stanovanje v 
Celju, Čopova ulica 7, v V. nadstropju, 
51,80 m² uporabne površine, s pri-
padajočo kletjo, daljinsko ogrevanje 
daljinsko, priključki: elektrika, voda, 
telefon. Prodajna cena 55.000 EUR. 
Telefon 041 708-198.� n

KUPIM

GARSONJERO, Laško–Celje–Šentjur, 25 do 
35 m², kupim. Telefon 041 766-216.
� 267

ENO- do dvosobno stanovanje v Celju ali 
Savinjski regiji, lahko v slabšem sta-
nju, kupim. Telefon 041 866-822.�292

OPREMA

PRODAM

STEKLOKERAMIČNO ploščo Candy, staro 
dve leti, in štirinajst posod s pokrovi 
Inoks prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon 041 718-306.� 282

TRIDELNO omaro, dolžina 3 m, višina 2,4 
m, zelo ugodno prodamo. Telefon 051 
222-956.� 290

ŽIVALI

PRODAM

KOKOŠI nesnice jarkice, rjave barve, pred 
nesnostjo, prodamo, pripeljemo na 
dom. Telefon 070 545-481.� p

PRAŠIČE, težke od 30 do 200 kg, proda-
mo. Zbiramo naročila za breje svinje 
mladice. Možna dostava (domača 
hrana). Telefon 031 311-476.� p

KRAVO simentalko, brejo 8 mesecev, težko 
več kot 800 kg, prodam. Telefon 031 
587-055.� 224

ČRNEGA nemškega ovčarja, starega 4 me-
sece, prodam. Telefon 041 897-686.
� 234

ODOJKE za nadaljnjo rejo prodajamo 
na kmetiji Zorko, Babno 19 b, Celje. 
Telefon 041 741-028.� 242

BIKCA simentalca, starega 6 mesecev in 
telico, potomko dobre mlekarice, staro 
11 mesecev, prodam. Telefon 041 529-
287, okolica Šmarja pri Jelšah.� 250

TELICO v 7. mesecu brejosti, pasma ls/
bbp/ls in teličko, pasma simentalka 
(ls), 260 kg, prodam. Telefon 051 425-
851.� 281

KRAVO simentalko, težko 650 kg, staro tri 
leta, s svežim mlekom, »pripuščeno«, 
prodam. Telefon 041 932-348.� 257

PRAŠIČE, težke od 25 do 110 kg, domače 
vzreje, za zakol ali nadaljnjo rejo, 
prodam. Telefon 041 797-052.� 260

RACE tekačice prodam. Telefon 031 507-
519. � 262

VEČ pašnih brejih krav, živali so iz ekolo-
ške reje, pasme limuzin in simentalke, 
prodam. Telefon 041 290-750.� 263

TELIČKO ls, težko 200 kg, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 547-769.
� 112

TELIČKO simentalko, težko130 kg, pro-
dam. Telefon 041 941-881.� 283

DVE telički simentalki, stari približno 3 
mesece, prodam. Telefon 070 250-
441.� 274

BIKCA limuzin, težkega 210 kg, prodam. 
Telefon 031 768-175.� 279

BIKCA simentalca, starega sedem mese-
cev, vajenega paše, prodam. Cena po 
dogovoru. Telefon 041 909-990.�284

DVA prašiča, težka 150 in 200 kg, po 1,50 
EUR in prašiče, težke 50 kg, prodam. 
Telefon 041 708-978.� 285

VEČ bikcev rjave pasme za rejo prodam. 
Telefon 041 878-010.� 289

PRAŠIČE, težke od 110 do 140 kg, mesni 
tip, ugodno prodamo. Možna tudi do-
stava. Telefon 041 455-732.� 291

KOKOŠI nesnice, mlade, grahaste, rjave, 
črne, štajerke, prodamo. Ob nakupu 
10 kokošk podarimo petelina. Živali so 
redno cepljene in nimajo odščipnjenih 
kljunov, zato so primerne za kmečko 
rejo. Na zalogi so tudi beli težki piščan-
ci za dopitanje. Kmetija Lešer, Lopata 
55, Celje, telefon 031 461-798, 041 
763-800, 051 379-031, (03) 5471-
244.� p

DVE telici simentalki, breji v 8. in 9. me-
secu, prodam. Telefon 041 220-495.
� 296

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Vzreja nesnic Tibaot, telefon 
(02) 582-1401.� n

TELICO za zakol, staro 8 mesecev, za na-
daljnjo rejo, prodam. Telefon 5794-
155, po 18. uri.� 299

KUPIM

DEBELE in suhe krave in telice, plačilo 
takoj + davek, kupim. Telefon 041 
653-286.� Š�150

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223.� p

BIKCE, mesni tip, težke od 120 do 200 
kg, ter krave in telice za zakol kupimo. 
Telefon 031 832-520.� 246

1XXXXŠt. 7, 16. februar 2017

Iščemo

(oblikovalca kovin, monterja 
za inox in alu izdelke)

z vozniškim izpitom in vsaj pol 
leta delovnih izkušenj.

Naše izdelke lahko vidite na 
www.brisole.si. Če vas takšno 
delo zanima, pošljite vlogo do 

21. 2. 2017 na naslov:

Inoxvrbovšek, d. o. o.,
Spodnja Rečica 81a,

3270 Laško.

APP Petrov*** 
Vodice,  app 1/2 
02.07.-09.07. 

7x NA: 209 € 

Ultra first minute:

 do 15.01.2014!

AKCIJA
 -10%!   

Hotel Zadar**** Zadar,  
17.-24.6., polpenzion
že za 40,80 € (osebo/dan)
24.6.-15.7., polpenzion
že za 45,90 € (osebo/dan)

App. Valentino*** Otok Pag,  
25.6.-2.7., najem
že za 30,40 € (app 1/3 na dan)
Dod. otrok do 7 let BREZPLAČNO

Hotel Adria*** Biograd,  
17-24.6., all inclusive
že za 54,90 € (osebo/dan)
2 otroka do 7 let BREZPLAČNOFirst minute do 31.3.!

First minute do 28.2.!

Trg svobode 22, 2310 Slov. Bistrica 
TELEFON: (02) 80 51 800 
E-mail: slov.bistrica@sajko-turizem.si
www.sajko-turizem.si

POLETJE 2017: 
ugodni popusti 
za hitre prijave! 

BOGAT IZBOR PRVOMAJSKIH IZLETOV IN POTOVANJ: 
Dunaj 22.4., Beograd 22.4. (2D), Praga 22.4. (2D), Gradovi j. Češke 22.4. (2D), St. Peterburg, Moskva 22.4. (5D), 
Uzbekistan 22.4. (8D), Kitajska 22.4. (8D), Madrid in Andaluzija 22.4. (7D), Počitnice na Sejšelih 23.4. (8D), 
Florida in Bahami 23.4. (11D), Kalifornija in Las Vegas 24.4. (9D), 
Portugalska 25.4. (5D), Kanarski otoki (G. Canaria, Tenerife) 25.4. (7D), 
ZDA in Toronto 25.4. (8D), Sicilija 26.4. (4D), Provansa 26.4. (5D), Rim, 
Pompeji, Capri 26.4. (5D), Brioni 27.4., Korzika in Sardinija 27.4. (6D), 
Dubaj in Abu Dhabi 27.4. (6D), Nizozemska 28.4. (5D), Malta 29.4. (4D)

Prvomajske akcije:
Village Sol Garden Istra**** Umag
21.4.-3.5., polp.: že za 43,35 € /os./dan
Otrok do 12 let BREZPLAČNO.
Corinthia hotel*** Baška
28.4.-2.5., polp.: že za 34,20 € /os./dan
Otrok do 15 let BREZPLAČNO. 
Hotel Pinija**** Petrčane
22.4.-3.5., polp.: že za 40,50 € /os./dan
Otrok do 12 let BREZPLAČNO.

First minute do 28.2.!
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V  S P O M I N

6. februarja je minilo eno leto, 
kar nas je zapustil naš dragi

mož, oče, dedi in pradedi

DRAGO 
CVEK

Zahvaljujemo se vsem, ki se ga spominjate, obiskujete 
njegov grob in mu prižigate sveče.

Žena Marija, sin Bojan, hčerka Darja, vnuki in 
pravnuki

253

Tvoje srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal, 

a spomin nate 
za vedno bo ostal.

V  S P O M I N

Minilo je žalostno leto, 
kar nas je zapustila draga 

mama, tašča, babica, 
prababica in teta

JOŽICA ZUPANC
iz Celja 

(12. 4. 1930 – 19. 2. 2016)

Iskrena hvala vsem, ki se je spominjate s prižgano sveč-
ko in z lepo mislijo.

Žalujoči vsi njeni
264

S svojo ljubeznijo in toplino 
si nas osrečeval, 

z delom pridnih rok 
si nam srečo tkal. 
A srce se je kruti 

in nenadni bolezni uklonilo, 
zdaj le še cvetje 

prekriva gomilo. 
Po licih nam solze tiho polzijo, 

v srcu pa rane 
nas bridko skelijo.

Z A H VA L A

Po hudi bolezni nas je mnogo prezgodaj zapustil 
ljubeči mož, ati, dedi, tast, brat in stric

JOŽEF VERDEL
iz Pristove 27 na Dobrni 
(31. 3. 1955 – 4. 2. 2017)

Iz srca se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem, sodelavcem in znancem za izražena pisna in 
ustna sožalja, vso darovano pomoč, cvetje, sveče in svete 
maše, besede tolažbe in tople stiske rok. Hvala vsem, 
ki ste nam v teh težkih trenutkih kakorkoli pomagali.

Zahvaljujemo se tudi gospodu župniku Milanu Strm-
šku za molitev in lepo opravljeno sveto mašo in besede 
slovesa. Hvala gospe Herti Rošer za lep poslovilni govor 
ob odprtem grobu, pevcem Moškega pevskega zbora 
KUD Dobrna za ganljivo odpete pesmi in trobentaču za 
odigrano pesem ob slovesu. Hvala tudi pogrebni službi 

Usar za spoštljivo slovo.
Hvala vsem, ki ste našega ljubega moža in atija v to-
likšnem številu pospremili na njegovi zadnji poti, ga 

spoštovali in imeli radi.

Žalujoči: žena Kristina, otroci Peter, Marija, Jože in 
Martin z družinami, brat Branko in sestra Majda z 

družinama ter ostalo sorodstvo
p

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi drage mame, 
babice, prababice in tašče

IVANKE 
ZUPANČIČ

iz Žepine

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom in 
znancem za izražena sožalja ter darovane sveče in 
svete maše. Hvala gospodu duhovniku Ivančiču za 

lepo opravljen cerkveni obred.
Hvala vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poti.

Žalujoči vsi njeni
278

V  S P O M I N

Minili sta dve leti 
od tvojega slovesa,

dragi

SREČKO ŠROT
(8. 11. 1953 – 16. 2. 2015)

Ne mine dan, da ne bi bil v naših mislih.
In v naših srcih je še vedno tvoj nasmeh.

Zato nisi nikoli zares odšel …
Življenje ugasne, s spomini ga ohranjamo v 

večnosti.
Hvala vsem, ki pomislite nanj.

Nada, Žiga, Jaša, Nataša, Ajda

Kljub boleči izgubi drage mame in 15. obletnici smrti očeta je v naših srcih mir, saj vemo, da sta zdaj za večno srečna skupaj.
Iskrena zahvala vsem, ki ste nam v teh dneh stali ob strani, stisnili roko in darovali v spomin: sosedom (še posebej 
družinam Stanko, Leban, Jerman, Drobež in Urhovim), prijateljem, pogrebni službi Ropotar, dekanu Ratajcu, Magdi 

Šalamun, Jožku Livku, družini Lobnikar in pevcem.

Poldi z družino in vsemi svojci
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ZOFKI 
ŽNIDARŠIČ

(4. 5. 1931 – 6. 2. 2017)

V SLOVO
IN 

VEČEN SPOMIN

POLDIJU 
ŽNIDARŠIČU

(15. 10. 1928 – 24. 12. 2001)

in

po domače Orešnikova

Poroke

Šentjur
Poročila sta se: Margare-

ta NOVAK in Damjan DUŠIČ, 
oba iz Krivice.

Smrti
Celje
Umrli so: Marija DOMON-

KOŠ iz Žalca, 90 let, Ana ME-
TULJ iz Celja, 75 let, Anton 
ZALOKAR iz Celja, 55 let, 
Štefanija ŠKORNIK iz Štor, 
91 let, Jožef VERDEL iz Pri-
stove, 62 let, Marijan ČRE-
TNIK iz Celja, 80 let, Lju-
dmila SELIŠNIK iz Vrbja, 88 
let, Martin SAMEC iz Celja, 
67 let, Ivanka MOHORČIČ 
iz Ločice ob Savinji, 89 let, 
Alojzij MARINČEK iz Levca, 
86 let, Jakob DOLŠAK iz Ce-
lja, 87 let.

Šentjur pri Celju
Umrla je: Jerica COKAN iz 

Kasaz, 86 let.
Velenje
Umrli so: Milica JELEN-

SKI iz Velenja, 66 let, Rafael 
PEČNIK iz Velenja, 80 let, 
Štefanija VENIŠNIK iz Vele-
nja, 87 let.

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

VINO, belo, rdeče, modra frankinja, pro-
dam. Ugodna cena, možna dostava. 
Telefon 041 382-735.� p

SILAŽNE bale, 20 kosov, prodam. Možna 
menjava za hlodovino. Telefon 068 
681-374.� 201

KOCKE sena in otave, cena 1,50 EUR, 
prodam. Telefon 041 372-051.� 261

BELO vino prodamo. Cena po dogovoru. 
Telefon 041 755-882.� 270

KORUZO v zrnju, naravno sušeno, pro-
dam. Telefon 031 249-072.� 286

OSTALO

PRODAM

NA farmi Roje pri Šempetru prodajamo 
vsak delavnik rjave jarkice na začet-
ku nesnosti, dnevno sveža jajca in vse 
vrste visokokakovostne perutninske 
krme. Sprejemamo naročila za eno-
dnevne in 5-tedenske piščance za do-
pitanje. Telefon (03) 700-1446.� 124

BIKCA simentalca, težkega 230 kg, pajek 
Potinger 360 in plug Imt 755 in 756 
prodam. Telefon 041 824-851.� 235

SLADKO seno in otavo v rinfuzi in par »kši-
rov« v kompletu z vajeti in uzdami, 
prodam. Telefon 031 733-965.� 259

OREHOV les, cel ali razžagan po želji, 
prodam. Telefon 041 976-668.� 276

ZRAČNO puško, domet 2 m, kaliber 5 mm, 
prodam za 80 EUR. Telefon (03) 571-
6331 (Žalec).� 269

DRVA, dolga v hlodih, bukev in hrast, z 
dostavo, prodam. Telefon 040 211-
346.� 275

AVTOSEDEŽ, prenosno posteljico, stol za 
hranjenje, voziček in tricikel prodam. 
Telefon 041 215-828.� 287

22 metrov novih žlebov Cinkolit, peč na 
drva iz nerjaveče pločevine za gretje 
vode, 10-litrski nadpultni bojler z 
enoročno pipo in 170-litrsko cisterno 
za vino ugodno prodam. Telefon 031 
585-803.� 272

ZMENKI
UPOKOJENEC, 61 let, želi spoznati partne-

rico za skupno življenje in druženje. 
Telefon 070 479-473.� 295

RAZNO
PO konkurenčni ceni polagamo vse vrste 

parketa z brušenjem in lakiranjem, 
toplih podov, vinilnih plošč, itisonov, 
keramike in ostalih talnih, stenskih 
in stropnih oblog. Šalamon, d. o. o., 
Gomilsko 80 a, telefon 041 377-620.
� 152

IZVAJAMO posek, spravilo in odkup vseh 
vrst lesa. Telefon 040 211-346. Sima 
les, Zagorje 31, Lesično.� 275

GRADITELJI, pozor! Po ugodnih cenah 
izdelujem peči in bojlerje za central-
no ogrevanje. Garancija za peči je 5 
let. Tone Aplenc, s. p., Prekorje 29 a, 
telefon 541-5011, 041 531-976.� 294

ZAPOSLITEV
IŠČEMO osebo z izkušnjami za delo v sti-

mulativnem kolektivu mladih v baru 
Pišek na Lopati 17 v Celju. Zainteresi-
rani, pokličite telefonsko številko 041 
945-118.� p
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Med naročniki Novega tednika smo na valentinovo, 
14. februarja, izžrebali prejemnike 12 nagrad.

Dežnike Novega tednika in Radia Celje prejmejo: SLAVICA AH-
TIK iz Šentjurja, JOŽEFA GORIČAN z Vranskega, FRANC JAVERŠEK 
iz Loke pri Žusmu, VINKO JELEN iz Žalca, DANI KALŠEK iz Dramelj, 
SILVO KNEZ iz Laškega, JOŽICA PLANKO s Ponikve, TONE PRIMO-
ŽIČ iz Celja, MARJANA ROBIČ iz Dobja in JADVIGA TRATNIK iz Štor.

Edinstveno poslikano skodelico s podstavkom prejme IVAN 
STARLEKAR iz Štor.

Edinstven set za kavo prejme ZLATKA KRALJ s Frankolovega.

Nagrade lahko ob predložitvi osebnega dokumenta prevza-
mete na oglasnem oddelku Novega tednika in Radia Celje, Pre-
šernova ulica 19, 3000 Celje.

Nagrajencem iskreno čestitamo!
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KINO VELENJE

NAPOVEDNIK

TEDENSKI SPORED RADIA CELJE

90.6 95.1 95.9 100.3 MHz

Kino
CINEPLEXX

Po slovensko s 
Katrco

TUJA LESTVICA
 1. ED SHEERAN - SHAPE OF YOU (3)
 2. JP COOPER - SEPTEMBER

SONG (3)
 3. ZARA LARSSON - I WOULD

LIKE (5)
 4. CHAINSMOKERS – PARIS (2)
 5. LITTLE MIX – TOUCH (5)
 6. LIFE OF DILLON - SEX FOR

BREAKFAST (1)
 7. COLDPLAY – EVERGLOW (4)
 8. GREEN DAY - STILL BREATHING (6)
 9. JAMIROQUAI – AUTOMATON (1)
 10. KINGS OF LEON - FIND ME (2)

DOMAČA LESTVICA
 1. XEQUTIFZ – PAZI, DA BO PRAV (6)
 2. ŠANK ROCK - NEKAJ VEČ (3)
 3. NINA PUŠLAR FEAT. JAN

PLESTENJAK - TEBE IMAM (2)
 4. OMAR NABER - POSEBEN DAN (5)
 5. NANA MILČINSKI - SINJI SNEG (4)
 6. SWEETSOLOGY - POIŠČI

NAVDIH (2)
 7. BOHEM - BALADA O NJEJ (1)
 8. DREVORED - ONA MIRNO SPI (4)
 9. MONOLITS - ROKA V ROKI (3)
 10. FLIRRT – KRISTINA (1)

PREDLOGA ZA TUJO
LESTVICO:
DEPECHE MODE - WHERE’S THE 
REVOLUTION
TOKIO HOTEL - WHAT IF

PREDLOGA ZA DOMAČO
LESTVICO:
PETER LOVŠIN IN BIG FOOT
MAMA - TI LAHKO
NEISHA - MARILYN MONROE

Lestvico 20 vročih lahko poslušate 
vsako soboto ob 18. uri. Za svoje 
najljubše skladbe lahko glasujete na 
spletni strani www.radiocelje.com.

20 vročih
Radia Celje

 1. Andrej Blumauer: Veseli Ribenčan
 2. Ans. Bratov Avsenik: Žalostna 

deklica
 3. Ans. Franca Bergerja: Savinjska 

dolina
 4. Stanka Kovačič: Prinesi mi rože
 5. Beneški fantje: Rdeči cvet

ČETRTEK,
16. februar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 
10.00 Novice, 12.00 Novice, 
12.15 Odmev, 14.00 Regij-
ske novice, 14.10 Kalejdo-
skop, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Odmev – pono-
vitev, 19.00 Novice, 19.15 
Kalejdoskop – ponovitev, 
24.00 SNOP (Radio Celje)

PETEK, 17. februar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 

8.45 Poročilo PU Celje, 
10.00 Novice, 11.15 Radi 
ste jih poslušali, 12.00 
Novice, 12.15 Od petka do 
petka, 13.00 Kulturni mo-
zaik, 14.00 Regijske novice, 
15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 17.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
18.00 Poglejte v zvezde z 
Gordano in Dolores, 19.00 
Novice, 19.15 Gostimo go-
stoljubnega glasbenega 
gurmana, 24.00 SNOP 
(Radio Velenje)

SOBOTA,
18. februar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
9.15 Otroški radio, 10.00 
Novice, 11.00 Kulturni mo-
zaik, 11.20 Kuhajmo sku-
paj, ponovitev, 12.00 No-
vice, 12.15 Tedenski osir, 
14.00 Regijske novice, 14.15 
Gostimo gostoljubnega 
glasbenega gurmana, po-
novitev, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja),18.00 Lestvica - 20 
vročih Radia Celje, 19.00 
Novice, 24.00 SNOP (Radio 
Slovenske gorice)

NEDELJA,
19. februar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
9.10 Luč sveti v temi, 10.00 
Novice, 10.10 Znanci pred 
mikrofonom, Feri Lain-
šček, 11.15 Tedenski osir 
– ponovitev, 12.00 Novice, 
13.00 Čestitke in pozdra-
vi, 18.00 Pesem slovenske 
dežele, 24.00 SNOP (Radio 
Slovenske gorice)

PONEDELJEK,
20. februar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-

mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 9.15 
Predstavitev skladb za me-
lodije tedna, 10.00 Novice, 
10.15 Ponedeljkovo špor-
tno dopoldne, 12.00 No-
vice, 12.15 Vaš zakaj, naš 
zato, 13.00 Kulturni moza-
ik, 13.15 Izbiramo sklad-
be tedna, 14.00 Regijske 
novice, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Znanci pred 
mikrofonom, Feri Lainšček, 
ponovitev, 19.00 Novice, 
19.15 Katrca, 24.00 SNOP 
(Radio Slovenske gorice)

TOREK,
21. februar

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 
9.15 Stetoskop, 10.00 No-
vice, 12.00 Novice, 12.15 
Male živali, velike ljube-
zni, 13.00 Kulturni moza-
ik, 14.00 Regijske novice, 
14.15 Gospodarski utrip 
regije, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Strokovnjak 
svetuje, 19.00 Novice, 
19.15 Male živali, velike 
ljubezni, ponovitev, 24.00 
SNOP (Radio Murski val)

SREDA,
22. februar

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
5.40 Domača melodija te-
dna, 6.00 Novice in poro-
čilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.40 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 8.45 Poročilo PU Ce-
lje, 10.00 Novice, 10.15 Ku-
hajmo skupaj, 11.15 Zele-
ni val, 12.00 Novice, 13.00 
Kulturni mozaik, 13.20 
Mali O – pošta, 13.30 Mali 
O – klici, 14.00 Regijske 
novice, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 16.20 Filmsko pla-
tno, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (sloven-
ska, tuja), 18.00 Pop čvek, 
19.00 Novice, 19.15 Zeleni 
val, ponovitev, 24.00 SNOP 
(Radio Murski val)

Kulturne 
prireditve

ČETRTEK, 16. 2.

16.00 Glasbena šola Velenje
Nace Slak – klavir
koncert iz cikla Pianissimo

17.00 Knjižnica Rimske Toplice
Slavica Tesovnik in Lado 
Jakša
pesniški večer

17.00 Velenjski grad
Afrika 1931, Foitovi in 
Baumovi fotografski 
zapisi na steklu
predstavitev knjige Blaža 
Verbiča

18.00 Savinov likovni salon Žalec
Arhitekture čustev
odprtje razstave avtorjev 
Iztoka Maroha in Kristine 
Rutar iz cikla Prostor, telo 
in medij v prehajanju

Spored od 16. 2. do 22. 2.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
Balerina in Viktor – animirani 
družinski
sobota, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 13.40
Dežela La La – muzikal, kome-
dija
od četrtka do srede: 18.10
Krogi – grozljivka
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 18.15, 20.20
petek, sobota: 18.15, 20.20, 
22.25
Lego Batman fi lm – animirani, 
sinh.
četrtek, petek: 15.40, 17.50
sobota, nedelja, ponedeljek, 
torek, sreda: 13.30, 15.40, 17.50
Lego Batman fi lm – animirani, 
sinh., 3D
četrtek, petek, 16.40
sobota, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 14.20, 16.40
Manchester by the Sea – drama
od četrtka do srede: 20.40
Nevidno zlo: Zadnje poglavje – 
grozljivka, akcijski
od četrtka do srede: 21.20
Petdeset odtenkov teme – dra-
ma, erotični
četrtek: 16.10, 17.40, 18.40, 
20.00, 20.30, 21.00
petek: 16.10, 17.40, 18.40, 20.00, 
20.30, 21.00, 22.20
sobota: 14.30, 16.10, 17.40, 18.40, 
20.00, 20.30, 21.00, 22.20
nedelja, ponedeljek, torek, sre-
da: 14.30, 16.10, 17.40, 18.40, 
20.00, 20.30, 21.00
T2: Trainspotting – drama, ko-
medija
od četrtka do srede: 15.50, 18.50, 
21.10
Udari kot dedec – komedija
četrtek: 18.30, 20.10
petek: 18.30, 20.10, 22.00
sobota: 14.10, 18.30, 20.10, 22.00
nedelja, ponedeljek, torek, sre-
da: 14.10, 18.30, 20.10
Vrabček Richard – animirani, 
pustolovski, sinh.
četrtek, petek: 15.50, 16.50
sobota, nedelja, ponedeljek, 
torek, sreda: 14.00, 15.50, 16.50
Zapoj – animirani, sinh.
četrtek, petek: 17.00
sobota, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 14.50, 17.00
Zapoj – animirani, sinh., 3D
četrtek, petek: 16.00
sobota, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 13.50, 16.00
xXx: Reaktiviran – akcijski
od četrtka do srede: 19.10

ČETRTEK
19.00 T2: Trainspotting – dra-
ma, komedija
PETEK
18.00 Manchester by the Sea – 
drama
20.15 T2: Trainspotting – dra-
ma, komedija
SOBOTA
16.00 Vrabček Richard – ani-
mirana družinska pustolovščina
18.00 T2: Trainspotting – dra-
ma, komedija
20.00 Manchester by the Sea 
– drama
NEDELJA
16.00 Vrabček Richard – ani-
mirana družinska pustolovščina
18.00 Manchester by the Sea – 
drama
20.15 T2: Trainspotting – dra-
ma, komedija
TOREK
19.00 T2: Trainspotting – dra-
ma, komedija
SREDA
18.00 in 20.00 11. Festival gor-
niškega fi lma

MOJ KINO ŽALEC
PETEK
15.00 Zapoj – animirani, sinh.
17.00 Lego Batman fi lm – animi-
rani, sinh.

19.00 Petdeset odtenkov teme 
– drama
21.00 Pr'Hostar – komedija

PETEK
18.00 Vrabček Richard – animi-
rana avantura, sinh.
19.00 Molk – zgodovinska dra-
ma
19.45 Petdeset odtenkov teme 
– romantična drama
22.00 Hudič v meni – grozljiv-
ka, triler
SOBOTA
18.00 Vrabček Richard – animi-
rana avantura, sinh.
18.30 Jaz, Daniel Black – drama
20.00 Petdeset odtenkov teme 
– romantična drama
20.30 Hudič v meni – grozljiv-
ka, triler
NEDELJA
16.00 Vrabček Richard – animi-
rana avantura, sinh.
18.00 Petdeset odtenkov teme 
– romantična drama
19.00 Molk – zgodovinska dra-
ma
20.15 Jaz, Daniel Black – drama
PONEDELJEK
20.00 Neruda – biografska dra-
ma
POČITNIŠKI KINO
PONEDELJEK
17.00 Lego Batman fi lm – ani-
mirani, sinh.
19.00 Nočne ptice – romantični 
triler
TOREK
17.00 Vrabček Richard – animi-
rana avantura, sinh.
19.00 Pr'Hostar – komedija
SREDA
17.00 Zootropolis – animirana 
komična pustolovščina, sinh.
19.00 Dežela La La – muzikal, 
komedija

18.00 Dom sv. Jerneja Vojnik
Vloga nadškofa Šuštarja 
pri osamosvojitvi 
Slovenije
predstavitev knjige Jerneja 
Vrtovca

19.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Javni nastop učencev 
Glasbene šole Šentjur

19.30 Dom kulture Velenje
Natakarica Pepca
Zeleni abonma (5), 
A la carte in izven; 
monokomedija

20.00 Branibor club Celje
Stand up večer
brezplačna doza smeha in 
pozitivne energije

20.00 Celjski mladinski center
Volkswagen rocks 
turneja
koncert mladih rok skupin

20.00 Kulturni center Rogaška 
Slatina
Moški so z Marsa, ženske 
so z Venere
komedija v izvedbi Denisa 
Avdića

PETEK, 17. 2.

18.00 Gledališče Zarja Celje
Fran Milčinski – Ježek: 
Zvezdica Zaspanka
v izvedbi otroške gledališke 
skupine Gledališča Zarja 
Celje

19.00 Kulturni dom Štore
Naša je slovenska pesem
koncert Ljubiteljskega 
pevskega zbora Štore z 
Moškim pevskim društvom 
Pod gradom in gosti

19.00 POŠ Prevorje
Vstanimo v suženjstvo 
zakleti
predstavitev knjige dr. 
Karla Gržana

19.30 SLG Celje
William Shakespeare: 
Romeo in Julija
abonma Premiera in izven; 
spomladanski gledališki 
trojček

19.30 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Pevci pozabljenih pesmi
literarno-glasbeni večer 
z Jernejem Dirnbekom – 
Dimekom

19.30 Gasilski dom Sela – 
Virštanj
Koncert ob kulturnem 
prazniku
v goste prihaja zbor 
Collegium vocale Celje

SOBOTA, 18. 2.

10.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Mojca Pokrajculja
lutkovna predstava v 
izvedbi Gledališča Zapik; 
abonma in izven
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Podjetje NT&RC, d.o.o. opravlja časopisno-založni-
ško, radijsko in agencijsko-tržno dejavnost
Naslov: Prešernova 19, 3000 Celje,
telefon (03) 42 25 100, fax: (03) 54 41 032.

Direktorica: Anica Šrot Aužner

Naročnine: Vera Gmajner. Telefon: (03) 4225 171. 
Sprejem naročnin po e-pošti: vera.gmajner@nt-rc.si
Mesečna naročnina je 9,50 EUR. Za tujino je letna 
naročnina 228 EUR. Številka transakcijskega računa 
pri Abanki d.d. Ljubljana: SI56 0510 0801 5262 360. 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

Tisk: Delo, d.d., Tiskarsko središče, Dunajska 5, 
direktor: Bogdan Romih. Novi tednik sodi med pro-
izvode, za katere se plačuje 9,5% davek na dodano 
vrednost.

NOVI TEDNIK
Odgovorna urednica: mag. Marjetka Raušl Lesjak
Namestnica odg. ur.: Tatjana Cvirn
Oblikovanje: Minja Bajagič
Računalniški prelom: Igor Šarlah, Andreja Balja
Fotografija: SHERPA, GrupA
E-mail uredništva: tednik@nt-rc.si
E-mail tehničnega uredništva: tehnika.tednik@nt-rc.si

RADIO CELJE
Odgovorna urednica: Bojana Avguštinčič
Namestnik odg. ur.:  Robert Gorjanc
E-mail: radio@nt-rc.si
E-mail v studiu: info@radiocelje.com

UREDNIŠTVO
Barbara Gradič Oset, Janja Intihar, Brane Jeranko, 
Lea Komerički, Saška T. Ocvirk, Špela Ožir, Eva 
Popovič, Tina Strmčnik, Simona Šolinič, Dean Šuster
Tajnica uredništva: Tea Podpečan
Lektorica: Tanja Drolec

AGENCIJA
Opravlja trženje oglasnega prostora v Novem tedni-
ku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve.

Marketing: Marjan Brečko, Simona Brglez,
Eva Javoršek, Vesna Lejič Mlakar, Bojan Pilih, 
Kristina Šuhel, Klavdija L. Tomažič

Telefon: (03) 42 25 100

Fax: (03)54 41 032, (03)54 43 511

Sprejem oglasov po elekt. pošti: agencija@nt-rc.si

10.00 Kinodvorana Kozje
Od semena do župce
nastop Teatra za vse 
Jesenice; Zmajčkov 
abonma in izven

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Celeia – mesto pod 
mestom
javno vodstvo po razstavi

19.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
50 odtenkov njive
Boštjan Gorenc – Pižama; 
stand up komedija

19.00 Kulturni dom Vojnik
Tadej Toš
stand up komedija

19.30 SLG Celje
William Shakespeare: 
Romeo in Julija
abonma Sobota večerni 
in izven

19.30 Kulturni dom Vransko
Macbeth
tragedija v izvedbi 
Gledališča Zarja Celje

PONEDELJEK, 20. 2.

19.30 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Cucki
komedija, Mestno 
gledališče Ptuj, za 
gledališki abonma 
ponedeljek in izven

TOREK, 21. 2.

19.30 SLG Celje
William Shakespeare: 
Romeo in Julija
abonma Torek večerni in 
izven

SREDA, 22. 2.

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Zeliščkoti
lutkovna predstava, KD 
Smeško

19.30 SLG Celje
Henrik Ibsen: Nora ali 
hiša za lutke
abonma po posebnem 
razporedu in izven

18.00 Sejna soba občine Tabor
Večer Kajuhove poezije
recital Dramske sekcije 
Teloh KD Ivan Cankar 
Tabor, razstava Stanke 
Ledinek

Ostale prireditve

ČETRTEK, 16. 2.

16.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Zaprašeni hmelj
pogovor bosta vodili: Irena 
Štusej in Biserka Neuholt 
Hlastec

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Ali lahko danes še sploh 
kaj počnemo s filozofijo?
predava: mag. Tatjana 
Rozman

17.00 Knjižnica Šentjur
Ura pravljic

17.00 Galerija Velenje
Družinska urica
ogled razstave in 
delavnica; primerno za 
otroke, starejše od petih let

18.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Centralna Azija in Rusija
potopisno predavanje Petra 
Žabreta

18.00 Galerija Mozirje
V gozd po zdravje in 
modrost
predavanje

18.00 Mestna knjižnica Velenje
Značilnosti uspešnih 
otrok
pomen učnih navad, 
motivacije in podpore 
za otroka; predavanje 
psihologinje Anje Videčnik

18.30 Občinska knjižnica Polzela
Sveža zelenjava z 
domačega vrta 365 dni
strokovno predavanje 
avtorice Sanje Lončar

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Položaj današnje družine
predava: doc. dr. Igor 
Bahovec

PETEK, 17. 2.

18.00 Teozofska knjižnica in 
bralnica Alme M. Karlin 
Celje
Video posnetki 
znanega filozofa, 
govornika in pisca Jidda 
Krishnamurtija
nauke bo predstavila 
Dušica Grgič

19.00 Celjski mladinski center
Izobraževanje za mir
multimedijska 
izobraževalna delavnica, 
ki jo je zasnoval Prem 
Rawat

SOBOTA, 18. 2.

7.00 Ploščad centra Nova in 
Cankarjeva ulica Velenje
Mestna tržnica Velenje

10.00 Branibor club Celje
Otroške ustvarjalne 
delavnice
NEDELJA, 19. 2.

11.00 Citycenter Celje
Hišica iz kock
pravljica v otroškem parku 
Džungla

14.00 Mladinski center Celje
Film o življenju in delu 
Bruna Gröninga

17.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Tanja Žagar
Valentinov koncert

PONEDELJEK, 20. 2.

9.00 do 17.00 Mladinski center 
Velenje
Središče mladih in otrok 
Velenje
pestro počitniško dogajanje 
do 24. 2.

9.30 do 11.00 Vila Rožle Velenje
Gledališče za poredne 
mulčke
zimske počitnice; 
brezplačne gledališke 
delavnice z Boštjanom 
Odrom za otroke, starejše 
od desetih let, do 24. 2.

10.00 do 13.00 Vila Rožle Velenje
Počitniški živžav
zimske radosti in pust

10.00 do 16.00 Hiša Sadeži 
družbe Žalec
Zimski počitniški tabor
ustvarjalno-gibalne in 
kuharske delavnice ter 
počitniško varstvo za 
otroke od 6 do 11 let

11.00 Mestna knjižnica Velenje
Vesele majčke
počitniška ustvarjalna 
delavnica za osnovnošolce; 
vodila jo bo Admira Robin

16.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic v srbskem 
jeziku
namenjena otrokom 
starejšim od treh let; 
pripovedovala bo Maruška 
Škoda

17.30 Osrednja knjižnica Celje
Kako ohraniti 
dostojanstvo v obdobju 
starosti?
predava: Klementina 
Sambolić

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Kdaj in zakaj se odločiti 
za solno terapijo?
predavanje bosta vodili 
Irma Furst Lah in Janja 
Rednjak

TOREK, 21. 2.

10.00 Knjižnica Rogaška Slatina
Druženje z risanimi 
junaki

10.00 do 12.00 Galerija Velenje
Zimske počitniške 
likovne delavnice
primerne za otroke od 
osmih do štirinajstih let; 
tudi v sredo ob istem času

11.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Zimske počitniške 
vragolije
voden ogled in zabavno 
raziskovanje po razstavi

12.00 do 15.00 Knjižnica 
Podčetrtek
Pustne maske
počitniške ustvarjalne 
delavnice

15.00 do 19.00 Večnamenska 
športna dvorana 
Podčetrtek
Počitniške otroške 
športne urice

17.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Po pravljici diši
pravljična ura

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Psihoanaliza in film
predava dr. Dušan Rutar

17.00 Knjižnica Šentjur – Enota 
Ponikva
Ura pravljic

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Eins, zwei, drei! Po 
nemško zdaj!
zabavna nemščina je 
primerna za otroke, 
starejše od petih let; izvajal 
jo bo Frenk Špiler

18.00 Teozofska knjižnica in 
bralnica Alme M. Karlin 
Celje
Problematika globalne 
krize v svetu
predava: Anton Komat

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Rodoslovno srečanje
predaval bo Matej Ocvirk, 
profesor zgodovine in 
geografije

SREDA, 22. 2.

10.00 in 17.00 Knjižnica pri 
Mišku Knjižku
Pust je pred vrati
počitniško ustvarjalno 
delavnico bo vodila Nada 
Mlinarević

17.00 Knjižnica Šentjur – Enota 
Planina pri Sevnici
Ura pravljic

17.30 Ljudska univerza Celje
Tek za življenjem
predava: Miha Duh

18.00 Krajevna knjižnica Griže
Po pravljici diši
pravljična ura

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Aromaterapija skozi letne 
čase: zima in pomlad
predavana: Marija Kuster 
Kotnik

Dobrodelne 
prireditve
NEDELJA, 19. 2.

17.00 Večnamenska dvorana 
Terme Zreče
Dobrota opogumlja
dobrodelni koncert

Razstave

Stari grad Celje, stolp nad 
Pelikanovo potjo: Svetlikanje 
prekletih/ Flickering of the da-
mned, zvočna instalacija Ga-
šperja Piana; do nadaljnjega; 
Prostorska postavitev Marka 
Požlepa Svetlikanje prekletih 2. 
del – fragmentacije zgodovine; 
do preklica

Paviljon za prezentacijo 
arheologije, Glavni trg Celje: 
razstava Rimska Celeja; do na-
daljnjega

AQ galerija Celje: razstava 
Lile Prap in Gorazda Tratnika: 
Dva pogleda; do 3. 3.

Galerija sodobne umetnosti 
Celje in Likovni salon Celje: 
razstava Konrada Topolovca; do 
26. 2.

Osrednja knjižnica Celje: 
razstava Anzekove poti: Ivan 
Ulaga-Vrhovski Anzek, avtor 
Tomaž Majcen; do 25. 2.

Galerija Kvartirna hiša Ce-
lje: slikarska razstava Poslednja 
srečanja avtorja Jožeta Tisnikar-
ja; do 28. 2.

Zgodovinski arhiv Celje: 
razstava Dekade: Osemdeseta@
Celje 1980–1989; do preklica

Muzej novejše zgodovine Ce-
lje: fotografska razstava Koreni-
ne avtorja Vinka Skaleta; do 2. 4.

Celjska kulturnica: razstava 
likovnih del pesnice in slikarke 
Milene Šimunič; do 28. 2.

Dom sv. Jožefa Celje: razsta-
va Janka Orača v sliki in grafiki; 
do 28. 2.

Upravna zgradba tovarne 
Etol Škofja vas: razstava ume-
tniške fotografije Jureta Krava-
nje; do 30. 4.

Celjski mladinski center: 
razstava fotografskih del Ane 
Kovač; do 28. 2.

Železarski muzej Teharje: 
Skupinska fotografska razstava; 
do 30. 3.

Avla Splošne bolnišnice Ce-
lje: razstava Ksenije Štiglic in 
Gašperja Perca; do 28. 2.

Galerija Volk Celje: prodaj-
na razstava likovnih del iz stalne 
zbirke; do 28. 2.

Galerija Velenje: razstava Ar-
jana Pregla, 1000 besed in druge 
slike; do 4. 3.

Stalne razstave

Pokrajinski muzej Celje – 
Stara grofija: Etnološka zbirka, 

Kulturno- in umetnostnozgodo-
vinska razstava, Od gotike do hi-
storicizma po korakih (prilago-
jeno za osebe z motnjami vida), 
Lapidarij, Alma M. Karlin: Poti

Pokrajinski muzej Celje – 
Knežji dvorec Celeia – mesto 
pod mestom, Grofje Celjski

Pokrajinski muzej Celje, 
Planina pri Sevnici: Etnološka 
zbirka Šmid

Zgornji trg Šentjur: Rifnik 
in njegovi zakladi, Pesem južne 
železnice

Ipavčeva hiša Šentjur: Ipav-
ca – življenje in delo Gustava in 
Benjamina Ipavca

Pri železniški postaji Šen-
tjur: Muzej Južne železnice

Planina pri Sevnici: Kozjan-
sko žari

Ponikva, Uniše: Slomškova 
rojstna hiša

Cerkev sv. Leopolda Loka 
pri Žusmu: Glažute na obmo-
čju Žusma

Muzej Laško: Laško – potova-
nje skozi čas; Geologija okolice 
Laškega; Pivovarstvo in zdravi-
liški turizem

Muzej novejše zgodovine 
Celje: Živeti v Celju, Zobozdra-
vstvena zbirka

Otroški muzej Hermanov 
brlog: Brlog igrač

Fotografski atelje Josipa Pe-
likana: stalna postavitev

Dvorec Strmol: Kuharca (Po-
krajinski muzej Celje); Hetiške 
tkanine in vezenine (Pokrajinski 
muzej M. Sobota); Mednarodna 
zbirka likovne umetnosti
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Foto:GrupA
FOTO TEDNA Kar se mora, ni težko.

Z osmimi križi na tekmovanja
V avstrijskem Gradcu je bilo 

konec tedna mednarodno tekmo-
vanje v plavanju, kjer so sodelo-
vali plavalci v različnih starostnih 
kategorijah. Kot daleč najstarejša 
tekmovalca sta plavala dva Slo-
venca, to sta Viktor Andrej Suša 
iz Celja in Marjan Lapajne iz No-
vega mesta. Celjan je star 81 let, 
Novomeščan je leto starejši. Suša 
se odpravlja tudi na svetovno pr-
venstvo, ki bo 25. avgusta v ma-
džarski prestolnici. Celjan prav 
tako rad kolesari in smuča.

Oba plavalca častitljive starosti 
sta vključena v Veteransko sekcijo 
Plavalne zveze Slovenije, ki deluje 
pod vodstvom celjskega rojaka, novi-
narja Zvezdana Martiča. Veteransko 
sekcijo ima več slovenskih klubov in 
društev, med njimi celjsko Društvo 
vodnih športov Posejdon, kamor je 
vključen plavalec Suša. Po trikrat do 
štirikrat na teden plava v bazenu celj-
skega Golovca. Trenutno samo hrb-
tno na petdeset metrov. »Tako sem 
plaval daleč nazaj pri celjskem Nep-
tunu in zdaj plavam pri Posejdonu. 
Želim si še prosto in prsno plavanje, 
vendar trenutno najbolj obvladam 
hrbtno,« je povedal plavalec Suša.

V Gradcu sta bila edina starejša 
plavalca, vsi drugi so imeli manj 
kot sedem križev. Na svetovnem 
prvenstvu v Budimpešti bo druga-
če, saj pričakuje od 14 do 20 naj-
starejših tekmovalcev. »Menim, da 
ne bom med prvimi in tudi ne med 

Viktor Andrej Suša plava, kolesari in 
smuča.

Medalji za slovenska osemdesetletnika, na mednarodnem tekmovanju v plavanju v Grad-
cu, ki je bilo konec tedna. Celjan Suša je prejel srebrno medaljo. (Foto: CHRISTA THENY)

Uspešen 81-letni plavalec iz Celja, ki se udeležuje tekmovanj – »Tekmovanja spodbujajo, da več plavaš,« ugotavlja Viktor 
Andrej Suša

zen. »Tam je tudi družba, prihajam 
v stik z mlajšimi ljudmi, kar sicer ne 
bi. Veliko se pogovarjamo o oseb-
nih izkušnjah,« je povedal 81-letni 
plavalec. V aktivnih letih je bil za-
poslen na gospodarskem področju, 
med drugim je bil direktor servisa 
in dolgoletni zastopnik za Goriška 
brda.

Plavati je začel kot »mulc« v nek-
danjem rokavu Savinje pod celjskim 
Starim gradom. Pozneje se je med 
drugim posvetil teku na smučeh in 
postal atlet celjskega Kladivarja. Ve-
dno je veliko plaval v morju in tudi 
v rekah, vendar ni tekmoval. Med 
bivanjem v Ankaranu je na primer 
v skupini plaval tudi do Kopra in na-
zaj, kar seveda ni ravno mačji kašelj. 
»Tekmovanja so pomembna, saj te 
spodbujajo, da plavanju nameniš 
še več časa,« je spoznal v zadnjem 
času, odkar je vključen v veteransko 
plavalno sekcijo.

V Sloveniji je Suša trenutno po 
uspešnosti na tekmovanjih na 
drugem mestu v državi, takoj za 
nekdanjim arhitektom Lapajnetom 
iz Novega mesta. Lapajne plava v 
različnih disciplinah in se je na za-
dnjem svetovnem prvenstvu uvrstil 
celo na sedmo mesto. Suša med or-
ganiziranimi veteranskimi plavalci 
še ni dolgo, saj se je mednje vklju-
čil šele lani. K temu je pripomogla 
njegova hči, ki se je med veterane 
vključila leto prej.

BRANE JERANKO

zadnjimi,« pričakuje od tekmovanja 
na svetovni ravni na Madžarskem. 
»Velik uspeh je že to, da se sploh 
uvrstiš na svetovno prvenstvo,« ugo-
tavlja Suša.

Začetki v Savinji
»Plavanje pripomore k boljšemu 

zdravju in večji prožnosti telesa. 
Veliko se vozim s kolesom, vendar 
moraš biti na njem v moji starosti 
dovolj spreten,« ugotavlja. Meni, 
da je plavanje med najbolj zdravimi 
športi. »Pri plavanju se ne moreš po-
škodovati. Zato se čudim, da ljudje 
ne plavajo še več,« je povedal Suša, 
ki je zadovoljen, da ima v Celju na 
voljo dobro oskrbovan zimski ba-
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Kot specialista zakonske in družinske 
terapije sta v Celju pred več kot desetle-
tjem zasnovala Družinski inštitut Bližina. 
Oba kot asistenta delujeta na magistrskem 
programu Zakonske in družinske študije 
in programu za izpopolnjevanje Zakonska 
in družinska terapija. V enajstih letih de-
lovanja sta opravila na tisoče terapevtskih 
ur in na stotine predavanj ter delavnic. V 
sozaložbi s celjsko Mohorjevo družbo sta 
pred dnevi izdala knjigo za zakonce, starše 
in mladostnike Bližina osrečuje.

Pod vodstvom patra prof. dr. Christiana Go-
stečnika je skupina najbolj izkušenih terapev-
tov, med njimi tudi zakonca Jerebic, v Sloveniji 
postavila temelje družinske in zakonske terapije 
kot akreditiranega študija na univerzitetni ravni, 
ki je po ameriškem vzoru eden prvih v Evropi.

Če izhajamo iz naslova knjige – bližina 
nas obdaja z mešanimi občutki. To je sta-
nje, po katerem hrepenimo, a se ga hkrati 
bojimo. Zakaj?

Drago Jerebic: Vsi sesalci hrepenimo po 
bližini. Samo poglejte pse in mačke, kako se 
stiskajo in ljudje nismo nič drugačni. Še po-
sebej ko smo zaljubljeni, si želimo telesno 
povezovanje. Spolnost je bližina na najbolj 
intimen način. Težava se pojavi, ko ta bližina 
pri zakoncih ni več takšna, kot je bila v času 
zaljubljenosti. Ko ni več izpolnjujoča in rado-
stna. V nekem trenutku lahko bližina postane 
nevarna. Če nekomu pustimo preblizu, nas 
lahko prizadene. Mnogi zakonci se s tem pre-
prosto sprijaznijo, druge to pripelje celo do 
ločitve. Upajo, da bo v nekem drugem odnosu 
drugače. Je pa to pogost razlog, da se pari 
odločijo za terapijo – ko jim bližina ni več pri-
jetna, a hkrati nad sabo še niso čisto obupali.

Po bližini hrepenimo in se 
je hkrati bojimo Z dr. Saro Jerebic in dr. Dragom Jerebicem ob 

izidu njune knjige Bližina osrečuje

Poročena sta štirinajst let. Je bližina bolj 
varna, če si strokovnjak za to področje?

Sara Jerebic (smeh): Vsi smo samo ljudje 
in terapevti nismo izvzeti, ko gre za doži-
vljanje v odnosih. Vsekakor je dobro vedeti, 
kakšna je naša čustvena dota. Kakšni so bili 
odnosi med očetom in mamo, kaj nam ni bilo 
všeč v njunem odnosu do nas, kaj posledično 
mož ali žena prebujata v nas. Treba se je 
naučiti prepoznati, kdaj naš odziv ni premo-
sorazmeren s povodom naše slabe volje. Ko 
nekdo v svoji obtožbi uporabi besedi nikoli 
ali vedno, je to običajno znak, da je partner 
pritisnil na njegovo bolečo točko iz preteklo-
sti. Bližino ustvarjamo, ko govorimo o tem, 
kar doživljamo in čutimo. Da oseba lahko 
reče »boli me«, namesto »ti si kriv/-a«. Šele 
tako se lahko partnerja slišita in premakneta 
s točke medsebojnega obtoževanja. Sicer pa 
se v igri nenehnega obmetavanja s krivdo, 
umikanja in napadanja lahko v začaranem 
krogu vrtimo v neskončnost.

Drago Jerebic: Zelo je dragoceno, če pri-
hajamo iz družine, kjer se lahko tudi o težkih 
stvareh sproščeno pogovarjamo. To velja tudi 
v odrasli dobi. Ne bi rad, da bi se starši po-
čutil krive, ker bi jim otroci v tem smislu kaj 
očitali. Če so se s svojimi otroki pripravljeni 
pogovarjati, je to za vse zelo osvobajajoče. 
Dokler imaš žive starše, si otrok, ne glede 
na starost. In v odnosu do staršev marsikaj 
pričakuješ, a ne mislim v gmotnem smislu. 
Vedno je čas za pogovor.

Dokler so starši živi. Je možno razreše-
vati odnose v preteklosti tudi s tehnikami, 
kot je na primer postavitev družine?

Drago Jerebic: Zagotovo. To je izkustvena 
tehnika, ki prebudi veliko občutij v človeku, 

ki jih sicer morda ne bi zaznal. Je pa dobro, 
da proces vodi usposobljen terapevt, ki zna 
postaviti razmejitve med udeleženci v po-
stopku in seveda tudi razbremeniti različna 
čustvena bremena, ki pridejo na dan.

Že pred desetletji, ko se pri nas o čem 
takšnem še ni govorilo, smo v ameriških 
filmih lahko gledali, kako je takšen ali 
drugačen psihoterapevt bolj kot ne že 
statusni simbol. Gre za ozaveščenost ali 
simptom razkrojene družbe?

Drago Jerebic: Mislim, da za prvo. Moja 
babica na primer ni mogla dedku reči »ti me 
ne čutiš«, ker sta se oba v glavnem ukvarjala 
s tem, kako preživeti. Bolj kot je naše življenje 
gmotno in varnostno neobremenjeno, bolj se 
lahko posvetimo svojemu čustvenemu doži-
vljanju in več pričakujemo od odnosov. Pri 
tem ne smemo zanemariti niti daljše življenj-
ske dobe. Včasih se niso ukvarjali s tem, kako 
v zakonu z enim človekom preživeti petdeset 
ali šestdeset let, ker je redkokdo to sploh do-
živel. Vojne in bolezni so terjale svoj davek. 
V prvi vrsti je morala preživeti kmetija, ker 
so samo tako lahko preživeli tudi ljudje na 
njej. Tudi danes si želimo, da naša kmetija, 
podjetje, hiša preživijo, ampak želimo si tudi, 
da bi se vsi člani v njih dobro počutili.

Sara Jerebic: Danes mnogi svojo stisko 
vzamejo kot izziv. Če sodim po čakalnih vr-
stah v našem inštitutu, je tudi v naši regiji 
ogromno takšnih. Ljudje so odprti. Če se 
znajdeš na točki, ko ti je težko, in na moreš 
naprej, je pametno poiskati pomoč. To ni iz-
raz šibkosti, ampak terja pogum. Če ničesar 
ne ukrenemo, se bomo vedno znova znašli v 
istih situacijah. Preprosto moramo ozavestiti, 
kakšno prtljago nosimo s seboj iz preteklosti 

in kako je programiran naš avtopilot. Sicer 
bomo vedno znova sedli na letalo z željo, da 
bi šli v tople kraje, pristali pa bomo v Sibiriji. 
Že iz preventivnih razlogov je dobro ozave-
stiti svoje notranje vzgibe oziroma izklopiti 
avtopilota in vzeti življenje v svoje roke.

Na načelni ravni se tega ljudje zaveda-
mo, a sta psihoterapevtska ali psihiatrična 
pomoč še vedno nekoliko stigmatizirani.

Drago Jerebic: Stvari se spreminjajo na bo-
lje. Poglejte, koliko imamo skupin za samopo-
moč, raznih društvenih in zakonskih skupin, 
skupin za pomoč pri odvajanju od odvisnostni 
in podobno. Nismo tako zaprti, kot se zdi, in 
danes zagotovo lažje poiščemo primerno obli-
ko pomoči. Morda le moški težje o tem na glas 
govorimo in se ne želimo javno izpostavljati.

Sara Jerebic: Danes se ljudje bolj zave-
dajo, da so tudi duševne stiske vsakdanji 
del življenja, ki lahko doletijo vsakogar. Ko 
si zlomiš nogo, si je tudi ne naravnaš sam. 
Poiščeš strokovno pomoč. In zakaj bi bilo 
drugače, če imamo težave v odnosih ali pri 
duševnem zdravju? Treba je poiskati pomoč 
in to čim prej.

Glede na potrebe, ki jih je vedno več, se 
odpira tudi polje za različne samooklicane 
terapevte. Kako gledata na urejanje statusa 
psihoterapije pri nas?

Drago Jerebic: Sam sem v delovni skupini, 
ki pripravlja nove okvire delovanja te dejav-
nosti. Treba je jasno opredeliti, kaj lahko kdo 
dela. Usposobljeni izvajalci morajo biti vpisani 
v register. A ne zato, da bi omejili delovanje ne-
katerih ali ščitili svoje koristi, ampak za zaščito 
uporabnikov, bolnikov. Trenutna ureditev psi-
hoterapevtske dejavnosti je stara več desetletij 
in ne ustreza današnjim razmeram. Malo kole-
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gov iz Amerike – ki velja za zelo kapitalistično 
državo – deluje izključno na samoplačniški 
ravni. Velik del dejavnosti je podprt iz tega ali 
onega fonda, iz takšnega ali drugačnega zava-
rovanja. Ko pogledamo pobliže, je to polje v 
ZDA socialno bistveno bolj urejeno.

Sara Jerebic: Ljudje bi se morali pozani-
mati o referencah, preden se odločijo za te-
rapijo. Po akreditiranem študiju mora diplo-
mant na primer opraviti še precejšnje število 
ur pod supervizijo, šele potem mu Združenje 
zakonskih in družinskih terapevtov Sloveni-
je podeli naziv zakonskega in družinskega 
terapevta. Združenje tudi nadzira delo tera-
pevtov in če uporabniki niso zadovoljni, se 
lahko pritožijo na častno razsodišče. Če gre 
nekdo k nekomu brez referenc, ki doma v 
dnevni sobi in na črno izvaja neke terapije, 
ni vključen v nobeno združenje, pa je vpra-
šanje, če bo dobil tisto, kar potrebuje.

Drago Jerebic: Ampak da ne bo pomote. 
Psihoterapevtov nas je glede na potrebe še 
vedno bistveno premalo.

Ko govorimo o dostopnosti psihoterapev-
tske obravnave, se pogosto zalomi tudi pri 
ceni. Kdo sicer najpogosteje poišče vašo 
pomoč?

Sara Jerebic: Za otroke in mladostnike je 
obravnava trenutno brezplačna. Tudi zato, 
ker nam je že takoj na začetku delovanja na-
šega inštituta prišla naproti Mestna občina 
Celje. Pomen naših programov kot koristnih 
za celotno regijo so prepoznali tudi na mini-
strstvu za delo, družino, socialne zadeve in 
enake možnosti. Vendar je ta podpora stvar 
razpisov, na katerih smo enkrat uspešni, dru-
gič ne. V vsakem primeru si zelo prizadeva-
mo zagotoviti vire za brezplačno pomoč za 
najšibkejše. Prav tisti, ki včasih nimajo niti 
za plačilo položnic, tovrstno pomoč najbolj 
potrebujejo. Sistemsko bi bilo treba urediti, 
da bi bila psihoterapevtska pomoč dostopna 
vsem, tudi tistim, ki si je ne morejo privoščiti.

Drago Jerebic: Sicer pa k nam najpogo-
steje prihajajo zakonci, ki so se čustveno 
odtujili, ki se počutijo osamljeni v zakonu. 
Na to se potem cepijo prepiri, težave v ko-
munikaciji, v skrajnem položaju lahko pride 
tudi do fi zičnega nasilja, prevar, postopkov 
za ločitve. Veliko polje nerazrešenih odno-
sov predstavljajo medgeneracijski spori, tudi 
posamezniki, ki imajo težave s samopodobo 
in z doživljanjem tesnobe.

Lahko rečemo, da je težava že napol re-
šena, ko nekdo pride prvič na pogovor?

Sara Jerebic: Največji korak posameznik 
naredi že s klicem, ko se naroči. Že to je 
znak, da ne želi več delovati po nareku av-
topilota.

Drago Jerebic: Običajno so ženske tiste, ki 
dajo pobudo, da zakonci pridejo na terapijo. 
Moški so zadržani, včasih odklonilni, ker se 
počutijo kot na zatožni klopi. Ko jim povem, 
kako veliko stvar so naredili že s tem, da so 
prišli, in kako navdušena je žena že samo 

nad tem, se 
jim od-

pre nova perspektiva. Običajno žena doda, 
kako je do zadnjega pričakovala, da si bo 
premislil. In takrat sta oba na točki, da lah-
ko ponovno pogledata drug proti drugemu. 
Pogovor pri nas je samo začetek. Usmeritev. 
Levji delež zakonca opravita doma, sama.

Sara Jerebic: Ljudje običajno pridejo zara-
di simptoma, ki je na površju. Če se žena ve-
dno jezi zaradi razmetanih nogavic, ni stvar 
terapevta, da možu naloži, naj jih končno 
odloži v koš za perilo. Priti moramo do vzro-
ka. Zakaj se žena ob razmetanih nogavicah 
počuti neupoštevano in nespoštovano. Do 
tega, kaj lahko mož naredi, da se bo počutila 
drugače. Brez občutka krivde, da je on vzrok 
za njene težave.

Drago Jerebic: Podobno je, ko pridejo pari 
zaradi težav v spolnosti. Potem se zgodi, da 
se več ur v pogovoru tega področja sploh 
ne dotaknemo. In ko partnerja spomnim 
na razlog, zakaj sta prišla, rečeta, da je že v 
redu. Ker spolnost ni več težava. Če se na-
mreč zakonca čustveno povežeta, tudi telo 
zavibrira drugače in spet začutita privlač-
nost. Včasih ljudje želijo samo slišati tretjo 
osebo, da še nekdo verjame, da ima njun 
odnos prihodnost.

Koliko posluha imamo danes za preven-
tivo? Z dobro oporo bi vsi lahko bili boljši 
partnerji, boljši otroci, boljši starši …

Sara Jerebic: Ogromno parov pride, še pre-
den dobijo otroke. Povedo, da vidijo skupno 
prihodnost, vendar bi želeli izboljšati svoj 
odnos, razrešiti določene vzorce, da jih ne bi 
prenašali v naslednjo generacijo. Veliko ljudi 
želi nekaj narediti za svoje odnose, še preden 
pride do težav. Za to ni treba ravno na terapi-
jo. Tu so še zakonske skupine, predavanja in 
konci tedna za zakonce, izkustvene delavnice.

Drago Jerebic: To je področje, kjer je dela 
res ogromno. Na Slovenskem sicer opažamo 
prav neverjetno povečanje skupin za zakon-
ce. To je pravi fenomen. V sodobnem času 
ni lahko ohranjati zakonskega odnosa brez 
podpore širšega okolja. Takšna srečanja s 
podobno mislečimi so lahko zelo razbre-
menilna. Sploh ko se izkaže, da imajo tudi 
drugi pari – pa če so še tako harmonični – na 
neki ravni podobne težave. Zakonci dobijo 
občutek, da niso sami, da jih nekdo sliši in 
da slišijo tudi drug drugega.

Sara Jerebic: In nenazadnje, če je par že 
vključen v neko takšno skupino, pomeni, da 
sta partnerja odprta in pripravljena vlagati v 
odnos, da jima ni vseeno, kako živita skupaj. 
Najhuje je, če se eden od zakoncev zapre in 
v partnerja preslika vsa neprijetna čustva, ki 
se nabirajo v njem.

Danes se je težko zavezati nekemu odno-
su tudi zato, ker smo pod vtisom brezmej-
ne izbire in svobodne odločitve. Je to za so-
dobnega človeka blagoslov ali prekletstvo?

Drago Jerebic: Če otrok v trgovini vidi 75 
različnih čokolad, je to blagoslov? Morda se 
zdi banalno, a je podobno. A če sta dva zelo 
povezana, če se slišita in če znata biti blaga 
drug z drugim, si ne želita ob sebi druge 

Drago: »Včasih pokličejo 
starši ali stari starši in 

vprašajo, če lahko kupijo 
darilni bon za ciklus 
zakonske terapije. Ker se 
njihovi otroci ali vnuki 
poročajo, bi jim to radi 
podarili kot poročno darilo. 

Malo se nasmejem, da lahko, 
a da nisem povsem prepričan, 

če bodo mladi to prav 
razumeli. Hkrati starše 

razumem – podariti 
želijo nekaj, kar bo 
mladim zakoncem 
pomagalo k 
boljšemu in 
trajnemu odnosu. 
To je tisto zares 
pomembno.«

Sara: »Konfl ikt v odnosu je vedno 
priložnost za osebno rast in 

poglabljanje odnosa. Ko pride 
do težav, ne pomeni, da 

dva nista za skupaj. Druga 
možnost je, da letamo s cveta 
na cvet. A ločeni gospodje po 
tretjem zakonu povedo, da je 

bila prva žena še najboljša. Če 
ne razrešiš nekega konfl ikta 

v sebi, ga boš nesel v vsak 
naslednji odnos. In vedno 
znova se boš znašel 

v istih vzorcih in 
podobnih zgodbah. Da 

je treba najti pravega 
partnerja, je iluzija. Vsak 

je lahko pravi, če sta oba 
pripravljena vlagati v odnos 

in skupaj rasti.«

osebe, četudi je na polici še 74 drugačnih 
čokolad. Vseživljenjsko zvezo tudi nekateri 
terapevti obravnavajo kot mit. Nagibajo se s 
k temu, da je za človeka naravno, da ima v ži-
vljenju več resnih zvez, drugo za drugo, gre 
za t. i. serijsko monogamijo. Če pomislim, 
koliko ljudi ima v življenju sploh izkušnjo, 
da so se nekomu v celoti predali, da so bili v 
tem odnosu varni, ljubljeni in sprejeti, potem 
to lažje razumem.

Tudi za starševstvo se zdi, da je bilo ne-
koč enostavnejše. Poznata koga, ki je res 
samozavesten v tej vlogi?

Drago Jerebic: Ogromno dobrih staršev 
poznam. Mislim, da noben dober starš ni 
zelo samozavesten v tej vlogi. Verjetno ne bi 
bilo prijetno odraščati ob človeku, ki bi bil 
vedno prepričan v svoj prav in svojo nezmo-

koliko bolj slišane. Včasih družina potrebuje 
samo varno okolje, da se umiri in si prisluhne.

Starševstvo je težje tudi iz čisto objek-
tivnih razlogov.

Sara Jerebic: Prav to je nujno treba pouda-
riti. Danes je težje predvsem zaradi napredka 
tehnologije, s katero smo obkroženi. Zasvoje-
nost z digitalnimi zasloni – s telefoni, tablicami 
in podobnimi napravami – deluje na možgane 
enako kot zasvojenost s heroinom. Največji iz-
ziv prihodnosti bo, kako otroke naučiti varne 
uporabe tehnologije. Raziskave potrjujejo, da 
na primer že ves čas prižgana televizija ško-
dljivo vpliva na možgane dojenčkov. Zaradi 
pretirane uporabe pri otrocih in mladostnikih 
prihaja do sprememb v delovanju nevronskih 
procesov, spremeni se količina kemikalij za pre-
našanje impulzov, otrok si potem želi samo še 
teh stvari, vse ostalo mu je dolgočasno. Odrasli 
pri tem nismo izvzeti. Mi smo zgled in tudi mi 
se moramo pri uporabi zaslonov omejiti.

Tudi zaradi tehnologije danes živimo v 
globalni vasi, kjer nam vsaj preko medijev 
nič ni prihranjeno. Kako se upreti strahu 
in skrbem glede prihodnosti, kako zado-
voljno živeti v trenutku tukaj in zdaj?

Sara Jerebic: Zelo pomembno je, da se 
znamo umiriti in si vzeti čas zase. Tudi sama 
vidim, kako drugače delujem, če sem zelo 
obremenjena in v časovni stiski. Precej manj 
potrpežljiva, manj prijazna sem do moža in 
hitreje izrečem kakšno pikro. Ampak ži-
vljenjski tempo nas sili v to, zato si je čas 
zase treba zavestno vzeti.

Drago Jerebic: Veliko stvari je na voljo – 
joga, meditacija, molitev … Višje kot so lju-
dje na vodstvenih položajih, bolj poudarjajo 
pomen takšne sprostitve. Vsekakor je dobro, 
da vsaj dve uri pred spanjem izklopimo vse 
elektronske medije, da se možgani lahko 
umirijo in pripravijo na spanje. Veliko družin 
se danes odloča za življenje brez televizije.

Če bi morala izpostaviti najpomembnej-
šo stvar za človekovo duševno zdravje in 
življenjsko srečo?

Sara Jerebic: Če je nekdo v stiski, če čuti 
nemoč in strah, je najpomembneje, da tega 
ne nosi v sebi. Moj nasvet je, naj najde ne-
koga, ki mu zaupa, se odpre in se z njim 
odkrito pogovori. Strokovna pomoč je v ta-
kšnih primerih dobrodošla, osnova pa je, 
da se znaš odpreti in si dopustiti biti ranljiv.

Drago Jerebic: Če je človeku v zakonskem 
življenju težko, je prvi nasvet, naj ne izposta-
vlja krivde partnerja, ampak govori o tem, kaj 
sam čuti. Enak pristop lahko uporabimo tudi 
v službi. Da ne govorimo o tem, kaj je narobe 
s službo in šefi , ampak o tem, kaj doživljamo 
v posameznih situacijah. Resda je to precej 
bolj tvegano, a tudi v poslovnem svetu precej 
bolj učinkovito kot obtoževanje drugega.

Sara Jerebic: In ne pozabimo, da za vsako 
stisko obstajata upanje in razrešitev. Samo 
odločiti se moramo in nekaj ukreniti. Dokler 
smo živi, nikoli ni prepozno.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: GrupA
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poglabljanje odnosa. Ko pride poglabljanje odnosa. Ko pride 
do težav, ne pomeni, da do težav, ne pomeni, da 

dva nista za skupaj. Druga 
možnost je, da letamo s cveta 
na cvet. A ločeni gospodje po 
tretjem zakonu povedo, da je 

bila prva žena še najboljša. Če 
ne razrešiš nekega konfl ikta 

v sebi, ga boš nesel v vsak 
naslednji odnos. In vedno 
znova se boš znašel 

je treba najti pravega 
partnerja, je iluzija. Vsak 

je lahko pravi, če sta oba 
pripravljena vlagati v odnos 

in skupaj rasti.«

jim od- drug z drugim, si ne želita ob sebi druge 
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vprašajo, če lahko kupijo vprašajo, če lahko kupijo 
darilni bon za ciklus darilni bon za ciklus 
zakonske terapije. Ker se 
njihovi otroci ali vnuki 
poročajo, bi jim to radi 
podarili kot poročno darilo. 

Malo se nasmejem, da lahko, 
a da nisem povsem prepričan, 

če bodo mladi to prav 
razumeli. Hkrati starše 

razumem – podariti 
želijo nekaj, kar bo 

Sara: »Spolnost je pogost 
pokazatelj, da nekaj v 
odnosu ne deluje. Lahko na 
razumski ravni vse uredimo, 
vendar naše telo govori 
po svoje. A to ne pomeni, 
da dva nista za skupaj. 
Pomeni, da je vzrok za njuno 
oddaljevanje nekje globlje in 
je treba v razreševanje vložiti 
več truda in energije.«

tljivost. Glavno je, da človek ostaja dovolj 
odprt, da se ga otrokova stiska dotakne, da 
otroka čuti. Bolj kot vse knjige o vzgoji je po-
membno, da imajo starši svoj »delovni zve-
zek«. V vsaki družini je drugačen. Vprašati 
se morajo, kaj doživljajo ob svojem otroku, 
kaj bi si želeli, da bi njim oče ali mati rekla, 
ko so bili stari trinajst let. Po mojih izkušnjah 
starši to hitro doumejo in tudi težke družin-
ske situacije se presenetljivo hitro uredijo.

Sara Jerebic: Otroci postavijo vse v novo 
perspektivo. Dva, ki se krasno ujemata, do-
bita otroka, ki sta ga načrtovala in se ga zelo 
veselila. Potem lahko padeta v stiske, ki si jih 
niti predstavljati nista mogla. Ob otroku se na-
mreč prebudi naše otroštvo, nezavedni spo-
min prebudi povsem nerazložljiva čustva, ki so 
povezana s stiskami v našem otroštvu. Otroci 
bodo vedno terjali od staršev sočutje tam, kjer 
ga sami kot otroci niso dobili, to pa v starših 
sproža močne frustracije, kar se lahko kaže v 
skrajni nemoči ali besu. Treba se je vprašati, 
na kateri žulj nam je otrok stopil, in se začeti 
spraševati o svojem počutju v otroštvu.

Drago Jerebic: Redkokatero težavo je mo-
goče rešiti brez širšega družinskega konte-
ksta. Večina družinskih terapij zaradi težav z 
otroki se pri nas običajno prelevi v zakonsko 
terapijo. Predvsem ženske so še kako hvale-
žne, da dobijo prostor in čas, v katerem so ne-
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Črn oblak še visi nad hišo
Za družino Šakić iz Šentjurja zbirajo pomoč ob izgubi žene in mame

Bilo je v petek zjutraj v 
začetku novembra nekje v 
Avstriji. Za volanom svojega 
tovornjaka je bil Renato na 
trnih. Vsa sporočila in te-
lefonski klici ženi so ostali 
brez odgovora. Taščin suh 
odgovor v sporočilu, da se 
ne morejo oglasiti, ker jih 
ni doma, ga je še bolj vzne-
miril. Ko je na počivališču 
zagledal sodelavca in direk-
torjevega brata, mu je bilo v 
trenutku jasno. Zla slutnja 
se je uresničila na najbolj 
grozljiv način. Njegove Ma-
nuele, žene in matere nju-
nih dveh otrok, ni bilo več.

Renato je v Slovenijo prišel 
pred dvajsetimi leti. Zaposlil 
se je kot voznik špedicije in 
večino časa preživel na ce-
stah med Slovenijo, Italijo 
in Avstrijo. Iz Bosne je prišla 
tudi njegova srčna izbranka. 
Leta 2004 sta se z Manuelo 
poročila, leto kasneje sta do-
bila sina Antonia. Pred sed-
mimi leti sta se razveselila še 
hčere Lane. Približno leto so 
živeli v bloku v Celju, potem 
so se preselili v stanovanje v 
Šentjurju. Pred štirimi leti so 
v soseščini kupili hišo in si v 
njej ustvarili dom. »Res smo 
se zadolžili, vendar se nama 
je ob koncu meseca izšlo. 
Dobro sem zaslužil in tudi 
Manuela je dobila lepo pla-
čo. Sprva je delala v wellness 
centru, kasneje v računovod-
skem servisu. Res nismo ho-
dili na smučanje ali na drage 
izlete. Počitnice smo si lani 
privoščili po dolgem času. 
Ampak saj sva vedela, za kaj 

Na pobudo Dejana Muleja so pod okriljem Območnega 
združenje Rdečega križa Šentjur na kulturni praznik 
v športni dvorani Hruševec za družino organizirali do-
brodelni koncert. »Lepo je biti sosedu sosed. Ljudje so 
dokazali, da so še vedno solidarni. Za pomoč družini Ša-
kić so zbrali dobrih 3,600 evrov. Zbrana sredstva bodo 
namenjena za poplačilo ureditve groba, nagrobnika ter 
za poplačilo preostalih dolgov in drugih nujno potrebnih 
osnovnih življenjskih potrebščin družine,« je povedala 
sekretarka RK Šentjur, Andreja Tisel.

Ker je stiska družine velika, bodo hvaležni za vsako 
pomoč. Svoj prostovoljni prispevek lahko nakažete 
na transakcijski račun RKS – Območnega združenja 
Šentjur (krajše RKS – OZ Šentjur) na številko SI 56 
051008015285737 z namenom za družino Šakić.

Za Manuelo je v družini ostala nepopisna praznina.

Enajstletni Antonio in sedemletna Lana težko povesta, kako zelo pogrešata mamico.

»Najhuje je zvečer, ko ne morem zaspati in začnem tuhtati, kaj bi lahko 
storil drugače …«

»Če bi več vedel o depresiji, bi bilo morda drugače. Nisem razumel, 
kaj se dogaja. Danes vem, da je žena potrebovala zdravniško pomoč. 
A ni hotela imeti te diagnoze v kartoteki. Danes bi jo brez vprašanja 
spravil k zdravniku, s to boleznijo je mogoče živeti. Ampak za Manuelo 
je prepozno,« je skrušen Renato Šakić.

se trudiva in za kaj delava. 
Imela sva cilj in nisva dvomi-
la, da sva se odločila prav,« se 
spominja Renato.

Jesen in zima 
vedno bolj temni
Ko so se lani poleti vrnili s 

počitnic, se je v Manueli nekaj 
nepreklicno prelomilo. »Po-
stajala je vedno bolj potrta. 
Ves čas je tuhtala, kaj je stori-
la narobe, kako ni nobenega 
upanja za prihodnost. Ponoči 
ni spala. Podnevi se je za več 
ur zaprla v sobo. Stal sem ji 
ob strani, se pogovarjal z njo, 
jo objel, a vendar se je zdelo, 
da me ne sliši čisto zares,« 
pripoveduje Renato. Da je 
vse skupaj prešlo zdrave meje, 

se je zavedala tudi Manuela. 
»Pogovarjala sva se o tem, da 
bi morala poiskati zdravniško 
pomoč, a jo je vztrajno odkla-
njala. Da ni tako hudo in da 
ne želi imeti psihiatrične di-
agnoze zapisane v kartoteki, 
je bila odločna. Če bi o depre-
siji vedel to, kar vem danes, 
bi jo zlepa ali zgrda odpeljal 
k zdravniku. Ampak zdaj je 
prepozno. Nič več nam je ne 
bo vrnilo,« skrušeno pripove-
duje Renato.

Podoba, ki je ne 
pozabiš
V tistih usodnih dneh je bila 

na obisku pri Šakićevih tudi 
Manuelina mama. Kot medi-
cinski sestri ji je bilo jasno, 

da je njena hči v težavah, a ni 
slutila, da je tako hudo. Ko sta 
se pozno v noč pogovarjali, ni 
niti slutila, da jo vidi zadnjič. 
Tudi Manueline prijateljice 
in znanke težko verjamejo, 
da je 36-letnica naredila ta 
usodni korak. Ob srečanjih 
ali telefonskih pogovorih ni 
bilo nobenih svarilnih zna-
kov. Manuela je bila skrbna 
in prijazna mama, ki je svojo 
družino vedno postavljala na 
prvo mesto. Zato je razplet do-
godkov za vse, ki so družino 
poznali, še toliko bolj nedoje-
mljiv. Tisto jutro Manuele ni 
bilo na spregled. Iskali so jo po 
hiši. Kot da tragedija ne bi bila 
že dovolj huda, jo je v kleti na-
šel prav enajstletni sin. »Več 
tednov ga nismo mogli pripra-
viti, da bi o tem spregovoril. 
Odkar obiskuje psihologinjo, 
se stvari premikajo. Lana to 
drugače doživlja. Kar naprej 
govori o mamici, kako bi ona 
kaj naredila in kaj bi rekla. Vse 
bom naredil, da bosta otroka 
to tragedijo lažje prebolela …«

Zdaj sem oče in 
mama
Kot pravi Renato, je pogo-

vor s psihologinjo tudi njemu 
pomagal. »Šele zdaj vidim, 
koliko dela je imela, kakšno 
odgovornost za dom in dva 
otroka, ves teden je bila sama 
doma, skupaj smo bili samo 
ob koncih tedna. Ampak vse-
eno – nisem mogel razumeti, 
kako je lahko pustila otroka. 
To neskončno vprašanje me 
je razžiralo. Zdaj razumem, 
kako težka bolezen je depresi-

ja in da tega ni storila, ker nas 
ne bi imela rada. Niti ne zato, 
ker bi bila sebična. Enostav-
no je bila bolezen močnejša 
in proti temu se ni mogla bo-
riti.« Renato odslej prevzema 
tudi vlogo mame, kolikor je 
to sploh mogoče. Večdnevne 
odsotnosti zaradi dela niso 
bile več sprejemljive, zato je 
moral službo zamenjati. »S 
februarjem sem začel delati 
v Šentjurju, pri prevozništvu 
Maček, kjer se trudijo, da vo-

zim krajše relacije in se lah-
ko vsak večer vrnem domov. 
Vmes mi na pomoč priskočijo 
sosedje in poskrbijo za otro-
ka. Ne vem, kako bi zmogel 
brez vseh teh dobrih ljudi. Tu 
smo namreč sami, nobenih 
sorodnikov nimamo blizu. Pa 
nam vseeno toliko ljudi stoji 
ob strani. Težko se jim bom 
kdaj dovolj zahvalil,« je ganje-
no zaključil Renato.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: GrupA
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Tim ni ravno fant, ki bi znal dol-
go sedeti pri miru, pa naj iz kuhi-
nje najstarejše gostilne na Sloven-
skem še tako čudovito diši. Pred 
kosilom smukne med ruševine 
Žičke kartuzije in v resnici misli 
samo na to, kje med mogočnimi zi-
dovi bi ujel telefonski signal, da bi 
se spet povezal s svetom. In takrat 
se zgodi. Pred njim se pojavi mal-
ce čuden, če ne kar čudaški Filip. 
Samo v pravljici se lahko čas tako 
zelo upogne, da si dva več stoletij 
oddaljena dečka v nekem trenutku 
podata dlani. In ta čudežni dotik 
odpre okno v skrivnostni svet kar-
tuzijanov. Maja Furman je zgodbo 
o stiku zgodovine in sodobnega do-
jemanja sveta naslovila Deček in 
Zajcklošter.

Slikanica je nastala ob 850-letnici 
Žičke kartuzije. Kot darilo 
ob rojstvu jo konjiška ob-
čina zdaj podarja vsem 
svojim novorojenč-
kom. To ni edina 
slikanica, ki jo je 

Ko te prekrije pravljični prah,
se zgodijo čudeži

Slikanica je nastala ob 850-letnici 
Žičke kartuzije. Kot darilo 
ob rojstvu jo konjiška ob-
čina zdaj podarja vsem 
svojim novorojenč-
kom. To ni edina 
slikanica, ki jo je 

podpisala talentirana konjiška avto-
rica. V zbirki Znameniti Slovenci je v 
Učilnici pod orehi opisala tudi življe-
nje Antona Martina Slomška. »To je 
bil pravzaprav moj knjižni začetek. 
Zanj se lahko zahvalim direktorici 
knjižnice Šentjur Tatjani Oset. Ko so 
v Šentjurju dobili idejo o otroški sli-
kanici, posvečeni svojemu velikemu 
rojaku, je Osetova avtorstvo besedila 
zaupala meni.« V slikanici se tako 
prepletata zgodbi malega Tineta, ki 
je na obisku pri babici in dedku, in 
pastirčka Tončka, ki je kot škof Slom-
šek postal eden najpomembnejših 
Slovencev.

»Težko je opisati občutek, ko dobiš 
v roke svojo prvo knjigo,« se rahlo 
zamisli Maja. »Saj ne da bi me ravno 
nosilo po zraku. Ogromno slikanic 
izide vsako leto. A vseeno je lepo,« 

jo za trenutek nostalgično 
odnese v spomin. V 

svoji skromnosti se niti za pisatelji-
co nima, a vseeno je pisanje srčika 
njene biti. »Enostavno si ne predsta-
vljam, da bi počela karkoli drugega.«

Voranc je odprl vrata v 
svet pravljic
Vedno je imela rada knjige, zato 

študij primerjalne književnosti za 
njene bližnje ni bil ravno presene-
čenje. Z leposlovjem bi jo bilo tako 
ali tako težko še bolj okužiti. Potem 
se je rodil njen sin Voranc. Ko je pred 
desetimi leti Maja postala mama, jo 
je svet otroške literature povsem 
prevzel. Sčasoma je začela ustvar-
jati tudi sama. »Najprej so bili to 
krajši teksti, pesmice, osnutki … nič 
resnega. Potem sem zbrala pogum in 
svoj prvi tekst poslala v uredništvo 
revije Zmajček. Urednica ni ravno 
zamahnila z roko. Teksta sicer ni 
sprejela, vendar sta me njena kon-

»Ko sem bila majhna, mi je 
ljudske pravljice prebiral 
oče. Mama za to sicer ni 
imela časa, a je bila prva, 

ki me je na tej poti spod-
bujala in hrabrila. Tudi 
zato jo tako pogrešam. 
Ampak pravljice tudi tola-
žijo …«

struktivna kritika in povabilo, naj 
še kaj pošljem, usmerila v pravo 
smer. Otroška pravljica mora biti 
izčiščena, brez balasta, z jasnim 
sporočilom, a hkrati zvesta več-
nim zakonitostim pravljice,« se 
spominja Maja. Danes v reviji 
Zmajček redno objavlja, njene 
pravljice lahko prebiramo 
tudi v drugih publi-
kacijah, med 

drugim tudi v zamejski otroški re-
viji Galeb.

Navdih je treba 
poiskati
Še bolj kot pri pisanju Maja uživa 

v interpretaciji svojih pravljic. Čeprav 
v vrtcih, šolah in knjižnicah gostuje 
že več let, je vsako druženje nov iz-
ziv. »Še vedno me je strah. Pred vsa-
kim nastopom se sprašujem, kaj mi 
je tega treba,« se smeje simpatična 
Maja. »Ko je vse skupaj za mano, se 
vedno znova zavem, da ne bi svojega 
dela zamenjala za nič na svetu. Tudi 
če je včasih še tako naporno in ne-
gotovo.« Prebijanje med uveljavljene 

otroške avtorje je morda še tež-
je kot med prepoznana avtor-
ska imena na katerem drugem 

področju. Morda si tudi vi mislite, 
da je pisanje za otroke mačji kašelj, 
ki ga zmore vsakdo. A še zdaleč ni 
tako. »Otroci so najbolj neposredni. 
Takoj povedo, da jim nekaj ni všeč, 
da je stvar dolgovezna in da jih ne 
prepriča. Prav kruto iskreni znajo 
biti, zato moraš biti tudi sam v svoji 
zgodbi, pri svoji interpretaciji nadvse 
iskren in prepričljiv,« razlaga Maja.

S svojimi deli je redko zadovoljna 
in svoje objavljene pravljice bi danes 
napisala drugače. Po drugi strani je 
tudi pri pisanju treba imeli nekaj 
obrtniške veščine in predvsem pri-
dnosti. »S tem je tako kot pri vsaki 
drugi stvari. Z delom in vajo postajaš 
boljši. Če te priganjajo roki, ne moreš 
čakati, da te bo navdih našel. Eno-
stavno moraš ti najti njega.«

Vsi potrebujemo 
pravljice
Prve dramatizirane pravljice sta za 

občinstvo pripravili skupaj s prijate-
ljico. Zdaj jih pod oboki svojega Ča-
ramesta Maja že pet let pripoveduje 
sama. S pomočjo ilustratork jim je 
pridala nekaj scenografi je, kakšen 
kostum in predvsem pisano družbo 
lutk. Če ji živalski liki v zgodbah in 
basnih nekoč sploh niso bili blizu, v 
nekem obdobju so ji šli celo na živce, 
se v zgodbah vedno raje druži z nji-
mi. »Ugotovila sem, kako pripravni 
in karakterno uporabni so živalski 
liki. Poleg predmetov, ki čudežno 
oživijo, so danes prav ti v mojih pra-
vljicah najbolj pogosti.« A da ji otro-
ci zares verjamejo, mora pravljica v 
svojem bistvu priti iz nje same. In 
še zdaleč ni res, da so pravljice na-
menjene le otrokom v vrtcih. »Tudi 
devetošolcem v osnovni šoli sem jih 
že pripovedovala. Pravljice imajo po-
sebno moč, ki se ji redkokdo lahko 
upre. Običajno se zgodba najbolj 
dotakne prav tistih, ki se zavlečejo 
v zadnjo klop in ves čas zavijajo z 
očmi. Ampak vsi potrebujemo zgod-
be. Tudi odrasli.« Prav zato bo Maja v 
prihodnje ljudske pravljice priredila 
tudi za odrasle.

SAŠKA T. OCVIRK, foto: GrupA

V Čaramestu s pravljičarko Majo Furman iz Slovenskih Konjic

»Brata Grimm in 
Andersen so v pra-

vljice zapisali arhetip-
ske zgodbe, iz katerih 

si vsi nehote sposojamo 
motive. Te zgodbe so tako 

univerzalne in tako globoko 
del nas, da se k njim vedno znova 

vračamo.«

»Vedno sem imela rada ljudske 
pravljice, Svetlana Makarovič je 
legendarna, rada imam severne 

avtorje. Po drugi strani obožujem 
žanrsko branje. Agatha Christie 

je bila preprosto genialna. Jaz 
ji pravim kar Agica. Na ka-

kšen umirjen večer ga ni čez 
njeno družbo.«

»Sporočilo mojih pravljic 
je skoraj praviloma vezano 
na srčnost in sočutje. Tu se 
res že ponavljam, a mi je to 
tako blizu. Seveda ne gre, 
da bi moralizirala. Sporočilo 
mora biti v zgodbo vpleteno 
zelo subtilno, komaj zaznav-
no, kot pajčevina med vrsti-
cami.«

Čeprav ima njen Voranc že de-
set let, še vedno neskončno uži-
va, ko mu mama glasno bere. In 
Maja uživa, ko jo sin posluša. Da 
zna z glasom resnično pričarati 
prav poseben svet, dokazujejo 
odzivi na njene pravljične po-
snetke na Youtubu. Kot poro-
čajo mame, so otroci ob njenih 
pripovedih kot uročeni.
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Vse do zadnjih dni priho-
dnjega meseca si je v sloven-
skem kulturnem »svetišču«, 
v Cankarjevem domu v Lju-
bljani, še mogoče ogledati 
imenitno razstavo o zna-
menitem ruskem pisatelju 
Levu Nikolajeviču Tolstoju, 
ki je postavljena v okviru 
festivala Tolstoj – iskalec 
resnice. Čeprav je Tolstoj na 
začetku leta v središču kul-
turnega zanimanja v našem 
glavnem mestu, je verjetno 
manj znano, da je slavnega 
pisatelja na posestvu Jasna 
Poljana, kjer je ustvarjal, ob 
svojem popotovanju po Ru-
siji obiskal Celjan Bogumil 
Vošnjak.

Gre za sina Mihaela Vo-
šnjaka, utemeljitelja posojil-
ništva na naših tleh in neča-
ka znamenitega slovenskega 
politika in pisatelja Josipa 
Vošnjaka. Bogumil se je ro-
dil v Celju leta 1882, kjer je 
obiskoval tudi osnovno šolo 
in I. gimnazijo do leta 1896. 
Ker je imel zdravstvene teža-
ve, sta se po materini smrti 
z očetom preselila na Gori-
ško. Bogumil Vošnjak je bil 
pravnik in politik, veliko je 
potoval že kot dijak. Rusijo 
je obiskal leta 1904, v času, 
ko je študiral pravo v Pragi. 
Svoje popotovanje po tej 
mogočni državi je opisal v 
knjigi Na razsvitu. V njej je 
poglavje namenil tudi sreča-
nju s Tolstojem.

Pred prvim stikom s »slo-
vanskim Rousseaujem«, kot 
je Bogumil označil Tolstoja, 
je zanimiv avtorjev opis po-
krajine v takratni Tulski gu-

berniji, kjer je Jasna Poljana. 
Po eni strani je bil prevzet, ko 
se je bližal posestvu: »Okoli 
nas sama narava, gozdiči in 
trate, blesteče se v svojem 
svežem zelenju, čudno lepe 
breze srebrnastega listja in 
belega lubja.« Po drugi ga 
je zmotila velika železarna, 
ki jo je zgradil nek Francoz. 
»Nisem še videl tovarne, ki 
bi bila tako zoprna mojemu 
očesu. Trije ravni železni 
črni dimniki in več velikan-
skih železnih kotlov napra-
vlja sila žalosten vtis. Kaj si 
mora misliti Tolstoj, kadar se 
vozi mimo te tovarne, podob-
ne kakemu črnemu oddelku 
Dantejevega pekla, v katerem 
se mučijo nedolžne duše?« 
se je spraševal Bogumil Vo-
šnjak.

»Bliža se glad«
Ko je prispel v Jasno Polja-

no k nizkemu belemu eno-
nadstropnemu poslopju na 
tipični ruski »usadbi«, ki ni 
prav nič podobno graščinam 
pri nas, mu je sluga javil, da 
bo Tolstoj še uro delal, grofi-
nja pa da še ni vstala. Še ne-
kaj časa do srečanja je Bogu-
mil izkoristil za obisk vasi, v 
kateri so bile neenakomerno 
razporejene lesene »bajte« s 
slamnatimi strehami. Tam 
se je lahko prepričal o veli-
ki revščini, ki je vladala na 
podeželju: babuške so mu 
tožile, da žita skoraj ni več 
in da bo »glad«, da je težko 
živeti v Rusiji. Hkrati so ga 
seznanile, da Tolstoj ne dela 
več na polju kot prej, ko je 
bil »krepkejši«, a da vsak dan 

prihaja v vas, kjer se pogo-
varja z mužiki.

»Bradat upognjen starec 
hitrih korakov in sključene 
postave je nenadoma stal 
pred menoj. Belkasta dolga 
brada je obkrožala ta obraz, 
poln resnega človekoljubja, 
njegove poteze so bile pre-
proste, odražale so trpko mi-
lobo, polno krščanske potr-
pežljivosti. Govoril je mirno, 
nikdar se ni razvnel, le kadar 
je obstal, je gestikuliral s svo-
jimi velikimi rokami,« je prve 
vtise po srečanju s Tolstojem 
nanizal Bogumil Vošnjak.

Ko je Tolstoju povedal, da 
pripada narodu, ki ga neu-
smiljeno zatirajo mnogo sil-
nejši narodi in sosedje, mu 
je pisatelj odvrnil, da je po-
litična borba nepotrebna in 
škodljiva, ker odvrača člove-
ka od duševnega življenja in 
stremljenja za cilji, ki so sku-
pni vsemu človeštvu. »Jaz ne 
vprašam nikogar, kakšne na-
rodnosti je, meni je dovolj, da 
je človek. Narodi se ne smejo 
med seboj pobijati, nego si 
morajo biti bratje. Ljudje so 
verovali v darvinizem, ki ga 
smatram za premagano stali-
šče,« je še poudaril Tolstoj, ki 
je bil znan po zavzemanju za 
socialno in siceršnjo enakost 
med ljudmi.

Tolstoja je zanimalo, ka-
tero fakulteto obiskuje nje-
gov mladi  gost. Morda bi 
bilo bolje, da mu Bogomil 
Vošnjak tega ne bi povedal: 
»Siromak, koliko krivih nau-
kov so vam ›vbičili‹ v glavo. 
Mnogo časa preteče, preden 
se odlušči, kakor po kakšni 

Celjan pri Tolstoju v Jasni Poljani
Ob robu razstave o velikem ruskem pisatelju

Bogumil Vošnjak je kot politik in diplomat svoje življenje posvetil uresni-
čitvi ideje o zedinjenju južnih Slovanov v skupni državi, kar se je naposled 
tudi zgodilo po razpadu Avstro-Ogrske. Bil je med udeleženci podpisa Krf-
ske deklaracije, leto pozneje je ameriškemu predsedniku Wilsonu izročil 
memorandum o jugoslovanskem vprašanju. Med drugo svetovno vojno 
se je pridružil četniškemu gibanju Draže Mihajlovića, po vojni je emigriral 
v ZDA. Njegova politična vzornika sta bila oče Mihael in stric Josip.

Lev Nikolajevič Tolstoj se je rodil leta 1828 na družinskem posestvu Jasna Poljana v regiji Tula. Zgodaj sta mu umrla starša, zato sta zanj skr-
beli teti. Sprva je študiral orientalske jezike, potem pravo v Kazanu, a je študij opustil in se vrnil v Jasno Poljano, da bi se posvetil kmetovanju 
in upravljanju posestva. Leta 1854 je služil v krimski vojni v prvih bojnih linijah, o čemer je napisal delo Sevastopolske povesti. Leta 1869 je 
izšel njegov roman Vojna in mir, ki ga je pisal šest let, približno deset let kasneje še drugi najbolj slovit roma Ana Karenina. Umrl je leta 1910 
na železniški postaji Astapovo. V skladu s svojo zadnjo željo je pokopan na posestvu Jasna Poljana. Razstava o Tolstojem življenju in delu bo 
v Cankarjevem domu na ogled do 24. marca.

Zadnja pisateljeva fotografija: Lev Nikolajevič Tolstoj in žena Sofija Andrejevna na 48. obletnico poroke, 
25. septembra 1910.
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Prispevek o obisku Ce-
ljana Bogumila Vošnjaka 
pri Tolstoju v Jasni Poljani 
je nastal po naključju, ko 
sem si pred dnevi v Can-
karjevem domu v Ljubljani 
ogledal predstavo Vojna in 
mir (prav v teh dneh lah-
ko na nacionalni televiziji 
gledamo ekranizacijo tega 
monumentalega romana) 
ter razstavo Tolstoj – iska-
lec resnice.

Ogleda teh dogodkov sta 
bila pika na i mojega obiska 
Ljubljane (po dolgem času), 
kjer sem se srečal s svojima 
sošolcema s takratnega FSPN 
(danes Fakulteta za družbe 
vede - FDV), z Marjo, danes 
dopisnico Reutersa iz naše-
ga glavnega mesta, in Ivanom 
Vogričem, uslužbencem itali-
janskega veleposlaništva, ki 
sta po »faksu« na moje veliko 
presenečenje postala zakon-
ski par. Ivan Vogrič, ki ga, ker 
prihaja iz zamejske Nabreži-
ne (Aurisine), že trideset let, 

od študentskih časov, kličem 
Giovani, je bil po fakulteti še 
priden in je končal magisterij 
iz zgodovine na ljubljanski fi-
lozofski fakulteti.

Leta 2015 je izšla njego-
va knjiga Stoletje pred prvo 
svetovno vojno, res čas miru? 
Razlaga zgodovinske in poli-
tične okoliščine burnega ob-
dobja v Evropi prav v času, 
ko je živel Lev Nikolajevič 
Tolstoj. Ko sem bil na obi-
sku pri Giovaniju in Marji 
doma, je od nekod prinesel 
knjigo z naslovom Na raz-
svitu (staro več kot 110 let, 
leto izdaje 1906) in – vedoč 
za moje zanimanje za Rusijo 
– dejal: »Glej, od Vošnjaka, 
ki je napisal knjigo o svojem 
popotovanju po takratni Ru-
siji. Saj poznaš Vošnjaka?« 
»Enega poznam, ne vem, če 
misliva istega,« sem mu od-
vrnil. Pomislil sem na Josipa 
Vošnjaka, zdravnika, politika 
in poslanca v štajerskem de-
želnem in dunajskem držav-

nem zboru sredi 19. stoletja, 
in ne na Mihaela Vošnjaka, 
utemeljitelja hranilnic pri nas 
in človeka, čigar naglavni kip 
stoji pred Celjsko mestno hra-
nilnico. Še manj na njegovega 
sina Bogumila Vošnjaka, nek-
danjega dijaka I. gimnazije v 
Celju. Glede na to, da sem 
jo tudi sam obiskoval, mi to 
morda ni najbolj v čast.

Sicer pa odslej vem tudi za 
to, ker sem »zguglal« razisko-
valno nalogo z naslovom 99 
strokovnjakov – bivših dija-
kov I. gimnazije v Celju, ki 
so jo pod mentorstvom seda-
njega ravnatelja gimnazije dr. 
Antona Šepetavca pripravili 
Janja Jelen, Urška Mirnik in 
Metka Oprčkal, trije še novo-
dobnejši »prvogimnazijci« iz 
leta 2005. V njej so kot enega 
od strokovnjakov predstavili 
tudi Bogumila Vošnjaka, ki je 
takratno I. gimnazijo v Celju 
obiskoval do leta 1896, kon-
čal pa jo je v Novi Gorici.

Foto: MV Z Ivanom »Giovanijem« Vogričem pred italijanskim veleposlaništvom v Ljubljani

Zgodbe, ki jih pišejo naključja

nevarni bolezni, vsa ta stara 
koža. O državi in pravu ima-
te zagotovo čisto krive poj-
me,« mu jih je napel Tolstoj 
in sogovornika opomnil na 
svoje prepričanje, da je dr-
žava »organizirano nasilje«.

»Človek naj ne 
pije šampanjca, 
ko drugi stradajo«
Bogumil Vošnjak je vztra-

jal, da če ne bi bilo države, 
bi se ljudje ubijali med seboj, 
da bi nastala anarhija. Tol-
stoja je vprašal, kaj bi rekli 
njegovi mužiki v Jasni Po-
ljani, če bi izvedeli, da nad 
njimi ni niti zakonov niti 
»činovnikov«. Tolstoj se ni 
pustil zmesti študentu prava: 
»Kaj bi rekli? Prekrižali bi se 
in rekli slava bogu!«

Študent iz Celja mu ni 
ostal dolžan in je Tolstoju de-
jal, da je ruska vas nanj nare-
dila prav žalosten vtis. »Lev 
Nikolajevič, vi želite, da bi 
mi vsi živeli brez udobnosti, 
ki »oslajajo« življenje, kakor 
mužiki v ovčjem kožuhu?«

»Nikakor ne. Človek naj 
le ne pije šampanjca, kadar 
drugi stradajo,« je odvrnil 
Tolstoj, ki je gostu še pove-
dal, da ne razume slovenske 
jezikovne borbe v Avstriji. 
Bogumil Vošnjak mu je po-
jasnil, da » … se boj ne tiče 
samo jezika, ampak je tudi 
gospodarskega in kulturnega 
značaja«. »Nemci so tovar-
narji in uradniki, Slovenci 
pa delavci, pisarji in sluge,« 
je poudaril Vošnjak. »Sreča 
za vas, da vaši ljudje niso 

tovarnarji, kot delavci žive 
srečneje. Živeti je treba brez 
borbe, v miru. Bojeviti naci-
onalizem je velika nesreča,« 
je bil neomajen Tolstoj.

Študent iz Celja je slavne-
ga pisatelja še vprašal, kakšen 
nasvet daje Slovencem, ki se 
jim godi velika krivica. »Če se 
vam dozdeva, da se vam godi 
velika krivica, potem se rav-
najte po mojem načelu. Ne 
plačujte davkov, ne služite 
kot vojaki, ne udeležujte se 
političnega življenja, sploh 
ne upoštevajte več države!« 
je svetoval Tolstoj. Tako je v 
knjigi Na razsvitu (več o njej 
v rubriki Bukvarna) svoj po-
govor s slavnim pisateljem 
opisal Celjan, takratni štu-
dent prava Bogumil Vošnjak.

V nadaljevanju poglavja, ki 
govori o srečanju s Tolstojem, 
je Vošnjak nanizal še nekaj 
poglavitnih pisateljevih sve-
tovnonazorskih misli – zani-
mivo je bilo recimo Tolstoje-
vo razmišljanje o revoluciji. 
»Revolucija je postala nemo-
goča. Potem ko je narasla 
moč države, od leta 1848 do 
danes (do 1904), se nobena 
revolucija ni posrečila. Sto-
krat težje je danes uprizoriti 
kakšno vstajo kot nekdaj,« je 
Vošnjak zapisal razmišljanje 
Tolstoja, ki je bil nasprotnik 
vsakega krvavega upora proti 
državi, čeprav jo je sovražil 
iz dna svoje duše. V skladu 
z naukom, ki ga je Tolstoj 
zagovarjal, o pasivnem upi-
ranju zlu brez uporabe sile in 
dejavni ljubezni do vsega člo-
veštva, zaradi česar je postal 
vodilna moralna avtoriteta.

Potem je leta 1917 le »uspe-
la« oktobrska revolucija (le-
tos mineva sto let), sedem let 
po pisateljevi smrti, in je s 
svojimi posledicami kasneje 
privedla tudi do »enakosti« 
in socialistične države. V 
njej sta, kot je bil prepričan 
Tolstoj, volja in svoboda po-
sameznikov še bolj omejeni, 
država in »činovniki« še sil-
nejši.

ROBERT GORJANC
Foto: Digitalna 

knjižnica Slovenije

Družinska fotografija v Jasni Poljani iz leta 1892

Zadnji vpis v pisateljev dnevnik, 3. november 1910
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STROJI

PRODAM

MIKSER Inox za miksanje krmne hrane 
prodam. Telefon 041 999-910. p

STISKALNICO za grozdje, 100 l, koš ima 
letvice proti izpadanju jagod, lepa in 
vredna ogleda, prodam. Cena po do-
govoru. Telefon 041 981-076. 2440

KOSILNICO Tanaka Kawasaki, na laks, 
prodam. Telefon 031 276-086. 2443

HIŠO na lokaciji, Žalec, Ložnica 35 c, 
prodam. Telefon (03) 548-1865, po-
poldan. 2360

KUPIM

TRAKTOR Zetor, Imt, Ursus, Univerzal, Što-
re, Deutz ali Tomo Vinkovič, kupim. Le-
tnik in model nista pomembna. Kupim 
tudi ostalo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 031 562-809. p

POSEST

PRODAM

V LEPEM, mirnem predelu Celja ugodno 
prodamo dobro vzdrževano družinsko 
hišo. Cena po dogovoru. Telefon (03) 
548-5424, 031 585-889. 2373

HIŠO z zemljiščem, drvarnico in gospo-
darskim objektom, na lepi lokaciji v 
Lembergu, bližina gradu in Term Do-
brna, energetska izkaznica je izdelana, 
prodam. Telefon 031 849-750. 2470

ŠENTVID pri Grobelnem, novo naselje. 
Hišo, letnik 1985, 127 m² stanovanjske 
površine, obnovljeno, zemljišče 839 
m², velik vrt, primerno tudi za malo 
večjo družino, št. energetske izkaznice 
2014-61-100-8, prodam za 122.000 
EUR. Telefon 041 560-539. 2398

STANOVANJE

ODDAM

DVOSOBNO stanovanje, 70 m², v Škofji 
vasi, popolnoma obnovljeno, oddam 
ali prodam. Telefon 041 685-555.
 2465

DVOSOBNO, delno opremljeno stanovanje 
v Celju (Nova vas) oddam ali prodam. 
Telefon (03) 577-7094, po 20. uri.
 2461

OPREMLJENO stanovanje z balkonom, 72 
m², v pritličju, za dve osebi ali manjšo 
družino in sobo z lastnim vhodom, za 
eno osebo, oddam. Telefon 041 650-
737. 2471

KUPIM

STANOVANJE ali vikend v Celju oziroma 
okolici kupim za do 45.000 EUR. Tele-
fon 070 561-473. 2402

OPREMA

PRODAM

ŠTEDILNIK na trdo gorivo, lepo ohranjen, 
skoraj nov, prodam. Telefon 031 591-
992. 2449

ŽIVALI

PRODAM

PRAŠIČE, težke od 30 do 130 kg in od 240 
do 280 kg, prodam. Domača hrana, 
dostava. Telefon 031 524-147. 2322

NESNICE rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Perutninarstvo, Vzreja nesnic 
Tibaot, telefon (02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice rjave, bele, gra-
haste in črne barve, pred nesnostjo, 
prodamo, pripeljemo na dom. Telefon 
070 545-481. p

PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-
daljnjo rejo, težke od 30 do 300 kg, 
prodam. Možna dostava. Andrejeva 
kmetija iz Jazbin, telefon 031 509-
061. 2347

DVE breji kozi, ena z mlekom, prodam. 
Telefon 031 561-155. 2414

DVE telici, breji 5 mesecev, vajeni paše, 
prodam. Telefon 031 604-659. 2433

TELICO limuzin, 670 kg, kravo za zakol 
ali nadaljnjo rejo in polovico prašiča, 
prodam. Telefon 070 667-374. 2437

PRAŠIČE, od 130 do 200 kg, prodamo. 
Telefon 041 708-978, 031 569-287.
 2441

PUJSE, 35 kg in pekinške race prodam. 
Telefon 031 464-655. 2446

PONI kobilo, staro 9 let in žrebca, starega 
tri leta in pol, cena za oba 550 EUR, 
prodam. Telefon 031 464-655. 2446

PRAŠIČE, od 50 do 200 kg, možno tudi 
polovica, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon (03) 5774-097. 2447

DVA bikca simentalca, težka po 200 kg, 
prodam. Telefon 041 725-055. Š 82

KRAVO, staro dve leti in pol, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 547-769.
 Š 81

TELICO simentalko, težko 550 kg, za 970 
EUR in telico limuzin, težko 220 kg, 
prodam za 570 EUR. Telefon 031 461-
158. 2454

BIKCA, stara 2 meseca, čb in teličko, staro 
10 dni, čb, prodam. Telefon 031 840-
282. 2406

PRAŠIČE, težke od 20 do 80 kg, domače 
vzreje, prodam. Telefon 041 797-052.
 2461

NEMŠKO ovčarko, staro tri mesece, rodov-
niških staršev, prodam. Telefon 031 
646-273. 2462

DVA bikca simentalca prodam. Telefon 
041 910-466. 2468

TELICO simentalko, brejo v devetem me-
secu, prodam. Telefon 070 445-858.
 2467

TELIČKO ls lim, težko 240 kg in prašiča, 
težkega 170 kg, prodam. Telefon 031 
559-820. 2466

BREJO telico simentalko prodam. Telefon 
070 259-170. 2475

BREJO telico simentalko in telico pasme 
limuzin, težko približno 500 kg, obe 
pašni, prodam. Telefon 031 832-361.
 2473

PRAŠIČE, od 30 do 250 kg in izločene 
svinje, domača hrana in dostava, pro-
damo. Zbiramo tudi naročila za koline. 
Telefon 031 311-476. p

KUPIM

DEBELE, suhe, krave in telice kupujem. 
Plačilo takoj + davek. Telefon 041 653-
286. Š 55

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

RDEČE vino žlahtnih sort, 250 litrov, cena 
1 EUR/liter, prodam. Telefon 040 796-
388. 2434

KRMNI krompir, koruzo in slamo v okro-
glih balah prodam. Telefon 041 663-
137, Peter. 2448

KORUZO v zrnju, suho, prodam. Telefon 
041 759-681. Š 83

MOKO bele koruze, belo vino in vinsko 
žganje prodam. Telefon 070 494-950, 
070 612-705. 2452

DOMAČI česen prodamo. Cena pa dogovo-
ru. Telefon 031 384-429. 2453

500 kg rumene kolerabe, okolica Šmarja, 
prodam. Telefon 070 414-985. 2462

RDEČE vino, jabolčnik in jabolčni kis ugo-
dno prodam. Telefon 031 318-430.
 2463

SENO, letošnje, kocka 2 EUR, lanska 1,25 
EUR, prodam. Telefon 051 228-922.
 2469

OSTALO

PRODAM

BRZOPARILNIKE (alfe) prodam. Telefon 
030 929-205. 1821

INVALIDSKI električni skuter voziček, moč-
nejši, primeren za starejše, v garanciji, 
ugodno prodam, lahko dostavim. Tele-
fon 041 517-900. p

ZIMSKE gume Eskimo S 3, 185/160 R 
14, profi l 6 mm, odlično ohranjene, 
prodam. Telefon 070 419-686. 

REGISTRIRANO prikolico Brako prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 051 393-
461. 2460

DOMAČO repo, kolerabo in petnajst rac 
tekačic prodam. Telefon 031 756-783.
 2439

KAMINSKO peč Smederevo, 9 Kw, rabljeno 
eno kurilno sezono in dva dimniška 
grelca, prodam. Telefon 031 276-086.
 2443

KUPIM

KURILNO olje, tudi iz zemeljske cisterne, 
kupim in izčrpam. Telefon 051 491-
386. 2474
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Snežni plazovi, smrtna 
nevarnost v gorah
Tečaj na Golteh prinesel znanje, ki lahko reši življenje ponesrečenega

Celjska postaja Gorske 
reševalne zveze Slovenije 
je minuli konec tedna na 
Golteh organizirala tečaj 
varstva pred snežnimi 
plazovi. Udeležilo se ga 
je več kot trideset gorskih 
reševalcev in planincev z 
našega območja. Na tečaju 
so sodelujoči spoznavali 
pravilno ravnanje ob ne-
varnosti snežnih plazov, 
ustrezno uporabo zaščitne 
opreme, osnove iskanja 
zasutih s pomočjo plazov-
nih žoln in ustrezno ukre-
panje v primeru nesreče 
v snežnem plazu. Ko se v 
takšnih snežnih razmerah 
zgodi nesreča in nekoga 
zasuje plaz, je znanje ti-
sto, ki ponesrečencu reši 
življenje.

Vsa alpinistična dejanja, 
še posebej v tem letnem 
času, zahtevajo višjo raven 
znanja, psihofizične pripra-
vljenosti in ustrezno opre-
mo. Osnovni priporočili za 
odhod v gore sta predvsem 
dobra pripravljenost in po-
znavanje ture. Pozimi je 
treba upoštevati predvsem 
nevarnost snežnih plazov 
na severozahodnih in se-
vernih do severovzhodnih 
pobočjih naših gora. Zato si 
morajo ljudje v tem času, če 

Gorski reševalci to vedo, ne pa tudi vsi planinci. In sicer kako pravilno uporabljati lavinsko žolno. To je 
sprejemno-oddajna naprava, ki v normalnih pogojih služi kot oddajnik – vir elektromagnetnih valov dolo-
čene frekvence – in s tem določa položaj tistega, ki jo ima pri sebi. V primeru potrebe lahko to napravo 
s preklopom spremenijo v sprejemnik in z njim iščejo zasutega s podobno napravo. Zato je bilo v tečaju 
osnovno predavanje o tem, kako to napravo ustrezno uporabiti.

Prva inštruktorica v Gorski reševalni zvezi Slovenije Marjeta Breznik je 
takole v soboto pokazala, kako v gorah v snežnih razmerah preverimo 
stabilnost snežne odeje.

Način iskanja s snežnim plazom zasutega planinca. Reševalci s pomočjo 
sond pregledujejo teren oziroma mikrolokacijo zasutega. Za njimi čaka 
vodnik lavinskega psa, ki je pripravljen na natančen pregled terena, če 
reševalci s sondami zaznajo, da bi lahko bil poškodovani pod snegom.

Če kateri od reševalcev s sondo zazna pod snegom trdo podla-
go, gre lahko za poškodovanca ali za njegovo opremo. Takrat 
vodnik lavinskega psa začne izkopavati sneg na tem delu.

Ponazoritev osnovne napake v gorah, zaradi katere se zgodi največ 
tragedij. Neznanje pri hoji z derezami in neznanje pri uporabi cepina za 
zaustavljanje pri zdrsu sta namreč najpogostejša vzroka za nesreče.

se odpravljajo v visokogor-
je, izbrati nižje ture, kjer te 
nevarnosti ni.

»Vremenske razmere v 
zadnjem času so bile ta-
kšne, da je v visokogor-
ju še vedno veliko snega, 
zato sta še vedno potrebna 
previdnost in dobro pozna-
vanje vseh osnov varnega 
odhoda v gore. Predvsem 
je s seboj vedno treba imeti 
lavinski trojček, torej lavin-
sko žolno, sondo in lopato,« 
pravi gorski reševalec Rok 
Dečman iz celjske postaje 
Gorske reševalne službe.

Hoja po brezpotjih je še 
posebej nevarna, še vedno 
pa je dobra izbira gorski 
vodnik. Pozimi morajo 
ljubitelji gora znati hoditi 
z derezami in uporabljati 
cepin tudi za zaustavljanje 
pri zdrsu. In ravno pri tem 
ljudje storijo največ napak. 
Zato so na sobotnem teča-
ju na Golteh organizatorji 
dali poudarek ravno temu. 
Še vedno gorski reševalci 
priporočajo včlanitev v al-
pinistične šole, kjer člani 
pridobijo ogromno znanja, 
ki lahko v slabih razmerah 
ali trenutkih nesreče tudi 
reši življenje.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: Rok Dečman 

GRS Celje

Lavinski psi so izurjeni, da pod snegom najdejo ponesrečenca.

Reševalci ali planinci morajo znati v primeru pomoči ob nesreči zaradi snežnega plazu pravilno odstranjevati 
sneg tako, da s tem ponesrečenca ne poškodujejo. Zato so lopate v ustrezni opremi pri odhodu v gore ključne.
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Tridnevni praznik pod Rajhovko
Na Ljubnem tekma svetovnega pokala v ženskih smučar-
skih skokih – Trojna zmaga nemških skakalk, najboljša 
Slovenka peta

Konec tedna sta imeni 
Ljubnega in Slovenije od-
mevali po vsem svetu, od 
Kanade in ZDA do Kitajske 
in Japonske. Tekmo svetov-
nega pokala v ženskih smu-
čarskih skokih so si lahko 
ogledali številni televizij-
ski gledalci na različnih 
poldnevnikih. Če Slovenci 
izstopamo po tem, da ob 
praznikih pozabljamo izo-
bešati svojo zastavo, je bilo 
na Ljubnem popolnoma 
drugače.

V skakalnem centru pod 
Rajhovko je vihrala množica 
slovenskih zastav. Med navi-
jači je nastalo še posebej ve-
liko veselje, ko so svoje delo 
opravljale domače skakalke. 
Niti ptujski kurenti jih niso 
pozabili spodbujati. Tekma 
svetovnega pokala na Ljub-
nem je tako bolj spominjala 
na tridnevno praznovanje 
kot na tekmovanje na najvišji 
ravni. »Dajmo, Ema!« je pisa-
lo na enem od transparentov, 
ki so jih nosili navijači. »Daj-
mo, vražje Slovenke – Briša-
ni smo z vami,« je pisalo na 
drugem. Svoj transparent je 

Nesrečne 
Norvežanke

Pred začetkom ljubenske 
tekme svetovnega pokala 
so imele smolo norveške 
skakalke. Let norveške re-
prezentance iz Amsterda-
ma na Brnik je bil prvi dan 
odpovedan. Ko je naslednji 
dan na Brnik vendarle pri-
spela, so nesrečne skakal-
ke ugotovile, da je letalska 
družba pozabila pripeljati 
njihove smuči. Po tem za-
pletu so se vse reprezen-
tance strinjale, da lahko 
organizator kvalifikacije s 
petka prestavi na soboto.

med drugim nosil tudi »Špe-
la poletela fan club«  …

Najboljše vzdušje
Pred letom se je na ljuben-

ski tekmi na najvišjo stopni-
co povzpela Slovenka Maja 
Vtič, ki je bila letos enajsta. 
Tam seveda ne morejo vedno 
stati le slovenske skakalke. 
Letos je slovenskim navija-
čem veliko veselje pripravila 
rosno mlada Ema Klinec iz 
družine smučarskih skakal-
cev. Osemnajstletna Klin-
čeva je na Ljubnem letos 
razveselila s petim mestom, 
najvišjim med Slovenkami. 
»V nedeljo nisem pričakova-
la, da se bo pojavilo še en-
krat toliko navijačev, kot jih 
je bilo v soboto. To mi je dalo 
še dodaten zagon. Vzdušje 
je fenomenalno,« ni skrivala 
zadovoljstva Klinčeva.

Letos so se na zmagovalne 
stopnice Ljubnega povzpele 
kar tri Nemke, na najvišjo 
Katharina Althaus. Najvišje 
odličje sta ji podelila evrop-
ska komisarka Violeta Bulc 
in ljubenski župan Franjo 
Naraločnik. Med letos zma-

govitimi Nemkami je bila po-
sebej vesela Svenja Wirth. 
»Zelo sem zadovoljna, na 
zmagovalnih stopnicah sem 
prvič. Še nikoli prej nisem 
bila,« se je med razigranimi 
gledalci veselila Wirthova. 
»Na Ljubnem je vedno naj-
boljše vzdušje. Zelo veliko 
navijačev je, zabavno je,« je 
pohvalila občinstvo.

Pohvale Ljubencem
»Izredno smo zadovoljni, 

vse je šlo po načrtih. Število 
obiskovalcev je seveda nad 
vsemi našimi pričakovanji,« 
je bil pod Rajhovko zadovo-
ljen predsednik organizacij-
skega komiteja na Ljubnem 
Rajko Pintar. Ljubenci so 
zaradi letošnjih ugodnih 
vremenskih razmer skakal-
nico pripravili že pred me-
secem. »To se nam je zelo 
obrestovalo. Pred začetkom 
tekmovanja je bilo veliko 
manj nemira, saj snega ni 
bilo treba dovažati,« je pove-
dal Pintar. »Nova pridobitev, 
ledena keramična smučina, 
delo na zaletu zelo olajša,« je 
še poudaril. Med pripravami 

Ema Klinec, ki je bila na Ljubnem letos med Slovenkami najboljša.

»Vsi vemo, da je to velika 
priložnost, ki jo moramo 
izkoristiti. To je tudi prilo-
žnost, da bodo mladi osta-
jali v domačih krajih. Tudi 
na turističnem področju pri-
naša to velike možnosti,« je 
menil predsednik organiza-
cijskega komiteja, ki je sicer 
ravnatelj ljubenske osnovne 
šole in občinski svetnik. Le-
tos spomladi naj bi bilo na 
skakalnici poskrbljeno še za 
plastično maso, kar pomeni, 
da bodo treningi in tekme 
mogoči celo leto.

Nad tekmo svetovnega 
pokala je bil navdušen tudi 
ljubenski župan Franjo Na-
raločnik. »Imamo vse potr-
ditve – tako strokovnih služb 
pri Fisu, zadovoljnih gledalcev 
ter predvsem trenerjev in nji-
hovih tekmovalk – da gre za 
prvovrsten dogodek svetov-
nega pokala za dekleta,« se je 
veselil župan. Na čelu nalož-
be za preplastitev doskočišča 
s plastično maso je občina. V 
okviru naložbe, vredne pri-
bližno tristo tisoč evrov, bodo 
položene posebne mreže, 
ki bodo preprečile polzenje 
snega po doskočišču. Občina 
trenutno pripravlja javni raz-
pis, ki naj bi bil objavljen sredi 
prihodnjega meseca.

BRANE JERANKO
Foto: GrupA

in med tekmo je pomagalo 
približno dvesto petdeset 
prostovoljcev. Prevladovali 
so seveda Ljubenci, iz skoraj 

vsake hiše se je znašel kdo 
med prostovoljci. Po tekmi je 
sledil seveda še najtežji del, 
pospravljanje prizorišča.
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Ob bolečini v hrbtenici ali v katerem 
drugem sklepu (kolk, koleno) 
ljudje ponavadi najprej posežejo po 
protibolečinskih tabletah. Te morda za 
kratek čas res preženejo bolečino, toda 
če jih jemljemo nekaj časa, se pojavijo 
stranski učinki. Večini starostnikov 
se zdi lažje zaužiti tableto in tvegati 
posledice, kot telovaditi brez stranskih 
učinkov. Človek, ki redno in pravilno 
telovadi, potrebuje manj zdravil, je 
bolj socialno vključen, predvsem pa 
je bolj samostojen in ima posledično 
višjo kakovost življenja.

Vadba starejšim 
podaljšuje življenje

Tokrat predstavljamo nekaj strokovnih nasvetov, ki so še 
posebej dobrodošli za starejše. V Gibalno terapevtskem cen-
tru Kinesis poudarjajo delo z manjšimi skupinami do 6 oseb.

Vadbe vodi Maruša Dov-
nik, magistrica kineziologi-
je, ki poskrbi, da tudi, če gre 

za skupinsko aktivnost, je 
vadba še vedno prilagojena 
posamezniku in njegovim 

sposobnostim. Vadbe se ne-
prestano spreminjajo glede 
na zdravstveno stanje ude-
ležencev in ciljev, ki so si jih 
zastavili. Ker gre za manjše 
skupine, se s tem doseže 
večjo povezanost med va-
dečimi in vaditeljem pa tudi 
boljše počutje, zaradi katere-
ga udeleženci vadbo še raje 

obiskujejo in s tem vadijo še 
bolj učinkovito.

Delo v velikih skupinah za-
radi nadzora posameznika in 
njegove izvedbe vaj pri starej-
ših ni priporočljivo. »Primerno 
je, da je v skupini največ šest 
oseb, saj je s tem zagotovljen 
optimalen nadzor nad kakovo-
stjo izvedbe,« pravi Dovnikova.

»V našem centru trajajo vadbe za starejše šestdeset minut. Od tega je pet do petnajst minut namenjenih 
ogrevanju telesa. V tem času se poviša telesna temperatura, poveča se prožnost tkiv, zaradi česar se manjša 
možnost poškodb. Nato sledi glavni del, ki je sestavljen iz aerobnih aktivnosti ali treningov za moč. Prav tako 
ne smemo zanemariti elementov ravnotežja in koordinacije, ki pripomorejo k manjšanju možnosti za padec. 
Zaključni del vadbene enote je namenjen ohlajanju telesa in vajam za razvoj gibljivosti.«

Kineziologija je znanstvena veda o gibanju človeškega telesa. Kineziolog je strokovnjak, ki načrtuje in izvaja telesno vadbo za izboljšanje ali zmanjšanje 
bolezenskih stanj, povezanih z nedejavnim življenjskim slogom, pri kroničnih nenalezljivih boleznih (visok krvni tlak, diabetes, debelost, osteoporoza, rak in nevrodegenerativne 
bolezni) in po poškodbah gibal, ko je rehabilitacija pri fi zioterapevtu končana. Kineziolog deluje s skupinami s promocijo zdravja, kjer ljudi motivira za aktivno preživljanje 
prostega časa in pravilno, zdravo predvsem pa uravnoteženo prehrano. Deluje tudi na področju rekreacije in vrhunskega športa.

Kaj storimo,
če nas zaboli
v hrbtu?

»Pri bolnikih z akutno, ne prehudo bo-
lečino v križu, ki traja do štirinajst dni, 
je odsvetovano kakršnokoli zdravljenje, 
saj bolečine izzvenijo same od sebe v 
devetdesetih odstotkih. Ko je prisotna 
bolečina, je priporočljivo mirovanje, 
vendar ne dlje kot 48 ur, kombinira se z 
jemanjem nesteroidnih antirevmatikov. 
V tem času mora biti hrbtenica popol-
noma razbremenjena. Kljub bolečinam 
bolnikom v tem obdobju svetujem, naj 
večkrat dnevno vstanejo in se spreho-
dijo. Priporočljiva je tudi krioterapija 
(hlajenje z ledom), saj zmanjšuje vne-
tje, bolečino in oteklino. Prav tako se 
lahko bolniki poslužujejo masaž, ki 
rehabilitacijo še pospešijo, kineziota-
pinga za sproščanje mišične napetosti, 
izboljšanje limfne drenaže in krvnega 
obtoka ter elektroterapije. Ko bolečina 
vsaj minimalno popusti, so na vrsti vaje 
za krepitev in raztezanje, ki jih izvajamo 
v našem centru.«

»Najučinkovitejši pristop k 
zdravemu staranju so redni, 

pravilni treningi moči v 
kombinaciji z aerobnimi 
treningi, treningi gibljivosti

in ravnotežja.«

NASVET TEDNIKOVEGA ZDRAVNIKA

Step je pripomoček, ki omogoča izbolj-
šanje funkcionalnih sposobnosti srč-

no-žilnega in dihalnega sistema. 
Med vadbo z njim krepimo vse 
večje mišične skupine, s čimer 
oblikujemo telo in vzdržujemo 
telesno kondicijo. Dovnikova ga 
pri starejših redno uporablja kot 

pripomoček pri ogrevanju.

Eden najpomembnejših pripomočkov 
za razvoj mišične moči so uteži. 

Pomembno je, da starejši vadijo pod 
strokovnim vodstvom, saj se le tako 

lahko naučijo pravilnih položajev, 
izvedbe, tehnike dihanja in primernih 

vaj za svoje zdravstveno stanje.

Elastični trakovi nudijo upor v 
obe smeri vadbe, zato je vadba 
še bolj učinkovita. Namenjeni 
so za razvijanje mišične moči 
in gibljivosti celega telesa.

›Valjčkanje‹ je tehnika samomasa-
že, ki zmanjšuje togost mehkih 

tkiv. Uporablja se kot preventiva 
pred poškodbami, za sprostitev 

napetosti v mišicah in povečanje 
obsega giba, za vzpostavitev mi-

šičnega ravnovesja in kot hitrejša 
regeneracija po končani telesni 

aktivnosti.

Pilates žoge (na sliki modra) se uporabljajo 
za krepitev mišic pri skupinskih vadbah 
ali rehabilitacijskih programih. So 
tudi koristen pripomoček za raz-
bremenitev in sprostitev zate-
gnjenih mišic.

Naj bo prilagojena posamezniku
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Priprava nadeva

Vlečeno testo

KULINARIKA

EVINA
KUH'NA

Priprava nadevaPriprava nadeva

EVINA
KUH'NAGoveja »župca« in govedina

Če vprašate mojo babico, ni pravega 
nedeljskega kosila brez goveje »žup-
ce«. To tradicijo, ki je v slovenskih go-

spodinjstvih zelo pogosta, se trudim 
nadaljevati tudi sama. A ob vsakem 
kuhanju se sprašujem, kaj naj storim 

z govedino.
Nisem ljubiteljica govedine, ki jo 

uporabim pri kuhanju juhe. Nekaj časa 
sem že razmišljala, kako bi jo lahko na-
jizvirneje porabila, ko mi je sodelavec 

predlagal zvitke iz vlečenega testa.
Minulo nedeljo sem tako hitro pograbila 

priložnost in preizkusila recept, ki sem ga 
seveda nekoliko prilagodila svojemu okusu. 

Pripravila sem ga v dveh izvedbah, prigrizek 
pa sem s kozarcem rdečega vina ponudila po-
poldanskim obiskom. Ker niso izpraznili le 

kozarcev, temveč tudi krožnike, sklepam, da 
je moj podvig uspel. Če ste se torej tudi vi 

naveličali kuhane govedine in bi iz nje želeli 
ustvariti manjši prigrizek za goste, berite dalje.

Sprehod med trgovskimi policami

Več testa in manj nadeva?

Peka in postrežba

Lagala bi, če bi napisala, da sem tokrat morala iti v trgovino. 
Sestavni del recepta je govedina, uporabljena za kuhanje juhe. 
Uporabila sem tudi peteršilj, jajca, česen in vlečeno testo. Na-
knadno sem se odločila in pri pripravi uporabila tudi sezam. K jedi 
sem postregla tudi hren s kislo smetano in za dekoracijo dodala 
še malo sladke paprike.

Govedino sem obrala s kosti 
in jo na drobno zmlela. Mesu 
sem dodala še na drobno sese-
kljan peteršilj in česen. Vsakič, ko 
bom jed pripravljala, bom količino 
peteršilja in česna prilagodila koli-
čini govedine.
Mesu sem dodala dve jajci, da je 
zmes postala »pacasta«. Glede na to, 
koliko imamo mesa, uporabimo tudi 
jajc, v mislih imejmo le, da mora biti 
zmes takšna, da jo lahko razmažemo.

Namig: zmes naj bo po strukturi podobna pašteti, 
torej takšna, da jo je mogoče razmazati.

Namig: soli nisem uporabila, saj sem verjela, da 
je meso slano, kot je bila slana juha. Na koncu so 
bili moji zavitki premalo slani, zato predlagam, da 
nadev dodatno posolite.

Poklon vsem, ki se priprave vlečenega testa lotijo sami.
Sama sem testo kupila, nato sem list raztegnila in po celotni površini razmazala nadev.

Vlečeno testo, premazano z nadevom, sem 
enostavno zvila. Upoštevala sem nasvet, da 
premer zavitka ni bil večji od štirih centimetrov.

Namig: če se testo ob koncu zvijanja ne zalepi, če torej ne nastane lep zvitek, 
si vedno lahko pomagamo z jajčnim beljakom, ki zvitek zalepi.

Ker nisem bila prepričana, kako na debelo naj nanesem nadev, 
sem drugi zvitek naredila nekoliko drugače in tako primerjala 
oba okusa.
Za drugi zvitek sem testo najprej prepognila in tako dobila dvojno 
plast testa ter manjšo površino za nadev. Da se je prepognjeno 
testo sprijelo, sem si pomagala z beljakom. Tako sem želela 
ugoditi tudi tistim, ki niso posebni ljubitelji govedine, a jim zmeren 
okus ustreza.

Zavitka sem pred peko še rahlo premazala z jajčnim beljakom in ju 
posipala s sezamom. Pri tem lahko eksperimentiramo z različnimi 
posipi. Pekla sem 20 minut na 220 stopinj Celzija.
Rahlo ohlajena zavitka sem razrezala na kolobarje, jih zložila na 
krožnik in v sredino dodala mešanico hrena ter kisle smetane. Da 
je bil krožnik še bolj prijazen za oči, sem čez hren posipala tudi 
malo nepekoče rdeče sladke paprike v prahu. Gostom sem ob 
jedi ponudila kozarec rdečega vina.

OCENA
Priprava:

hitra in enostavna, a meso 
mora biti fi no zmleto

Okus:

dober prigrizek za brbončice 
in oči, super kombinacija z 

rdečim vinom
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V akciji Naj maturantka in naj maturant se bodo ta mesec 
predstavili kandidati naslednjih šol:

12. Kaja
Jazbec

2. ŽPTI, ŠCŠ

13. Benjamin
Lenič

3. M, ŠCŠ

14. Teja
Vodeb

3. SP, ŠCŠ

15. Gašper
Kuhar

4. KT,  ŠCŠ

17. Uroš
Podbregar
4. A, SŠGT

18. Anita
Kunej

4. A, SŠGT

20. Primož
Drevenšek
4. B, SŠGT

11. Andrej
Ropas

2. ŽPTI, ŠCŠ

21. Jernej
Zilli

4. C, SŠGT

22. Rebeka
Pavlović

4. C, SŠGT

23. Aljaž
Klepej

4. Č, SŠGT

24. Lucija
Lapornik
4. Č, SŠGT

4. Anja
Knez 

3. CV, SŠHVU

20. Primož Drevenšek

1. Miha
Drolc

3. CV, SŠHVU

17. Uroš Podbregar

5. Barbara
Golob 

4. AT, SŠHVU

21. Jernej Zili

2. Mojca 
Slemenšek
3. CV, SŠHVU

18. Anita Kunej

6. Nejc
Kelner

4. AT, SŠHVU

3. Tadej
Zidar

 3. CV, SŠHVU 

19. Ava Perkič

7. Jan
Krašovec 

4. HT, SŠHVU

8. Janja
Moličnik 

4. HT, SŠHVU

10. Marjana
Oštir 

5. DHT, SŠHVU

9. Gregor
Lah 

5. DHT, SŠHVU

19. Ava
Perkič

4. B, SŠGT

28. Miha
Klanjšek
4. A, EŠC

25. Tadeja
Korun 

3. E, SŠGT

26. Kristjan
Kolman

2. F, SŠGT

27. Nina
Cvikl

4. A, EŠC

30. Rika
Pajk

4. B, EŠC

29. Matija
Šporer
4 B, EŠC

31. Rok
Hribernik
4. E, EŠC

32. Jasmina
Banovšek
4. E, EŠC

SREDNJE ŠOLE ZA HORTIKULTURO IN VIZUALNE UMETNOSTI CELJE (SŠHVU)
ŠOLSKEGA CENTRA ŠENTJUR (ŠCŠ)
SREDNJE ŠOLE ZA GOSTINSTVO IN TURIZEM CELJE (SŠGT)
EKONOMSKE ŠOLE CELJE (EŠC)

16. Jožica
Ovčar

4. KT, ŠCŠ
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KUPON

Podatki o osebi, ki je glasovala:

ime in priimek 

naslov

telefon

e-pošta 

Ste naročnik Novega tednika?

Glasujem ZA
naj maturanta /naj maturantko

ime in priimek: 

�

DA / NE

pod zaporedno številko: 

NAJ MATURANTKA
IN NAJ MATURANT2017

21. Jernej Zilli 22. Rebeka Pavlovič

Glasujte 
za svojega 
Glasujte 
za svojega 
Glasujte 
kandidata!

Bralci lahko v vsaki številki glasuje-
te za »svojega« kandidata, ki je pred-
stavljen s portretno fotografi jo, v eni 
od izdaj časopisa pa bo tudi na večji 
fotografi ji v maturantski opravi (glede 

na objavljeni vrstni red kandidatov). 
Tisti maturant in tista maturantka, ki 
bosta do konca meseca zbrala največ 
glasov, se bosta uvrstila v fi nalni maj-
ski krog tekmovanja. 

Februarja objavljamo prvi krog kan-
didatov, marca in aprila še naslednja 
dva. Vsak mesec bosta znana dva fi -
nalista. Vseh šest se bo v končnem 
obračunu pomerilo maja.

Razrednik ali učiteljski zbor lahko izbranemu kandidatu (le enemu!) iz posameznega maturantskega razreda dodelita dodatnih 
sto točk za njegovo učno in delovno uspešnost. Svojo odločitev nam morata sporočiti na elektronski naslov tednik@nt-rc.si.

V akciji Naj maturantka in naj maturant boste bralci letos že šestič izbirali dekle in fanta, ki bosta 
prejela laskavi naziv in ob tem tudi lepo nagrado. Tri mesece bo trajal izbor med kandidati iz različnih 
srednjih šol s Celjskega za uvrstitev v majski fi nale. Zmagovalca fi nalnega dela se bosta za privlačni 
nagradi – skuter in pametni telefon – pomerila v začetku junija.  

Pravila glasovanja in sodelovanja v akciji
Na enem kuponu lahko glasujete za enega naj maturanta
ali za eno naj maturantko. 
Pri glasovanju bomo upoštevali le originalne pravilno izpolnjene 
kupone, ki nam jih boste poslali po pošti ali prinesli osebno. 

Sto točk učiteljev

NAGRADE

Udeleženec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje 
posredovanih podatkov v skladu z Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

Letos se bo sodelovanje v 
akciji še posebej izplačalo, 

saj bosta glavni nagradi res 
privlačni, to sta skuter 
Suzuki in pametni 

telefon iPhone!

Vsak mesec bomo med pošiljatelji kuponov izžrebali srečnega nagrajenca, ki bo dobil hišno nagrado.

Za februarske kandidate lahko 
glasujete do vključno
torka, 28. februarja.

Zmagovalca februarskega kroga 
glasovanja bomo objavili 2. marca.Foto: Nataša Müller, oblikovanje Andreja BaljaFoto: Nataša Müller, oblikovanje Andreja Balja

23. Aljaž Klepej 24. Lucija Lapornik
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Knjiga Bogumila Vošnjaka o njego-
vem popotovanju po Rusiji leta 1904, 
je zelo aktualno branje tudi za da-
našnji čas, čeprav je od njenega 
izida minilo že več kot stoletje. 
Letos, ko svet obeležuje sto-
letnico oktobrske revolucije 
(ironično, bolj zahodni, ka-
pitalistični svet kot nekda-
nji vzhodni, socialistični, 
kjer je z lupo težko najti 
kakšen dogodek, ki bi 
bil temu posvečen), 
branje tega dela ponuja 
dober vpogled v družbe-
ne razmere, ki so najprej prive-
dle do prve ruske revolucije leta 1905 in 
kasneje še do revolucije leta 1917.

Svoje popotovanje po Rusiji je avtor strnil v 
obsežno potopisno-esejistično delo. V njem po 
eni strani niza vtise in doživetja ob srečevanju 
z rusko pokrajino, mesti, vasjo, ljudmi različnih 
slojev, od kmetov do intelektualcev, po drugi 
podrobno analizira politično in družbenoeko-
nomsko stvarnost tedanje carske Rusije. Zanjo 
so značilni despotizem, velika družbena razslo-
jenost, slabe življenjske razmere na podeželju, 
tlačenje kritičnih izobražencev, socialne in po-
litične napetosti med vladajočim plemstvom in 
uradništvom ter delavci in kmeti.

Avtor spretno prehaja iz enega v drug žanr: 
iz natančnega opisovanja ruske pokrajine po-
deželja in na primer največjih mest, Moskve 
in Sankt Peterburga, izpelje analizo položaja 

ZGODBE IZ DOMOZNANSKE KAMRE Rubriko pripravlja
Osrednja knjižnica Celje

www.kamra.si

Zbirka kipov 
šmarske Kalvarije v 
muzeju baroka (6)

ALBUM S CELJSKEGA

Na skalovju klečeči sv. Peter krčevito 
obžaluje, da je Jezusa trikrat zatajil. Na 
to spominja petelin, ki je trikrat zapel, kot 
mu je napovedal Jezus.

Osma kapela: Jezusa bičajo
Poslikava na stenah kaže Heroda, Jezusa, 

ki ga slačita rablja, Jezusovo zasmehovanje, 
rablja, ki plete trnjevo krono, in Pilatovo ženo 
Prokulo, ki naroča slugi sporočilo za moža. Bi-
čanje je predstavljeno v kiparski skupini. Jezus 
je privezan ob steber, štirje rablji ga groteskno 
bičajo in vlečejo za lase.

Na oboku je predstavljen Job, starozavezna 
prispodoba Jezusovega trpljenja. Poleg so latin-
ski izreki, s katerimi je Job tožil o svojih tego-

bah. Izreki so tudi ilustrirani (Goljat in David, 
Bazilisk in deček z ogledalom, ranjen jelen v 
gozdu in volkovi, ki trgajo ovco), te podobe pa 
napovedujejo Jezusovo trpljenje. Na strešnem 
stolpiču so upodobljeni sv. Jožef, sv. Janez Kr-
stnik in zmagoslavna Marija.

Deveta kapela: Jezus v verigah
V kapeli stoji kip bičanega Jezusa, ki je kopija 

milostne podobe iz Wieskirche na Bavarskem. 
Jezus stoji ob nizkem stebru, na katerega je 
pripet z verigami.

Pripravila MATEJA ŽAGAR,
Knjižnica Šmarje pri Jelšah, 

Domoznanski oddelek
Foto: Nataša Mueller

Sedma kapela: Žalovanje sv. Petra

Celjski radijci v 
osemdesetih

Bogumil Vošnjak: Na razsvitu

Viri:
Mihael Napotnik: Križev pot ob bregu 

sv. Roka v Šmarju pri Jelšah, v Maribo-
ru 1913. Ivan K. Vreže: Šmarje pri Jelšah, 
Šmarje 1923. Sergej Vrišer: Sv. Rok nad 
Šmarjem pri Jelšah, Maribor 1971. Muzej 
baroka Šmarje pri Jelšah, Šmarje pri Jelšah 
2015.

7. kapela: Kip sv. Petra v muzeju

8. kapela: Jezus iz osme 
kapele v muzeju

9. kapela: Jezus v verigah

Sedi: tonski tehnik Sašo Matelič. Stojijo od leve proti desni: tonski tehnik Bojan Pišek, tonski tehnik 
Mitja Tatarevič, novinarka – še študentka Nataša Gerkeš, producent Franček Pungerčič, odgovorni 
urednik Radia Celje Mitja Umnik.

Radio Celje je bil v osemdesetih letih 
prejšnjega stoletja pomemben spremlje-
valec marsikaterega prebivalca na Celj-
skem.

Na razstavi dekade80@Celje 1980–1989 
v Zgodovinskem arhivu Celje je na ogled 
postavljena tudi fotografi ja, ki prikazuje 
utrinek iz studia Radia Celje v drugi polovi-
ci osemdesetih let. Zanimivo je videti, kako 
je opremljen, saj je s fotografi je razvidno, 
da se je glasba vrtela še z vinilnih plošč, 
na studijskih trakovih pa so bili posneti 
tonski prispevki novinark in novinarjev. 
Radio Celje in Novi tednik sta delovala na 
Trgu V. kongresa v središču Celja, kjer do-
mujeta še danes, le da se ulica zdaj imenuje 
Prešernova. Regionalna medijska hiša Novi 

tednik in Radio Celje je bila v sedemdese-
tih, osemdesetih in tudi še v devetdesetih 
letih kovnica nekaj odličnih novinarskih 
in napovedovalskih kadrov, ki so znanje 
nato nadgrajevali v nacionalnih medijih 
in dosegli vidno prepoznavnost. Sicer pa 
sta bila Novi tednik in Radio Celje verodo-
stojna beležnika časa in dogodkov v regiji 
ter za marsikoga zvesta spremljevalca in 
prinašalca novic.

Vir: arhiv NT&RC
Prispevala: Nataša Gerkeš

Rubriko pripravlja: Domoznanski 
oddelek Osrednje knjižnice Celje
Medijski pokrovitelj: Novi tednik

Vir: www.kamra.si, Album Slovenije 
– osebni spomini 20. st.

Med freskami doživetij
ruskega kmeta in brezper-

spektivnost življenja 
na vasi ali pa osvetli 
politično in duhovno 
ozračje v »obeh pre-
stolnicah«.

Kdor je kdaj potoval 
po Rusiji, na primer z 

vlakom, se bo zlahka 
poistovetil s freskami 

doživetij, ki jih v svojem 
delu upodablja Bogumil 
Vošnjak. Če želimo osve-

žiti spomin na politične in 
družbene razmere tedanjega 
časa, a ne le v Rusiji, marveč 

tudi v Evropi in svetu, na ge-
opolitične silnice, ki so takrat 

vplivale na razmere v svetu, bo knjiga prav 
tako pravšnje branje.

V knjigi se avtor poglablja tudi v položaj 
slovanskih držav in njihov odnos do Rusije. 
Tudi iz teh razmišljanj lahko ugotovimo, da 
so danes, po več kot stoletju, nekatere dileme, 
protislovja in prepadi v tem odnosu še vedno 
aktualni. Na primer odnos med Poljsko, takrat 
delom carske Rusije, kjer je avtor začel svoje 
kronološko popotovanja po Rusiji v začetku 
20. stoletja.

Knjiga je seveda napisana v starinskem slo-
venskem jeziku, razumljivo, saj je stara več kot 
stoletje. Morda je to lahko nekoliko moteče, a 
ima tudi svoj čar. Prav takšna starinska beseda, 
»razsvit« (v današnjem pomenu svit, zora), je 
uporabljena tudi v naslovu knjige.

Avtor je zanjo dobil navdih, ko se je z ne-
kim ruskim pisateljem povzpel na Vrabčje 
gore (Vorobievi gora), od koder je prekrasen 
panoramski pogled na Moskvo.

Kot je zapisal Bogumil Vošnjak, je tudi Na-
poleon prvič uzrl Moskvo iz Vrabčevih gor in 
se spraševal, kaj bo »razsvit« prinesel tisti dan. 
Podobno vprašanje si je zastavljal avtor sto let 
pozneje: kaj bo »razsvit« prinesel Rusiji?

»Skoraj nihče ne ve, kak dan bode napočil, 
svetel in vesel ali mračen in otožen. Rusko ži-
vljenje, ki je na videz tako silno mračno, bodo 
enkrat razsvetlili beli solnični žarki. Notranjega 
razvitka nihče ne more ustaviti, nihče pretrgati.«

Leto pozneje je v Rusiji prišlo do revolucije.
ROBERT GORJANC

Foto: GrupA

O avtorju:
Bogumila Vošnjaka (1882-1959) smo 

deloma predstavili v reportaži, ki govori o 
njegovem srečanju s Tolstojem. Zato na tem 
mestu samo nekaj besed o Vošnjakovem pi-
sateljskem delu. Potovati in pisati je začel že 
zelo zgodaj: o svojem dijaškem potovanju po 
Italiji, Palestini in Egiptu je napisal knjigo Za-
piski mladega potnika (1903). Leto pozneje je 
napisal pričujoče delu Na razsvitu. Leta 1910 
je izšla knjiga Ustava in uprava ilirskih dežel, 
ki jo je napisal ob stoletnici Ilirskih provinc. 
V nadaljevanju svoje pisateljske poti je v glav-
nem pisal strokovne in publicistične knjige o 
diplomaciji in mednarodnih odnosih.
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Bolečina v ustni votlini je za bolnika izjemno 
neprijetna, saj mu onemogoča osnovne funkci-
je, kot so grizenje, žvečenje, požiranje in govor. 
Zaradi tega se kvaliteta življenja bolnika močno 
poslabša.

Vzroki za bolečine so zelo različni. Bolečine v 
ustih so posledica bolezni zob in obzobnih tkiv, 
kot je na primer paradontoza. Bolečine so spre-
mljevalke različnih posegov v ustni votlini, kot 
sta prerezanje kratke podjezične vezi in operacija 
smrčanja, spremljajo bolnike med obsevanjem po-
dročja ustne votline, kjer je vnetje sluznice neželeni 
sopojav. Na sluznici ust se lahko pojavljajo razjede, 
ki imajo različne vzroke, kot so poškodbe, opekline 
in virusne okužbe, med katerimi je pogosta okužba 
s herpesvirusi. Razjeda v ustih je lahko tudi rakaste-
ga izvora. Posebna vrsta razjed so afte.

Afte so zelo boleče razjede, neznanega izvora, ki 
niso nevarne in ne nalezljive. Imajo to neprijetno 
lastnost, da se pri nekaterih bolnikih ponavljajo. K 
aftam so nagnjeni ljudje, ki so psihično in � zično 
preobremenjeni, hudo bolni in izčrpani, slabokrvni, 
tisti s pomanjkanjem vitamina B12 in železa, bolniki 
z oslabljenim imunskim sistemom, bolniki z alergi-
jo na hrano, pogosteje obolevajo ženske med men-
struacijo. Afta je ovalna razjeda, obdana z rdečim 
robom, dno je belkasto. Pojavljajo se posamično 
ali pa tudi več naenkrat, lahko se med seboj zlivajo. 
Na otip so afte mehke, v čemer se bistveno ločijo 

od rakaste razjede, ki je na otip čvrsta in bistveno 
manj boleča. Afta se zaceli sama od sebe približno v 
14 dneh, rakasta razjeda pa ne in tedaj je smiselno 
obiskati zdravnika, ki bo bolnika pregledal in ustre-
zno ukrepal. Zdravila za afte ne poznamo, bolniki si 
lahko blažijo bolečine z uporabo tekočine za usta, 
ki deluje tudi protivnetno.

Paradontoza je bolezen dlesni in je posledica 
slabe in nepravilne ustne higiene. Drugi dejavniki 
tveganja za nastanek vnetja dlesni so še kajenje, 
stres in slaba prehrana, bolezen pa je tudi dedno 
pogojena. Krvavitev iz dlesni je prvi in dolgo časa 
edini znak bolezni. Kadar človek ob ščetkanju zob 
opazi kri v izpljunku, je to opozorilo, da je obisk 
zobozdravnika neizbežen. Ob zobeh se napravijo 
žepi, kjer tli vnetje in se širi na kost, v kateri so zasi-
drani zobje. Zobje se pričnejo majati, kar lahko vodi 
do izgube sicer zdravih zob. Z zdravljenjem skuša 
zobozdravnik zmanjšati globino obzobnih žepov in 
majavost zob. Za uspeh zdravljenja je sodelovanje 
bolnika in zobozdravnika bistvenega pomena. Bol-
niki morajo skrbeti za natančno ustno higieno, se 
naučiti pravilne tehnike ščetkanja zob, uporabljati 
zobno nitko in medzobne ščetke. Ustno votlino 
lahko izpirajo s tekočino, ki deluje protivnetno. Za 
marsikoga najtežjo nalogo predstavljata opustitev 
kajenja in izogibanje stresu.

Avtor: doc. dr. Maja Šereg Bahar, dr. med., 
specialist otorinolaringolog

Bolečina v ustni votlini

BRALCI POROČEVALCI

V družini bisernih jubilan-
tov Marije in Franca Kosa, po 
domače Jeronova, iz Studenc 
pri Ponikvi, so njun jubilej 
kronali kar z izdajo knjige 
Moji spomini. Napisala jo 
je Marija Kos, za objavo pa 
pripravili hčeri Štefanija Kos 
Zidar in Bernarda Pečečnik 
ter oblikovalki Petra Pižmoht 
in Veronika Cvetko. Knjigo 
je natisnila tiskarna Grafika 
Gracer.

Kot pravi hči Štefanija, so 
to avtentični zapisi njihove 
mame. »Vsakokrat, ko jih 
preberem, odkrivam veličino 
svoje mame kot pogumne in 
izjemne ter pokončne slo-
venske žene. Zanimivo je, ko 
opisuje dogodke svojega ži-
vljenja, kako podrobno se jih 
spominja. Spomini so nastali 
na pobudo sestre Bernarde, ki 
je opravila tudi veliko dela, ko 
je mamin rokopis prepisala,« 
pravi Štefanija.

Poročna zaobljuba 
v petrovški baziliki
Šestdeset let skupnega ži-

vljenja sta zakonca ponovno 
potrdila pred oltarjem petrov-
ške bazilike, tam, kjer sta se 
poročila. Ponovitveni poročni 
obred je bil nadvse slovesen 
in v sklopu svete maše, ki so 
jo darovali trije duhovniki, žu-
pnik Tone Kraševec iz domače 
župnije na Ponikvi pri Žalcu, 
brat in stric Franci Brecel in 
duhovnik Župnije Petrovče, 
pater Ivan Arzenšek – Vanč. 
V govoru, ki ga je ob tej prilo-
žnosti imela Štefanija, je bila 
podana strnjena slika njunega 
življenja.

Biserna poroka z izdajo knjige Moji spomini

Triinosemdesetletna Ma-
rija Kos (roj. Brecl) se je 
rodila v Črnovi pri Velenju 
v številni kmečki družini, 
kjer se je naučila poštenega 
in trdega dela, okronanega 
z ljubeznijo do cvetja, lepe 
slovenske besede in pesmi. 
Njena največja želja je bila 
postati učiteljica. Po poroki, 
ko se je preselila v Studence, 
je bila zelo iskana kuharica 
za praznovanja. Njena odli-
ka je lepa pisana beseda, 
zato jo krajani večkrat po-
prosijo, da napiše kakšen 
govor.

Mož Franc Kos, ki je od nje 
tri leta starejši, se je rodil kot 
zadnji od osmih otrok številne 
Jerenove družine. Franca za-
znamujejo izreden smisel za 
organizacijo in delo z ljudmi, 
ljubezen do domače slovenske 
zemlje, smisel za lepo in ureje-
no okolje ter izreden smisel za 
glasbo. Franc je za razvoj kraja 
in kakovost življenja na Poni-
kvi veliko pripomogel. Tako je 
bil v letih 1961–1993 cerkveni 
ključar in je organiziral nabavo 
dveh zvonov, gradnjo Slom-
škovega doma na Ponikvi, ob-
novo župnišča, rekonstrukcijo 

»farovškega« hleva v etnološki 
muzej in temeljito obnovo 
cerkve. Kot izredno napreden 
človek se je aktivno vključeval 
v razvoj infrastrukture v kra-
ju. Med njegove zasluge sodijo 
med drugim gradnja ceste Veli-

ka Pirešica–Ponikva, telefon na 
Ponikvi in vodovod.

Glasbena in pevska 
družina
Zakoncema Kos se je v 

zakonu rodilo osem otrok, 

starejši Franci je že kot otrok 
umrl, kar je žalostna stran 
njunega skupnega življenja. 
Sta pa vesela, da sta ostalim 
otrokom omogočila šolanje 
in nižjo glasbeno izobrazbo, 
čeprav je bilo življenje izre-
dno težko in trdo. Otroci so 
jima za to nadvse hvaležni, 
z velikim veseljem pa se tudi 
spominjajo njihovih skupnih 
trenutkov, še posebej ob 
praznikih. Takrat je njihova 
mama znala s skromnostjo 
pričarati slovesno vzdušje 
in speči najboljšo potico ter 
kolač na svetu. »Ob večerih, 
ko smo se otroci greli na 
krušni peči, je ate Franc vzel 
harmoniko v roke ali pa je 
sedel za stari klavir in spre-
mljal naše družinsko petje 
znanih slovenskih ljudskih 
in nabožnih napevov,« pravi 
Štefanija, ki je mama izvr-
stnih slovenskih citrark Neli 
in Karmen Kos Zidar, ki sta 
še dokaz več, da jabolko ne 
pade daleč od drevesa. Kot 
družina vedno radi zapojejo 
in zaigrajo skupaj, tako kot 
so že večkrat tudi javno na-
stopali na vsakoletni priredi-
tvi Družina poje v Andražu 
nad Polzelo, kjer so bili vse 
do lani tudi najštevilnejši.

DARKO NARAGLAV

Spominska fotografija pred oltarjem v petrovški baziliki

Izpolnila se mu je 
dolgoletna želja

Upokojeni strojni ključav-
ničar Karl Peganc z Lahom-
ška si je od nekdaj želel igra-
ti diatonično harmoniko.

Ljubitelj glasbe je že od 
otroških let, ko je poslušal 

igrati harmoniko svojega oče-
ta, ki je bil samouk. Igral je 
narodne pesmi. V mladosti 
je poleg službe pomagal na 
kmetiji in zato ni bilo časa za 
učenje harmonike.

Ko je bil star sedemnajst 
let, se je zaposlil v Rudniku 
Laško. Po dveletnem služenju 
vojaškega roka v Makedoniji je 
bil deset let zaposlen v tovarni 
Emo v Celju v delavnici, kjer 
so izdelovali peči za central-
no ogrevanje. V tem času je 
ob delu opravil triletno strojno 
šolo v Ljubljani in potem do-
bil delo vzdrževalca v strojni 
delavnici. Od leta 1973 je bil 
dvajset let zaposlen v tovarni 
Aero v Celju kot strojnik par-
nih kotlov. Za to delo je moral 
vsakih pet let v Ljubljano na 
izpopolnjevanje znanja.

Ko se je upokojil, se je po-
novno zbudila želja po učenju 
igranja harmonike. Dlje kot je 
okleval, močnejša je bila.

V Laškem biltenu je našel 
oglas Mateja Glinška, ki po-
učuje igranje na harmoniko. 
Poklical ga je in že sta bila do-
govorjena za prve vaje.

Kmalu si je kupil harmoni-
ko, da je lahko vadil. Matej ga 
je poučeval na domu enkrat 
tedensko. Najhitreje se je na-
učil pesem Hiš'ca ob cest stoji. 
Na pamet zna že nekaj pesmi, 
ostale pa še pridno vadi. Nje-
gov učitelj ima zelo umirjen 
pristop in veliko mero potr-
pljenja, za kar mu je izjemno 
hvaležen.

Vesel je, da se je kljub svo-
jim letom naučil nekaj pesmi, 
da lahko razveseli sebe in svo-
jo družino ter si polepša jesen 
življenja.

KP
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V četrtek, 19. januarja, 
smo v podružnici Tabor 
izvedli prvi del zimskega 
športnega dneva, in sicer 
sankanje. Učenci od prvega 
do četrtega razreda so se po 
malici toplo oblekli, vzeli 
sani in bobe ter se odpravili 
na bližnji hrib pri domačiji 
Sirše. Po zasneženi strmini 
so se sankali, kotalili, kepali, 
delali »angelčke« ter opazo-
vali srnine sledi v snegu. Pet 
spremljevalk – Manja Drnol-
šek, Darja Savinek, Silva Riz-
mal, Darja Korpnik in Maja 
Tajnšek – je spremljalo nav-
dušene sankače. Ob vrnitvi 
so nas v šoli čakali topel čaj 
in kosilo oziroma popoldan-
ska malica. Bilo je super!

MAJA TAJNŠEK
Foto: DARJA SAVINEK

Zimski športni dan v podružnici

Veselje ob podiranju 
smreke

Ker so v Lutrju pri Ponikvi ljudje pripravljeni za sodelo-
vanje in druženje, kaj hitro pripravimo tudi kaj prijetnega 
in zabavnega. Vse se je dogajalo na mrzel januarski sobotni 
dan.

Beseda je dala besedo in dogovorili smo se, da ob podiranju 
smreke pripravimo zabavo. Smreko so podrli, jo razrezali ter 
iz štora naredili »lesen štedilnik«. Iznajdljivi Blaž je naredil 
vdolbino v sveži štor. Ženske so prinesle pripomočke za peko 
klobas in vse, kar zraven sodi, saj so si to podiralci smreke tudi 
zaslužili. Bili so zelo pridni in vešči dela.

Vso to prijetno druženje, ki je trajalo kar nekaj časa, je bilo 
posvečeno našemu obrtniku Francu Hrovatiču, ki zna iz lesa 
naredi marsikatero brunarico, ostrešje in razne izdelke, ki so 
lepi in uporabni. Njegovi sokrajani smo nanj ponosni.

MP

V okviru mednarodnega programa Ekošole in pod po-
kroviteljstvom Elesa je bilo v Kranju državno tekmovanje 
Ekokviz za srednje šole.

Letos so organizatorji Ekokviza, na katerem je sodelovalo 
272 dijakov iz 53 slovenskih srednjih šol, pod naslovom Vče-
raj – danes – jutri, združili tri okoljske teme. In sicer krožno 
gospodarstvo in odgovorno ravnanje s hrano ter izume in 
odkritja iz preteklosti, ki še vedno oblikujejo našo sedanjost 
in prihodnost.

V kategoriji srednjega poklicnega izobraževanja je zmagala 
Blažka Lovšin iz Šolskega centra Šentjur, v kategoriji srednjega 

strokovnega in poklicno-tehničnega izobraževanja se je najbolje 
odrezala Ana Virant iz Srednje zdravstvene šole Ljubljana, v 
kategoriji strokovne in splošne gimnazije pa je bila najboljša 
Maja Filipič z Gimnazije Ormož.

Ekokviz za srednje šole je eno najbolj razširjenih tekmovanj 
o okoljskih temah, ki ga organizatorji v okviru Ekošole pri-
pravljajo že od leta 2003. Poteka dvostopenjsko: na šolskem 
tekmovanju se pomerijo dijaki iz posamezne ustanove, trije z 
najvišjim številom točk v posamezni kategoriji pa se uvrstijo 
na državno tekmovanje.

AB

Šentjurska dijakinja zmagala
Zmagovalci Ekokviza za srednje šole

Na Ekokvizu, vsesloven-
skem tekmovanju osnov-
nošolcev v ekoznanju, ki ga 
pripravlja Ekošola v sodelo-
vanju s Telekomom Sloveni-
je, je v celjski regiji slavila 
ekipa učencev OŠ Frana 
Kranjca Celje.

V ekoznanju se bodo pome-
rili 17. februarja, ko bo v OŠ 

Regijski prvaki v ekoznanju
Rodica državno tekmovanje 
osmih regijskih zmagovalcev 
in dodatnih štirih ekip, ki so 
zbrale največ točk na šolskih 
tekmovanjih. Letos je na Eko-
kvizu v tričlanskih ekipah tek-
movalo 3.087 učencev šestih, 
sedmih in osmih razredov iz 
142 slovenskih osnovnih eko-
šol. V celjski regiji je sodelo-

Ekipa OŠ Frana Kranjca

Tekmovanje v smučanju in streljanju Golte 2017 v organi-
zaciji Območnega združenja slovenskih častnikov (OZSČ) 
Velenje in pod pokroviteljstvom Generalštaba Slovenske 
vojske je bilo v soboto, 4. februarja.

Ekipa RoboBos iz Bistrice 
ob Sotli je bila uspešna na fi-
nalu First lego league (FLL) 
regije Adria.

V letošnji sezoni je so-
delovalo 84 FLL-ekip (55 
slovenskih, 16 srbskih in 13 
hrvaških) in prvih 15 sloven-
skih FLL Junior ekip. Bilo je 
pet regijskih turnirjev (trije v 
Sloveniji, en v Srbiji in en na 
Hrvaškem) in na koncu je bil 
še veliki finale na Dobrovi.

V finalu je tekmovala tudi 
naša ekipa RoboBos, ki je 
spet dosegla izjemen uspeh. 
Postala je prvak v kategoriji 
tehnični intervju (Robot De-
sign), po domače povedano 
najboljši mladi inženirji kon-
struktorji.

Ekipa je razvila in konstru-
irala mehansko dovršenega 
robota, ki je trden, učinkovit 
in zmožen opravljati naloge 
FLL-izziva. S pomočjo upora-
be programskih načel, vključ-
no z jasnim, s preciznim in 
ponovno uporabnim pro-
gramskim jezikom omogoča, 
da robot izvede naloge izziva. 
Ekipa uporablja zanesljivo in-
ženirsko prakso in dobro raz-
vito strategijo pri konstruira-
nju ter izdelavi inovativnega, 
dobro delujočega robota.

Najboljši izdelovalci robotov
Na finalu FLL regije Adria in 

odprtem državnem prvenstvu 
FLL Slovenije na Dobrovi se je 
srečalo in družilo 26 najbolj-
ših ekip iz Slovenije, Srbije in 
s Hrvaške.

S svojim obiskom sta nas 
počastila predsednik RS Borut 

Tekmovanje na Golteh
ško pa je bilo na začasnem 
strelišču pod smučiščem. 
Tokratno tekmovanje slo-
venskih častnikov in pod-
častnikov je bilo 23. po vr-
sti. Vzporedno so pripravili 

tudi 14. tekmovanje Zveze 
veteranov vojne za Slovenijo 
(ZVVS) v istih disciplinah. 
Tekmovanja se je udeležilo 
trinajst ekip ZSČ, sedem 
ekip Slovenske vojske, dva-
najst ekip ZVVS in dve ekipi 
Združenja Sever.

Prizadevni organizatorji 
iz vrst OZSČ in OZVVS Vele-
nje so s podporo Slovenske 
vojske in RTC Golte uspešno 
izvedli tekmovanje.

Najboljša ekipa med pod-
častniki in častniki (ZSČ in 
SV) je bila ekipa 15. polka 
vojaškega letalstva, med ve-
terani (ZVVS in Sever) eki-
pa OZVVS Tržič. Najstarejša 
ekipa je bila iz vrst OZSČ 
Ljubljana.

Med posamezniki je naj-
boljši rezultat dosegel Aleš 
Ogrinc iz ekipe 15. PVL, na 
drugem mestu je bil Anton 
Primožič iz ekipe Združe-
nja vojaških gornikov II/
ZSČ, tretji pa Peter Kodrun 
iz ekipe PVD Sever Celje II.

AP

Smučarska tekma je bila 
izvedena na progi Blatnik v 

disciplini veleslalom, stre-
ljanje z malokalibrsko pu-
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Bruno Gröning (1906–1959) 
je postal svetovno znan spo-
mladi leta 1949 kot »čudodelni 
zdravnik« iz Herforda v Nemči-
ji. Več deset tisoč ljudi se je zgri-
njalo v kraje, kjer je deloval, in 
dogajale so se neverjetne ozdra-
vitve, o katerih so poročale vse 
takratne velike medijske hiše.

Zimski športni dan v podružnici Po sledeh 
čudodelnega 
zdravnika

Regijski prvaki v ekoznanju
valo 129 tričlanskih ekip iz 19 
osnovnih ekošol.

Zmagovalno ekipo OŠ Fra-
na Kranjca Celje z imenom 
Samorogi sestavljajo učenke 
Sana, Ana in Sonja. Na Eko-
kvizu, kjer so odgovarjale 
na vprašanja o odgovornem 
ravnanju s hrano, znanstve-
nikih zgodovine in krožnem 

gospodarstvu, so dosegle 25 
od 30 možnih točk. Sledili so 
jim učenci iz OŠ Ljubečna, ki 
so dosegli 24 točk, in učenci 
iz OŠ Gustava Šiliha ter OŠ 
Bratov Letonja, ki so dosegli 
po 23 točk.

Letošnji Ekokviz je bil kar 
zahteven, saj nobena ekipa ni 
pravilno odgovorila na vseh 30 
zastavljenih vprašanj. Tekmo-
valci so imeli na voljo tri vrste 
različnih vprašanj: drži/ne 
drži, izbirna vprašanja A, B, 
C in D ter vprašanja s povezo-
vanjem. V povprečju so ekipe 
odgovorile pravilno na 17 vpra-
šanj. Največkrat nepravilen od-
govor se je nanašal na temo o 
odgovornem ravnanju s hrano. 
Ekipe so največkrat pravilno 
odgovorile na sklop vprašanj 
Iznajdbe v preteklosti.

Ekokviz za osnovnošolce 
v sklopu programa Ekošola 
pripravljajo že 16. leto. S šol-
skim letom 2008/09 se je orga-
nizatorjem pridružil Telekom 
Slovenije, ki je tekmovanje v 
celoti preselil na splet.

DD

Ekipa OŠ Frana Kranjca

Najboljši izdelovalci robotov
Pahor in ministrica za izobra-
ževanje, znanost in šport dr. 
Maja Makovec Brenčič. Res 
pravi zaključek izjemne se-
zone!

Ekipo RoboBos OŠ Bistrica 
ob Sotli so sestavljali: Leon 
Čepin, Srečko Čakš, Kristijan 

Gabron, Gal Javeršek, Gašper 
Tominšek in Miha Valenčak 
z mentorjema Davidom Žu-
rajem in Stanetom Dragova-
nom. Pomerili so se v katego-
rijah: tekma robota, projekt, 
tehnični intervju in vrednote 
ekipnega dela. Ob zmagi v 
tehničnem intervjuju so se v 
prav vseh kategorijah odlično 
odrezali.
RoboBosi OŠ Bistrica ob Sotli

Danes Krog prijateljev Bru-
na Gröninga nadaljuje njegovo 
delo. Ustanoviteljica je bila te-
sna Brunova sodelavka Greta 
Hausler, ki je tudi sama doži-
vela več velikih ozdravitev. Da-
nes je učenje Bruna Gröninga 
razširjeno po vseh celinah in 
kljub temu, da njega ni več med 

nami, se dnevno dogajajo oz-
dravitve.

Danes je Krog prijateljev 
Bruna Gröninga eno od najve-
čjih združenj za pomoč in oz-
dravitve po duhovni poti, kjer 
gre tudi za ozdravitve pri tako 
imenovanih neozdravljivih bo-
leznih.

Leta 1992 je bila v okviru 
omenjenega združenja ustano-
vljena medicinsko-znanstvena 
strokovna skupina, ki je danes 
mednarodno združenje več ti-
soč zdravnikov in drugih zdra-
vstvenih poklicev iz več kot 113 
držav, ki so si zadali nalogo, 
da proučujejo in komentirajo 
ozdravitve. Predavanja o tem 
potekajo tudi na številnih uni-
verzah po svetu.

Krog prijateljev Bruna 
Gröninga je leta 2013 prejel 
mednarodno nagrado za mir 
Organizacije združenih naro-
dov za njegovo 30-letno delo-
vanje.

Celotno delo financira s pro-
stovoljnimi prispevki in tudi 
vsi sodelujoči opravljajo delo 
brezplačno.

Krog prijateljev Bruna 
Gröninga iz Celja organizira v 
nedeljo, 19. februarja, od 14. do 
19. ure (z dvema odmoroma) 
v Mladinskem centru v Celju 
predvajanje dokumentarnega 
filma Fenomen Bruna Gröninga 
– po sledeh »čudodelnega izce-
ljitelja«. Eno od sporočil filma 
je: neozdravljivo ne obstaja.

JVH
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Osnovni pogoj za uspešno 
vrtnarjenje so dobra vrtna 
tla. Začnemo lahko tudi v 
slabših, a vedeti je treba, 
kako jih izboljšati, da bomo 
uživali v obilici zdravih pri-
delkov in ne stokali, da je 
vrtna zemlja pač slaba.

»Vsak centimeter tal, tudi 
vrtnih, je potreboval tisoče 
let, da je nastal. K nastanku 
vrtne zemlje so bistveno pri-
pomogli mikroorganizmi,« 
svoje znanje o svetu dobrih 
in slabih mikrobov na pre-
davanjih deli z obiskovalci 
Matjaž Zupančič, lastnik 
podjetja Maklen Zupančič 
iz Kranja, ki že vrstno let na 
svojih vrtovih nadvse uspešno 
uporablja EM-sredstva. »Gre 
za mikrobe iz vrst fototrofnih 
in mlečnokislinskih bakterij 
ter kvasovk, ki se podpirajo v 
medsebojnem sožitju, simbi-
ozi, kar še posebej poveča nji-
hovo moč. Noben EM-izdelek 
ne vsebuje gensko spremenje-
nih organizmov ali kemikalij, 
ki se praviloma uporabljajo 
pri proizvodnji gnojil, herbi-
cidov in pesticidov, zato so 
izdelki varni in neškodljivi, 
so probiotični,« pripoveduje 
Zupančič. Mikrobe nas večina 
pozna kot nekaj škodljivega, 
kot organizme, ki povzročajo 
bolezni. »Teh patogenih vrst 

Zimsko 
spanje

Zelo rada vrtnarim, 
saj zelo rada pogledam 
še kam dlje od zaslona. 
S svojimi rokami rada ču-
tim hlad ter voljnost ze-
mlje in ne samo trdih tipk 
tipkovnice in izmuzljive 
miške. Sploh pa rada vr-
tnarim, ker mi narava 
vedno znova dokazuje, 
kako iz majhnega raste 
veliko in kako ob pravilni 
vzgoji dobiš dober izdelek. 
A kljub temu da sem ve-
dno rada aktivna in sem 
zelo delavna oseba, imam 
zelo rada čas mirovanja. 
Na srečo živim na podeže-
lju v nizki hiši, kjer lahko 
skozi vrata dnevne sobe 
opazujem naravo. Jeseni, 
ko se vse umiri, obožujem 
pogled na lešnike in kako 
pred mojimi očmi veter 
odnaša liste ter kako pa-
dajo plodovi. Prav posebej 
se mi je zdelo zanimivo, 
kako je krasna košata ve-
verička odnašala z mojih 
lesk sveže plodove. Kako je 
oprezno gledala naokoli, 
jih nabirala za na pot in 
v hitrih poskokih smukni-
la nazaj v gozd. Dokler je 
bila sama, smo člani dru-
žine še prijazno prenašali, 
a ko je s sabo pripeljala še 
prijatelje, smo naslednji 
dan urno skočili do lesk 
in pobrali plodove.

Najlepša sta vrt in oko-
lica hiše pozimi, ko pade 
sneg. Ko se vse umiri in 
vitka drevesa na sebi ob-
držijo le nekaj snega ter se 
svetlikajo v soju žarome-
tov in obcestnih svetilk. Ko 
vrt ne potrebuje dnevnega 
pregleda, ali je vse tako, 
kot mora biti, ko ne potre-
buje preverjanj, ali je zel še 
znosna ali bo treba stopiti 
v akcijo, ko ni pritiska, da 
je treba zelenjavo pobrati 
in obvezno skuhati mar-
melado iz sadnih plodov. 
Pozimi malce pozabim na 
vrtne nevšečnosti in samo 
razmišljam, kako bom le-
tošnjo pomlad začela kot 
dama na podeželskem 
vrtu. S klobukom, z no-
vimi škornji, novimi ro-
kavicami, novo košaro za 
pridelke in s popravljeni-
mi škarjami, ki bodo slu-
žile namenu. A največkrat 
moje sanjarjenje ob sko-
delici čaja v naslonjaču 
pri oknu in mirne misli 
odneseta glasna otroka. 
Verjetno je slast mirnega 
popoldneva prav v tem, da 
se enkrat konča, kot tudi 
zimskega spanja, da traja 
le štiri mesece.

Z agresivno agrotehniko iz vrtov in njiv preženemo koristne mikroorganizme.

»Mrtvih tal ni«
Namesto slabih naselimo dobre mikrobe

med milijoni vrst mikrobov, ki 
obstajajo, ni veliko, saj jih je 
manj kot odstotek. Prav tako 
ni veliko tistih izrazito dobrih, 
probiotičnih mikrobov. Vsi 
ostali čakajo, katera ›klika‹ bo 
zmagala. Skrajni so namreč 
vodilne vrste, ki odločajo o 
smeri, v katero bo šel razvoj 
nekega življenjskega prosto-
ra: v razkroj ali obnavljanje. 
Ostali čakajo, da vidijo, kdo 
bo zmagal, in se potem obra-
čajo po vetru. Da ne bo pomo-
te, v naravi so nujno potrebni 
tudi slabi, patogeni mikrobi, 
le njihove bližine si ni pripo-
ročljivo privoščiti,« slikovito 
opiše Zupančič.

Kako se soočamo z 
neplodno zemljo?
Z agresivno agrotehniko 

smo odstranili s kmetijskih 
površin koristne mikroorganiz-
me. »Koliko koristnih mikro-
bov je lahko na njivi koruze, ki 
jo nekdo dvakrat letno preorje, 
poškropi s herbicidi, z insekti-
cidi in s fungucidi? Nič. Je pa 
cela množica patogenih mikro-
bov, ki so nam lahko hvaležni, 
da smo jim pomagali, da so se 
znebili zoprnih sosedov,« o 
sodobnem načinu kmetovanja 
pravi Zupančič, ki kot eno od 
rešitev ponuja uporabo probi-
otičnih mikrobov. Kot zatrju-

je, lahko z njimi premaknemo 
razvoj v okolju od patogenega 
proti koristnemu. To je temelj 
EM-tehnologije: gojenje, upo-
raba in obnavljanje močnih 
združb koristnih mikrobov v 
okolju in različnih sistemih.

Zupančič je kritičen do 
lopatanja vrta. »Poskusi na 
kmetijskih površnih so doka-
zali, da je površinska kop ne-
koristna, če ne kar škodljiva. 
Kmalu po prekopavanju je tal-
ni zlog prav takšen, kot je bil 
pred njim, a tla niso nič bolj 
rahla, trajno razliko lahko ob-
čutimo le v križu. Poleg tega 
obrnemo talne plasti na glavo. 
To je tako, kot če bi stolpnico 
v Ljubljani obrnili na glavo – 
verjetno prebivalci ne bi bili 
zadovoljni. V zgornjih treh ali 
štirih centimetrih vrtne zemlje 
so doma mikroorganizmi, ki 
potrebujejo kisik za življenje. 
Tam nastaja humus, sproščajo 
se hranila. V globljih plasteh 
pa živijo mikrobi, ki ne prene-
sejo svetlobe in kisika. Kisik je 
zanje strup. S prelopatanjem 
prve zakopljemo globoko v 
zemljo in jih s tem zadušimo, 
tiste iz globokih tal pa ubi-
jemo s svetlobo in kisikom. 
Dolgo traja, da se te združbe 
obnovijo. A se ne, če prekopa-
vanje vsako leto ponavljamo.« 
To je, meni Zupančič, tudi 
eden od razlogov, da plodnost 
zemlje po vsem svetu pada, 
saj so mikroorganizmi kuharji 
hrane rastlin. Reciklirajo vsa 
makro- in mikrohranila na 
tem svetu in jih med svojim 
presnavljanjem spreminjajo 
v obliko, ki je šele tako lahko 
dostopna rastlinam in potem 
seveda še nam in živalim. Od 
mikroorganizmov je odvisno 
prav vse življenje na planetu. 
Populacije koristnih mikrobov 
redčimo z umetnimi gnojili in 
biocidi, rušimo prehranske ve-
rige in življenjski splet v tleh, 
zato njihova plodnost upada, 
za pridelek pa je potrebnih 
vedno več biocidov in ume-
tnih gnojil in začarani krog se 
zapira. Vsako leto na planetu 
izgubimo milijone hektarjev 
plodne zemlje, manjši del na 
račun pozidave in večji del 
zaradi agresivne agrotehnike. 
Lačnih ust pa je vedno več.

Uporabimo EM-
sredstva tudi po 
toči
Na večjih kmetijah, kjer so 

doslej gojili zelenjavo na kon-
vencionalen način, z oranjem 
in »agrokemijo«, želijo pa pre-
iti na organskega, bo treba več 
časa, da si zemlja opomore. S 
pomočjo tehnologije EM ta čas 
bistveno skrajšamo, a z danes 
na jutri vseeno ne gre. Zato je 
modro naenkrat »prevesti v 
eko pridelavo« del za delom 
posestva. Če so tla zdrava in 
vsebujejo dovolj organske 
mase, potem že z manjšimi 
količinami EM-sredstev lahko 
dosežemo dober učinek v eni 
rastni dobi. Na domačem vrtu 
skrbi za finančni dobiček ni, 
zato prehod brez skrbi lahko 
opravimo na mah.

EM-tehnologija se uporablja 
tudi na kmetijah s konvenci-
onalno pridelavo, v Sloveniji 
zagotovo več kot na eko kme-
tijah. Pripomore k manjši po-
rabi dragih biocidov, razgra-
juje njihove ostanke v tleh in 
izboljša izkoristek organskih 
in mineralnih gnojil. Slednjih 
lahko porabimo manj, gnojev-
ka in hlevi pa ne smrdijo več.

Kot pravi Zupančič, mrtvih 
tal ni. »To je samo mit. Tla so 
živa do nekaj kilometrov globo-
ko v litosfero, praznih življenj-
skih prostorov ni. Ustvarjamo 

jih sicer mi s kemijo, a takoj jih 
nekdo zapolni. Praviloma so to 
patogeni, veseli, da nimajo več 
zoprnih sosedov. In ravnotež-
je se prevesi v korist bolezen-
skih mikroorganizmov, takšno 
okolje pa ustreza in privabi 
tudi mnoge vrste škodljivih 
žuželk. In mislite si lahko, da 
velja tudi obratno. Le kje raje 
živijo nepogrešljivi deževniki? 
Izpraznjene življenjske prosto-
re lahko s tehnologijo EM, s ko-
ristnimi mikrobi naselimo tudi 
mi. Narava nam bo hvaležna.«

EM-sredstva so koristna tudi 
v kriznih situacijah, kot je reci-
mo toča. Takrat patogeni mi-
krobi povzročijo veliko škode, 
razne gnilobe, propad, zato 
je nujno treba poškodovane 
rastline nekako zaščititi. Pred-
vsem v trajnih nasadih. Efek-
tivni mikroorganizmi (EM) 
proizvajajo aminokisline in 
množico koristnih organskih 
kislin, vitamine, antioksidan-
te, encime in rastne hormone, 
protimikrobne snovi, antibio-
tike, baktericine … To je mno-
žica biološko aktivnih spojin, 
ki jih rastline sprejmejo nepo-
sredno takšne, kot so, in si zato 
hitreje opomorejo, v zameno 
pa so glive in bakterije poplača-
ne s sladkorji. Zato tudi branijo 
svoj vir hrane pred patogenimi 
mikrobi. Patogeni nasprotno 
svoj vir izkoristijo do propada, 
potem se preselijo na novega.

Slovenski trg se glede po-
nudbe EM-sredstev še razvija. 
Za zdaj jih lahko naročimo na 
spletu, pri podjetju Microna-
tura iz Kranja, naprodaj so 
tudi v nekaterih kmetijskih 
zadrugah in posameznih vr-
tičkarskih trgovinah. Je pa res, 
da je nizka tudi ozaveščenost 
o mikrobioloških sredstvih. 
Razlog za slabo ozaveščenost 
je po mnenju Zupančiča to, 
da mikrobov ne vidimo, se 
jih ne zavedamo in niso del 
naših vsakdanjih izkušenj. 
Po nepotrebnem je prisoten 
tudi strah oziroma dvom, ker 
prevladujejo informacije zgolj 
o bolezenskih klicah, klinični 
mikrobiologiji, ki je samo ena 
plat medalje. »Vsi zaradi bak-
terij kdaj zbolimo. Toda če ni-
mamo kakšne hujše bolezni, 
smo bolni malo časa v svojem 
življenju. Kaj pa, če smo torej 
večino življenja zdravi prav 
zaradi koristnih mikrobov?«

MRL
Foto: arhiv NT (GrupA)

 16. ČE korenina

 17. PE cvet

 18. SO cvet

 19. NE list

 20. PO list

 21. TO od 9. ure korenina

 22. SR plod

Čas za presajanje je do 21. februarja ob 21. uri.

Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorjev iz Setvenega priroč-
nika Marije Thun za leto 2017, ki ga v Sloveniji izdaja v ne-
skrajšani obliki Založba AJDA, Vrzdenec, tel. 01/754-07-43.
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LJUBLJENČKI ZNANIH LJUDI

Za začetek dneva na hrib
Sončni vzhodi Betke Šuhel Mikolič in njenega Willyja

Si predstavljate, da vsako 
jutro vstanete približno uro 
pred sončnim vzhodom in 
se v pasji družbi odpravite 
na bližnji hrib, kjer poča-
kate, da se prikaže ognje-
na krogla? Potem se vrnete 
domov, stuširate in začne-
te dan kot večina običajnih 
smrtnikov. V teh dneh je 
ura bujenja še kar človeška, 
huje je poleti, ko je treba 
vstati ob približno štirih 
zjutraj. Zakaj za vraga bi 
nekdo to počel, vas verjetno 
prešine, ko to berete.

Betka Šuhel Mikolič in 
njen whippet oziroma mali 
angleški hrt Willy to skupaj 
počneta že približno štiri 
leta, prej je hodila sama. 
»Bila sem nesrečno zaljublje-
na in Šmarna gora me je reši-
la. Med potjo sem predelala 
veliko stvari in ko sem se vr-
nila, je bilo vse lažje.« Ko je 
delala na radiu v Domžalah, 
je direktorju že na začetku 
rekla, da mora vsak dan med 
službo na hrib, da je to njen 
način življenja. »Če se ne bi 
strinjal, bi dala odpoved. In 
me je pustil. Po vrnitvi sem 
bila lahko nato še vse popol-
dne v službi. Glavno, da je 
bilo delo opravljeno.«

Dobra odvisnost
Zdaj ko ima družino in 

svoje podjetje, kjer na osno-
vi bogatih izkušenj druge 
uči nastopanja v javnosti, 
gostuje kot predavateljica v 
poslovnih šolah in še vedno 
vodi ter pripravlja razne do-
godke in svetuje kot strokov-
njakinja za odnose z javnost-
mi, si težko privošči pohode 
na Šmarno goro sredi dne-
va. Tako je odkrila sončne 

Betka Šuhel Mikolič in Willy sta jutranja »abonenta« na Šmarni gori. Betka je v otroštvu živela v Celju, se 
nato selila v Laško in zdaj je že vrsto let Ljubljančanka, a le po kraju prebivanja. Svoje prve izkušnje pred 
mikrofonom je nabirala na Radiu Celje.

»Bo kaj priboljška tudi zame?« Willy namreč rad in veliko je.

Betka z možem Deanom, ki ima raje kot pohode v hribe kolesarjenje, jadranje na deski ali igranje hokeja. 
A je obljubil, da bo enkrat na mesec šel z njo tudi na Šmarno goro.

Pozimi dobi Willy plašček, da ga ne zebe, saj ima kot vsi whippeti 
nežno in kratko dlako.

»Večina si nabavi whippeta za razstave 
ali trening agilityja, pri nas je zgolj dru-
žinski pes. Mi nimamo časa za razsta-
ve, enkrat smo šli pogledat, a nas je mi-
nilo. Od lepotnih stvari mu samo nohte 
strižem, da parketa ne popraska.«

»Dve uri na dan porabim, da odgovar-
jam na sporočila. Ljudje mi pišejo, kako 
sem jim spremenila življenje, se zahva-
ljujejo, želijo nasvete in me vabijo, da bi 
šli kdaj skupaj na kakšen hrib.«

vzhode. Skoraj vsako jutro 
se odpravi na 669 metrov 
visok hrib, ki ji na začetku 
niti ni bil všeč, zdaj pa brez 
njega ne more. Zjutraj hodi 
malo dlje, če gre popoldne, 
je prej na vrhu, tudi v dvaj-
setih minutah. Prizna, da gre 
za neke vrste odvisnost, a se 
tolaži, da je to dobra odvi-
snost. Lanska akcija, ko sta 
z Metko Albreht v 24 urah 
devetnjastkrat dosegli vrh 
in po različnih poteh opra-
vili skupno 65 kilometrov, je 
bila zelo odmevna. Številne 
sta navdihnili, da so si tudi 
sami zastavili cilj in želijo 
živeti bolj aktivno ter zdravo.

Willy, pohodni 
partner
Vilko, kot kliče psa, a 

menda ne po enem od bra-
tov Avsenik, je ime dobil po 
kitu Willyju iz znanega dru-
žinskega filma. Je rezultat 
Betkinega celoletnega pro-
jekta. Toliko časa je namreč 
prepričevala moža Deana, 
da sin Aleksander potrebuje 
psa, v bistvu pa si ga je sama 
želela. Od doma v Laškem 
je bila navajena na različno 
živalsko družbo, v Ljubljani 
pa je poleg tega pogrešala 
družabnika pri svojih špor-
tnih aktivnostih, saj mož ni 
navdušen pohodnik. »Z lju-
dmi sicer rada hodim, a imam 
rada tudi svoj mir. Da mi ne 
bi zmanjkalo motivacije, sem 
si zaželela psa, da bi skupaj 
osvajala hribe,« se spominja.

Zakaj whippet? »Pasma mi 
je bila takoj všeč, se mi zdi, da 
sva si s psom na videz podob-
na,« v smehu pojasni Betka. 
Mož je nazadnje popustil in 
svetoval, naj še malo pobrska 
po spletu, če bi bila kakšna 
pasma boljša. »A je ni bilo,« 
odločno pribije Betka in poja-
sni, da sta bila odločilna nje-
gova športnost in odnos do 
otrok, saj si ob nekajletnem 
sinu ni mogla dovoliti kakšne 
manj prijazne pasme.

In kot se pogosto zgodi, 
je novi član družine naj-
bolj omrežil prav Betkinega 
moža. »Ko je na službeni 
poti, me med telefonskim 
pogovorom najprej vpraša, 
kako je Willy … In pes lahko 
celo spi zraven njega!«

Ko je lačen, dobi 
hrano
Vilko nad Šmarno goro ni 

tako zelo navdušen kot Bet-
ka, raje ima Golovec. Tam je 
več psov, teren je manj strm, 
zato je zanj to kot pasji pri-
boljšek, pravi Betka, ki ga se-
veda nekajkrat na teden raz-
veseli tudi s tem sprehodom. 
Za letos si je zastavila manj 

naporne cilje, in sicer name-
rava oditi poleg na običajna 
dva cilja enkrat mesečno še 
na katerega od dvatisočakov.

Ugotavlja, da oba s psom 
potrebujeta veliko gibanja. 
Psu pomaga, da je bolj urav-
novešen, in Betka v smehu 
prizna, da tudi njej. »Ko se 
vrneva, on zaspi, jaz pa grem 
delat. Vmes pridem domov 
in ga za kakšno uro peljem 
na sprehod. Zvečer to običaj-
no stori mož.«

Betka je Willyja na začetku 
peljala v malo šolo za pse, a je 
nato ugotovila, da v napačno. 
»Preden je prišel k hiši, sem 
prebrala knjigo Cezarja Mila-
na. Piše, da so v enaki meri 
pomembni gibanje, discipli-
na in ljubezen, in sicer v tem 
vrstnem redu. Odločila sem se 
za to filozofijo, a ga bolj razva-
jamo in manj discipliniramo.« 
Na sprehodih je namreč spu-
ščen in pri tem se lahko zgodi 

vse mogoče, a zadnja leta je 
vedno bolj poslušen.

Sicer pa mu ni hudega. 
Njegovi lastniki ga povsod 
jemljejo s seboj, kadar pa to 
le ne gre, se ima dobro pri 
»varuški« v Domžalah, ki ga 
prav tako razvaja, saj mu do-
voli spanje na postelji. Je pa 
Willy verjetno zaradi svoje-
ga športnega življenja precej 
bolj ješč kot drugi predstav-
niki njegove pasme. Betka 

namreč meni, da mora imeti 
pes možnost, da dobi hrano, 
kadar je lačen, tako kot mora 
na stranišče, kadar ga tišči, 
ne pa točno ob določenih 
urah dneva. »Če ne bi mogli 
skrbeti zanj na ta način, ga ne 
bi imeli,« zaključi sogovorni-
ca, ki ji energije očitno ne 
manjka, k čemur svoj delež 
zagotovo prispeva tudi Willy.

TATJANA CVIRN
Foto: osebni arhiv
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Programiranje z 
robotki
Pri praktičnem pouku spo-

znavamo osnove programira-
nja z Lego robotki. To so robo-
ti, ki jih sestavimo iz posebnih 
lego kock, programiramo pa 
jih s pomočjo računalniškega 
programa NXC, ki je osnovan 
na jeziku C. Lahko jih progra-
miramo tudi grafi čno, zato 
so dobra izbira za začetnike 
na tem področju. Na robota 
priklopimo do štiri različne 
senzorje, ki zaznavajo zvok, 
barvo, dotik in oddaljenost 
predmetov. Roboti lahko 
opravljajo naloge, kot so vo-
žnja po črti, zaznavanje ovir 
na poti, prepoznavanje pod-
lage in barv, štetje pritiskov 
gumba … Te naloge je mo-
goče tudi kombinirati. V izo-
gib nesrečam je treba podati 
pravo zaporedje ukazov, kar 
seveda zahteva algoritmično 
razmišljanje. S to dejavnostjo 
se to krepi.

Prav tako imamo priložnost 
krepiti in razvijati algoritmič-
no razmišljanje pri krožku 
programiranja razvojne plo-
šče Arduino, kjer se pod 
vodstvom Mateja Kališka, 
prof. učimo programirati 
v programskem jeziku 
C++. Vaje so razisko-
valnega tipa. Z njimi 
spoznavamo osnovno 
delovanje mikroproce-
sorja AtMega328, tako 
da napišemo program, 
ga naložimo na razvojno 
ploščo in preizkusimo na 
testni plošči z elementi, kot 
so led diode, upori, potencio-

Algoritmično razmišljanje skozi 
oči učencev oziroma dijakov

Kljub temu da uporabljamo algoritmično razmišljanje 
že od malih nog, se tega pogosto ne zavedamo. Kot po-
jem je algoritmično razmišljanje dokaj zahtevno.

»Algoritmično razmišljanje je konceptualno usmerjeno 
in problemsko naravnano razmišljanje, pri čemer problem 
razdelimo na več posameznih korakov, ki jih rešujemo 
postopoma in na čim bolj učinkovit način. S tem se razvi-
jajo določene strategije sistematičnega sledenja podanih 
navodil, hkrati pa se ustvarijo različni načini preiskovanja 
možnih transformacij v računalniškem okolju.

Znanje algoritmičnega razmišljanja je ključna sestavi-
na sodobne funkcionalne pismenosti, ki jo potrebujemo 
praktično na vsakem koraku (ko sledimo navodilom in 
postopkom rabe različnih avtomatov, pri vsakršni uporabi 
računalnika, pametnega telefona, pametne televizije, po-
daljšanju registracije avtomobila, pri delu s CMS, LMS …).« 
(Vir: https://kreativnokodiranje.wordpress.com/portfolio/
algoritmicno-razmisljanje/)

»Pri krožku se naučim 
veliko novega o delova-
nju mikroprocesorja in 
ostalih komponent. Vaje 
so zanimive, saj so razi-
skovalnega tipa, če med 
vajo pridem do kakšnega 
problema, ga lahko rešim 
s pomočjo ideje, ki mi jo 
predlaga nekdo drug iz 
skupine.« (Matej Žaberl, 
dijak 3. letnika)

»Obiskujem krožek 
Arduino. Programiranje 
se mi zdi dandanes zelo 
pomembno zaradi obilice 
elektronike, ki nas obkro-
ža. Mislim, da je progra-
miranje modula Arduino 
dobra in obenem zabav-
na osnova za nadaljnje 
učenje programiranja v 
programskem jeziku C.« 
(Gašper Trupej)

metri, elektromotorji, tempe-
raturni senzorji, LCD-zasloni, 
žiroskopi … Vaje si sledijo po 
vrsti, od najlažje, kot je na pri-
mer vklop led s tipko, do malo 
težjih, kot je na pri-
mer uporaba 
zaslona na 
dotik.

Stran Mladi za mlade so 
pripravili dĳ aki Srednje šole 
za kemĳ o, elektrotehniko in 

računalništvo Celje.

Kuhanje in algoritem
A ga nikoli ne uporabljamo, ko razlagamo ka-

kšno stvar. Ko se znajdemo pred problemom, 
začnemo razmišljati o njegovi rešitvi in smo kma-
lu vpeti v algoritmično razmišljanje. Primer je 
kuhanje. Večina nas pri pripravi določenih jedi 
niti ne razmišlja o vsakem koraku, ki ga je treba 
narediti, da je jed pripravljena, a res je, da bi v 
primeru, če bi izpustili samo en korak, uničili 
ves trud in jed ne bi bila okusna.

V šoli smo se pri stroki o tem lahko prepričali 
na lastne oči. Profesor nam je dal preprosto nalo-
go. Na list papirja smo morali napisati korake za 
pripravo čaja. Preprosto in nezahtevno, bi rekli?! 
Niti ne. Večina dijakov je namreč pozabila napi-
sati korak – prižgem plin.

»Delo z Arduino mikroprocesorjem« 2Delo z Lego robotki

Uporaba »Bee-bot-a« pri razvijanju 
algoritmičnega razmišljanja v OŠ

Zapis korakov/ukazov za pripravo čaja

Lego robotek

Srednja šola za kemijo, ele-
ktrotehniko in računalništvo 
Celje je vključena v projekt 
Erasmus+ z naslovom »Thin-
king … Coding«, pri katerem 
gre ravno za zgoraj omenje-
ne zadeve. Torej razvijanje 
in krepitev algoritmičnega 
razmišljanja ter njegovo upo-
rabo pri osnovah programira-
nja. V projektu sodeluje pet 
evropskih držav (Italija, Ma-
kedonija, Turčija, Romunija in 
Slovenija), ki želijo spodbuditi 
s primeri dobrih praks v šolah 
algoritmično razmišljanje pri 
najmlajših in nadgrajevati to 
pri dijakih. Sodelujejo učenci 
od šestega leta.

Maja 2017 bomo gostili te 
učence oziroma dijake v naši 
šoli, kjer se bomo preizkusili 
pri uporabi algoritmičnega 
razmišljanja ter izmenjevali 
različne tehnike med seboj. 
Hkrati bomo urili znanje tujih 
jezikov in krepili mednarodna 
prijateljstva oziroma vezi.

 »Pisanje ukazov za pripravo čaja«

V tem primeru bi ostali brez čaja … Pravilno za-
poredje je seveda: vzamem posodo, nalijem vodo, 
prižgem plin, počakam, da voda zavre, ugasnem 
plin, dodam čaj …

Algoritmičnega razmišljanja se je treba začeti 
učiti oziroma biti nanj pozoren že zelo zgodaj, in 
sicer na način, da se zavedamo, kako pomembno 
je pravilno zaporedje dejanj oziroma korakov ter 
da napačno zaporedje lahko privede do nepred-
vidljivih posledic.

V OŠ se učenci konkretneje srečamo z algorit-
mičnim razmišljanjem pri krožkih programiranja, 
v srednji šoli pa svoje znanje nadgrajujemo in 
se zelo dobro zavedamo pomembnosti pravilno 
zapisanih ukazov, saj jih drugače računalnik ozi-
roma robot ne izpolni.
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Ideja, da bi v svojo sredino povabi-
li častnega občana in priznanega 
slikarja Rudija Španzla, se je v 
žalskem vrtcu rodila že jeseni. 
Pod okriljem Dnevov evrop-
ske kulturne dediščine so 
v posebnem projektu do-
mači kraj pogledali sko-
zi otroške oči. In seve-
da nikakor niso mogli 
mimo enega največjih 
slovenskih slikarjev.

»Takrat smo razisko-
vali dediščino mesta 
Žalec. Seznanjali smo 
se s trško arhitekturo 
ter raziskovali Zotlovo 
kovačijo in poklic ko-
vača, ostanek trškega 
obzidja z obrambnim 
stolpom, rojstno hišo skla-
datelja Rista Savina. Posluša-
li smo njegovo glasbo in nanjo 
plesali. Posebno pozornost smo 
namenili pridelavi hmelja nekoč in 
danes. Spoznavali smo dom II. sloven-
skega tabora. Sprehodili smo se skozi vse 
kotičke avle, dvorane, odra in odkrivali skrite 
kotičke zaodrja. Preizkušali smo se v vlogi nastopajočih in 
vlogi gledalcev. Seveda smo si ogledali Španzlova slikarska dela 
in prisluhnili razlagi v avli dvorane,« je razložila Elizabeta Kos. 
Slikar je bil v tistem času zelo zaseden, za januar pa je otrokom 
obljubil obisk in konec prejšnjega meseca je obljubo tudi izpolnil.

Otrokom je najprej predstavil poklic ume-
tnika – slikarja. Paleto, čopiče, slikarsko 

haljo in še posebej njegov klobuk so 
otroci opazovali s široko odprtimi 

očmi. Takšnega gosta v vrtcu 
pač ne gostijo vsak dan. Pod 

mojstrskim mentorstvom so 
v akvarelu naslikali dva mo-
tiva – šopek cvetja in celo-
postavni portret. Končno 
razstavo so na Španzlovo 
pobudo pripravili kar v 
avli doma II. slovenskega 
tabora ob boku slikarje-
vih vrhunskih del. »Tudi 
gospod Španzel je bil ob 
koncu zelo zadovoljen. 

Prepričan je, da moramo 
prav v predšolskem obdo-

bju otrokom ponuditi razno-
vrstne umetniške izkušnje 

in oblikovati njihov pozitiven 
odnos do različnih umetniških 

zvrsti. Obisk je bil za otroke nepre-
cenljiva izkušnja in resnično mi je bilo 

v veselje, ko so otroci še cele tedne podoži-
vljali obisk velikega slikarja,« je ob koncu deja-

la Elizabeta Kos. Igriva, vesela in doživeta umetniška 
izkušnja bo otrokom zagotovo ostala v nepozabnem spominu 
in morda bo kdo od njih kdaj v življenju tudi zato razstavljal v 
čisto pravih galerijah.

StO
Foto: arhiv vrtca

Nadebudni čopiči v 
družbi velikega mojstra
V vrtcu v Žalcu so gostili legendarnega slikarja Rudija Španzla

Če se kaj 
zanimivega 
dogaja tudi 

v vašem 
vrtcu, v 
varstvu

Z veseljem vas bomo obiskali.

Na tej strani Novega tednika
prostor najdejo pisane

aktivnosti predšolskih otrok.
pri babici

ali na igrišču
pred 
blokom, 
nam 
sporočite.
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje in če se bo tudi 
nam zdela smešna, jo bomo 
objavili.

REŠITEV SUDOKU 243

Povabilo bralcem
Na strani Razvedrila bomo objavljali zanimive fotografi je iz pre-

teklosti, ki sporočajo kaj zabavnega in so spomin na čase, običaje, 
ki jih ni več … Morda hranite v svojem arhivu kaj takšnega, kar 
bi radi delili z bralci? Pošljite nam fotografi jo s svojimi podatki in 
zraven seveda pripišite, zakaj je tako posebna, kaj prikazuje in 
kje je bila posneta. Najboljše bomo objavili in nagradili!

Fotografi je in podatke nam pošljite na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 
3000 Celje ali na spletni naslov tednik@nt-rc.si.

Za ceno nove ceste
Fotografi ja je iz leta 1971 in prikazuje izgradnjo prve polovice viadukta Žepina na avtocesti 

med Celjem in Mariborom. V ozadju je počivališče Zima. »Hišico sem 21 let star postavil sam 
s pomočjo sosedov in prijateljev, ker se mi je rojstna hiša zraven nje podirala nad glavo,« je 
ob fotografi ji zapisal naš zvesti dopisnik Jože Jurc. Leta 1974 je moral hiško podreti zaradi 
izgradnje druge polovice viadukta in avtoceste ter se preseliti v Škofjo vas in začeti graditi 
na novo. »Ta fotografi ja je bila takrat objavljena na naslovni strani Avtorevije AMZS in je 
edini spomin na prvo hiško, zgrajeno z lastnimi rokami,« je še dodal.

Gospodar
Mož in žena se prepirata in 

ona ga s kuhalnico lovi po sta-
novanju. Pa se mož skrije pod 
mizo in ona vpije: »Pridi ven!«

Mož se zadere izpod mize: 
»V tej hiši sem jaz gospodar 
in sem lahko, kjer hočem!«

Zlato
Ura je tri zjutraj. Zvonec 

na vratih zvoni, mož odpre.
»Hej, kdo ste pa vi?«
»Lopovi!«
»In kaj hočete?«
»Vemo, da imate zlato! 

Sem z njim!«
»Koliko pa ga hočete?«
»100 kilogramov!«
»A je lahko 105 kilogra-

mov?«
»Seveda, daj 105!«
»Marija, zlato moje, vstani. 

Po tebe so prišli …«

Spet skupaj
»Zakaj si tako žalosten? 

Kaj se je zgodilo?« vpraša 
Lojze prijatelja Marka.

»Oh, moja tašča je umrla!«
»Moje iskreno sožalje,« 

reče Lojze.
»Hvala. Ampak mene je 

govor župnika tako pretre-
sel. Rekel je, da bomo v ne-
besih spet skupaj.«

Vse vidi
Lopov pride v stanovanje 

in začne brskati po njem.
Naenkrat zasliši glas: »Bog 

vse vidi, Bog vse vidi.«
Zagleda papagaja, ki po-

novi: »Bog vse vidi, Bog vse 
vidi!«

Lopov se zasmeji in vpra-
ša: »Kako pa je tebi ime, ptič 
neumni?«

»Angelček, Angelček.«
Lopov: »Čudno ime za pa-

pagaja.«
Papagaj: »Bog je še bolj ču-

dno ime za rotvajlerja!«

Koga ima raje
Stric vpraša malega Mihca: 

»Povej, koga imaš raje, ata ali 
mamo?«

Mihec: »Oba!«
»Kaj pa če bi ata odšel v 

Rim, mama pa v New York, 
kam ti šel raje?«

»V New York.«
»Zakaj pa?«
»Ker je tam super.«
»Kaj pa če bi ata šel v New 

York in mama v Rim?«
»Potem bi jaz šel v Rim.«
Stric že ves nervozen: »Za-

kaj pa?«
»Zato, ker sem v New Yor-

ku že bil.«

Vračilo
Tomaž si je kupil nov špor-

tni avto in ga je želel malo 
preizkusiti. Na avtocesti je 
stopil na plin in hitro pre-
koračil dovoljeno hitrost. 
Nenadoma je za seboj za-
gledal luči policijskega avta. 
Najprej je še malo pospešil in 
že razmišljal, da bi ušel, ko 
je ugotovil, da to nima smisla 
in se je ustavil ob robu ceste.

Policist: »Če mi poveste 
zabaven izgovor, zakaj ste 
skušali zbežati, vam ne bom 
napisal kazni.«

Tomaž: »Včeraj mi je žena 
ušla z nekim policistom, pa 
sem mislil, da mi jo hoče 
vrniti.«

Ne vem, kako lahko ljudje 
shujšajo zato, ker so nervozni.

Ko se jaz razburim, večerjam vsaj 
štirikrat in potem pojem še dve 
škatli keksov, da se umirim.

Zgodba mojega življenja
To lahko Samo še malo

Sem blizu cilja Ne me zaj …

Čudežno 
izboljšanje

Priznam, da rada dobro 
jem. Ko to pišem, zraven gri-
zljam okusne domače kekse, 
ker je tako delo veliko lažje. 
Tega glede na zadnji zdravni-
ški izvid ne bi smela pogosto 
početi, a kaj, ko je telo šibko in 
duh še bolj. Tolažim se, da bo 
kmalu zunaj spet lepše in bom 
lahko vse dodatke, ki sem si 
jih naložila v zimskih mese-
cih, hitro odpravila z dovolj 
gibanja. Ali pa bodo izvidi pri 
naslednjem pregledu čudežno 
sami od sebe povsem v redu, 
kar sploh ne bi bilo prvič.

Pred letom sem na enem od 
hitrih preverjanj ravni holeste-
rola in sladkorja kar v enem 
od trgovskih središč pristala 
na to, da mi vzamejo nekaj 
krvi. Izvid ni bil kaj posebej 
spodbuden, holesterol je bil po-
višan, sladkor pa v redu. Ker 
mi to ni dalo miru, sem šla na 
pravo testiranje, zjutraj nisem 
ničesar jedla in pila, zato sem 
računala, da bo tokrat vse v 
redu. A seveda ni bilo. Izvid ni 
bil veliko boljši od prejšnjega. 
Besna sem bila na cel svet, še 
posebej na vse tiste, ki lahko 
pojedo karkoli in se jim to ni-
kjer ne pozna. Moja kolegica 
na primer. Ne samo da je meso 
in klobase v velikih količinah, 
še z ocvirki si zabeli zelje in si 
zjutraj na masti peče jajca. 
Jaz večino tega sploh ne jem, 
še celo maslu sem se odpove-
dala, pa tako rada ga imam! 
Namesto tega sem si kupila 
neko ogabno margarino, ki 
mi ne gre v slast. »Nekaj bo 
treba ukreniti,« sem si rekla 
in začela poizvedovati o narav-
nih metodah. Nazadnje sem 
se lotila priprave »likerja« iz 
eko limon in česna. Stanova-
nje je še cel teden zaudarjalo, 
okus zvarka pa tudi ni bil za 
nikamor. Ampak tisti, ki so 
ga svetovali, so prisegali, da 
zanesljivo pomaga. Drugi so 
mi govorili, naj se sprijaznim s 
tem, da je to pač posledica stre-
sa in ne hrane. Sčasoma sem 
se res nehala obremenjevati, a 
malo bolj sem vendarle pazila 
na to, kaj pojem.

Pred časom me je moja 
zdravnica povabila v refe-
renčno ambulanto, češ da 
bi bilo dobro malo preveriti 
moje zdravstveno stanje. »No, 
super,« sem si mislila, »spet 
se bomo ukvarjali s poviša-
nim holesterolom.« Tistega 
dne, ko je bilo treba v labora-
torij, se nisem dobro počutila, 
nekaj se me je lotevalo, bala 
sem se, da bom obležala s ka-
kšno trebušno gripo. Čez nekaj 
dni, ko sem sedela pri sestri v 
ambulanti, je šele sledil pravi 
šok. »Vaši izvidi so odlični, kar 
tako naprej. Razmerje med do-
brim in slabim holesterolom 
je pravo, nič ni narobe, kar se 
tega tiče, imate pa raven slad-
korja malo povišano …« Vpra-
šala sem jo, če so morda po-
mešali izvide. Temu seveda ni 
pritrdila, se je pa strinjala, da 
bi lahko bila za povišan slad-
kor kriva slabost na dan od-
vzema krvi. »Ta je pa dobra,« 
sem si rekla. »Očitno obstajajo 
čudežne ozdravitve in to brez 
sodelovanja v kakšni sumljivi 
sekti.« Zato zdaj čakam, da 
bo tudi raven sladkorja nasle-
dnjič čudežno v redu, in veselo 
grizljam kekse ter vse, kar mi 
prija. Pa dober tek!

RADA DOBRO JEM

Vse slikovne šale vir: splet
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Ona: Nekdo bi se vam rad 
približal, a nima dovolj po-
guma. Pomagajte mu in prav 
hitro boste spoznali, da je nad-
vse prijetna oseba. Skupaj bo-
sta preživela veliko čudovitih 
trenutkov. Toda treba bo storiti 
prvi korak.

On: Pritegnil vas bo prija-
zen pogled neznanke, ki se bo 
sukala v vaši bližini, vendar 
vam bo zmanjkovalo pravega 
poguma. Nekaj bo treba nare-
diti, saj vam bo v nasprotnem 
primeru hitro žal.

Ona: V smislu ljubezni je 
ta teden izredno negativen. 
Bolje bo, da jemljete partnerja 
čim bolj z rezervo, saj se vam 
lahko vsaka sumljiva poteza 
zelo maščuje. Posvetite se raje 
prijateljicam.

On: Povsem nepričakovano 
boste srečali osebo, ki vas bo 
ponovno spomnila na dobre 
stare čase. Toda nikar se pre-
več ne raznežite, saj utegne to 
zelo škoditi trenutni poslovni 
situaciji, ki ni do vas prav nič 
prizanesljiva.

Ona: Prijeten znanec vam bo 
ponudil pomoč pri precej nepri-
jetnem opravilu, zato ga nikar 
ne zavrnite. S skupnimi mo-
čmi se delo lažje opravi, torej 
ne odlašajte, temveč izkoristite 
priložnost.

On: S partnerko ste bili vse 
preveč odkriti, zato si zdaj 
misli, da lahko počne z vami, 
karkoli hoče. Čim prej se ji 
postavite po robu, drugače bo 
prepozno. In nikar ne dovolite, 
da kdorkoli pometa z vami.

Ona: Samozavestna drža 
vas bo rešila pred ukano sta-
rejše ženske. Uspeli boste rešiti 
najpomembnejše, medtem ko 
bodo manjše izgube neizbežne. 
To ne bo tako zelo pomembno, 
saj je uspeh že skoraj tu.

On: Poslovni partner vam 
bo naredil precejšnjo uslugo, 
ki vam bo odprla marsikatera 
doslej zaprta vrata. Proti kon-
cu tedna lahko pričakujete pri-
jeten telefonski klic, ki vam bo 
razkril marsikaj lepega.

Ona: Vprašanje je, ali bo vaš 
poslovni partner privolil v raz-
merje, ki nima s poslovnostjo 
prav nobene zveze. Kaj hitro se 
vam lahko zgodi, da se boste 
na koncu sami zapletli v mre-
že, ki ste jih nastavili nekomu 
povsem drugemu.

On: Vsi okoli vas se bodo pri-
pravljali na odločilen dogodek 
na poslovnem področju, vi pa 
si boste kljub vsemu privoščili 
dopust, ki ga že več kot po-
trebujete. Za delo bo čas kdaj 
drugič.

Ona: Tokrat je na vas vrsta, 
da dokažete resnične sposob-
nosti. Obdobje lahkomisel-
nega norčevanja je minilo in 
pokazati boste morali pravo 
podobo, saj se vam lahko v 
nasprotnem primeru zgodi, 
da boste izgubili.

On: Čim prej skušajte rešiti 
trenutno zmedo, saj boste tako 
razrešili situacijo v poslovnem 
in tudi ljubezenskem življenju. 
Nenazadnje ste trenutno spo-
sobni tudi zadev, o katerih ste 
do zdaj samo sanjali.

Ona: S prijateljem se boste 
podali na prijeten potep po 
okoliških lokalih in hitro bo-
ste spoznali osebo, ki se vam 
bo dodobra vtisnila v spomin. 
Nikar ne zamudite več kot ugo-
dne ljubezenske priložnosti.

On: Naenkrat se boste znašli 
povsem v središču pozornosti 
prijateljev, kar vam bo vseka-
kor zelo všeč. Toda nikar se 
preveč ne razgovorite, ampak 
pazite na besede, ki niso za 
vsaka ušesa.

Ona: Ne poskušajte obračati 
besed, ki niso bile izrečene v 
slabem pomenu. Raje preteh-
tajte situacijo in videli boste 
tudi tisto, kar ste do zdaj spre-
gledali. Zato le odprite oči in se 
nikar ne zaletavajte, da vam 
ne bo žal.

On: Ljubosumnost še ve-
dno tli pod pepelom in ogenj 
lahko vsak trenutek ponovno 
vzplamti. Ne igrajte se s sre-
čo, ki ste si jo trdo prigarali. 
Seveda so možne različne mo-
žnosti, od skrajnosti in vse do 
kompromisov.

Ona: Od laskavega prizna-
nja boste imeli veliko več, kot 
morda mislite. In nikar ne bo-
dite tako sramežljivi … Prijatelj 
vam bo pomagal v zapleteni 
poslovni situaciji, ki bo zanj 
le majhna šala.

On: Trpeli boste zaradi 
neutemeljenega ljubosumja, 
potem pa se bo vse skupaj po-
jasnilo in v vašem življenju 
bosta ponovno zavladala sre-
ča in zaupanje. Toda vseeno se 
zamislite nad svojo preveliko 
vročekrvnostjo, ki vas lahko še 
pokoplje.

Ona: Potešili boste hrepene-
nje, ki vam v zadnjem času ni 
dalo spati, prav tako boste po-
tolažili nekoga, ki je zaradi vas 
že dlje časa vznemirjen. Tako 
boste uspeli z eno potezo rešiti 
dve težavi.

On: Nekdo vam bo namenil 
precejšnjo pozornost. Prilo-
žnost bo vsekakor več kot mi-
kavna, zato se ji boste le stežka 
upirali. Kako dolgo – to pa je že 
druga zgodba …

Ona: Še vedno se vam obeta 
prav zanimiva investicija, toda 
bolje bo, če se boste vsaj malo 
podvizali. Tudi druga stran 
je zainteresirana predvsem 
za dobiček in do vas ne goji 
nikakršnih sentimentalnih 
čustev …

On: Nekdo vas bo opozoril 
na prizadevanje prijateljice, ki 
želi priti v vašo bližino. Stvar 
sploh ni tako nedolžna, saj se 
lahko iz tega razvije prav prije-
tna avantura ali še celo kaj več.

Ona: Poskusite vsaj vplivati 
na potek dogodkov in ne pusti-
te, da bi vam ugodne priložno-
sti pobegnile iz postelje. Lahko 
vam bo še zelo žal, predvsem 
če se bo kasneje izkazalo, da 
ste imeli več kot ugodno pri-
ložnost.

On: Odločitev v ljubezni bo 
sicer težka, vendar na nek na-
čin neizbežna. Ravnali boste 
predvsem po svojem srcu, kar 
se vam bo bogato obrestovalo. 
Proti koncu tedna si boste pri-
voščili nekoliko samote, saj je 
ravno to tisto, kar potrebujete.

Nagradna križanka

Udeleženec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje posredovanih podatkov skladno 
z veljavnim Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

Ime in priimek:

Naslov:

Kontaktna telefonska številka:

Obkrožite: a) sem naročnik b) občasni bralec Novega tednika
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Policist vpraša kolega: 
»Koliko je ura?«
»Deset in deset.« 
»Kaj me zafrkavaš? Reci ...«
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Nagradni razpis
1. nagrada: knjiga Kuharske bukve – Vlaganje, shranjeva-

nje in zamrzovanje živil in kuhinjsko krpo NT&RC

2. nagrada: knjiga Celjske Mohorjeve družbe

3. nagrada: kuhinjska krpa in lonček NT&RC

Pri žrebanju bomo upoštevali kupone s pravilnim ge-
slom, ki ga dobite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite 
na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 21. 
februarja.

Geslo iz številke 6: Obeležili smo dan kulture.

Izid žrebanja
1. nagrado, knjigo Kuharske bukve – Vlaganje, shranjeva-

nje in zamrzovanje živil in kuhinjsko krpo NT&RC, prejme: 
Marta Čerčnik iz Šmartnega v Rožni dolini.

2. nagrado, knjigo Celjske Mohorjeve družbe, prejme: 
Boris Kotnik iz Nove Cerkve.

3. nagrado, kuhinjsko krpo in lonček NT&RC, prejme: 
Martin Ojsteršek iz Celja.

Nagrajencem čestitamo. Prvo in drugo nagrado bomo 
poslali po pošti, tretjo dobi nagrajenec na oglasnem od-
delku NT&RC.
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Medalj ne zmanjka
V slovenski reprezentanci, ki je osvojila 

bron na nedavnem svetovnem rokometnem 
prvenstvu, bili tudi trije dijaki 1. gimnazije 
v Celju: Gašper Marguč, Vid Poteko (na 
sliki) in Urh Kastelic (mladi, 20-letni vra-
tar, ki ga je po predtekmovanju zamenjal 
bolj izkušeni Urban Lesjak). Gašper in Vid 
sta šolo, kljub hudemu pomanjkanju časa, 
na hitro obiskala v začetku februarja. Še 
vedno sta namreč kot zavedna in ponosna 
kajuhovca zelo navezana na šolo. Gaši je 
ravnatelju Antonu Šepetavcu »posodil« 
svojo medaljo, tako da je ta zdaj »dobil« 
že dve: lani mu jo je ob obisku olimpijcev 
okrog vratu obesila tudi Ana Velenšek.

Foto: arhiv 1. gimnazije v Celju

Z maskami in brez njih
V Plesnem forumu Celje so mladi Gimnazije Celje – Center in II. osnovne šole uprizorili ple-
sno-glasbeno predstavo Maska rdeče smrti. Na premieri smo opazili številne znane obraze.

Foto: SHERPA

Premiere se je udeležil tudi minister za kulturo Anton Peršak, ki se je prepustil želji otrok in z ravnateljico OŠ Lava Marijano Kolenko zaplesal 
med njimi. Šlo jima je dobro. Kdo ve, kdaj sta imela čas za vajo?

Avtor glasbe v predstavi Bojan Draksler se je premiere udeležil s sinom. 
Oba sta občudovala delo Bojanove partnerke in soavtorice predstave 
Brede Stepan.

Direktor Zgodovinskega 
arhiva Celje Borut Batagelj je 
v čas kuge, o katerem govori 

predstava, pogledal skozi črno 
masko.

Med podelitvijo medalj so se postavili v vrsto nekateri možje, ki so za tekmo svetovnega pokala posebej zaslužni. Predsednik organizacijskega 
komiteja tekme je Rajko Pintar (prvi ob ministru Karlu Erjavcu), ki je ravnatelj ljubenske osnovne šole ter občinski svetnik. Gospodarstvenik Jože 
Mermal je predsednik uprave družbe BTC v Ljubljani ter po duši ostaja Ljubenec, saj tam med drugim živi njegova mama. Mermal je predsednik 
častnega odbora tekme. Ljubenec je prav tako Alojz Murko, predsednik Smučarsko skakalnega kluba BTC Ljubno (desno). V vrsti zaslužnih 
manjka vsaj še župan Franjo Naraločnik, ki je v trenutku, ko je nastal posnetek, podeljeval eno od medalj.

Judoistko Ano Velenšek in judoista Rokija Drakšiča smo srečali za mizo 
pod šotorom, a sta pozneje oba z zanimanjem spremljala, kako so s ska-
kalnice letela slovenska in druga dekleta. Judoistke in skakalke imajo 
seveda vsaj eno skupno točko, saj so ljudje predolgo menili, da judo in 
skoki niso ravno primerni za nežnejši spol. K sreči je danes drugače.

Na Ljubno je prišel tudi odlični pevec Samuel Lucas, ki si je to ume-
tniško ime nadel med večletnim bivanjem na Švedskem, kjer je živel 
in seveda tudi pel. Skandinavkam je bilo ime Samuel Lucas seveda 
veliko lažje izgovoriti kot Samir Hasanagić, kot je njegovo pravo ime. 
V Kopru rojeni Lucas je danes oče dveh hčera, od katerih je ena prav 
tako pevka. Jabolka seveda ne padajo daleč od drevesa.

Na tekmi svetovnega pokala v ženskih smučarskih skokih 
na Ljubnem ni manjkalo navijačev s slovenskimi zastavami. 
Pogumne skakalke so prišli spodbujat tudi drugi športniki, 
glasbeniki in politiki. Foto: GrupA

Spodbujali pogumna dekleta
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